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NÚM. 05/2023 - SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT EN PLE QUE TINGUÉ LLOC 
EL DIA 27 D’ABRIL DE 2023.

A la vila de Molins de Rei, quan són les divuit hores i cinc minuts del vint-i-set d’abril de 
dos mil vint-i-tres, es reuneixen a la sala de sessions de la Casa Consistorial, en primera 
convocatòria, i sota la presidència del Sr. Alcalde, Xavi Paz Penche els regidors i regidores 
que tot seguit s’esmenten, per tal de celebrar la sessió ordinària del Ple, a la qual han estat 
convocats en temps i forma.

Sr. Alcalde Xavi Paz Penche
Sra. Jessica Revestido Romero
Sr. Alex Herrero Basangé
Sra. Ainoa García Ballestín
Sr. Miguel Zaragoza Alonso
Sr. Josep Mª Puiggarí Troyano
Sra. Esther Espinosa García
Sr. Ramon Sánchez Gil
Sra. Carme Madorell Colomina
Sr. Jordi Pradell Obiols 
Sr. Jordi Enseñat García
Sr. Joaquin Llort i Grau
Sr. Arnau Pedrol i Vila
Sra. Marta Espona Burgués
Sra. Cristina Rodriguez Galceran
Sr. Marc Vives Solé
Sra. Estefania Castillo Márquez
Sr. Carles Corro  Campos
Sr. Miguel Ángel Pozo Soto
Sr. Gerard Corredera Rebulà
Sra. Laia Cassauba-Tircazot Rosiña

Assisteix l’Interventor accidental, Sr. Eusebi Valldaura Domenech i el Secretari accidental 
de la Corporació, Sr. Joan Montserrat Olivella, que dóna fe de l’acte.

Un cop comprovada l’existència del quòrum que demana l’article 90.1) del ROF, per a la 
vàlida constitució del Ple, el Sr. Alcalde obre la sessió, i es passa tot seguit al debat i 
consideració dels assumptes inclosos a l’ordre del dia que acompanya a la convocatòria 
d’aquesta sessió, número 05/2023 de data 21 d’abril de 2023. 

En aquest moment consten absents de la sessió els regidors Sr. Josep Mª Puiggarí 
Troyano, Sr. Marc Vives Solé i la regidora Sra. Laia Cassauba-Tircazot Rosiña.
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0.- Declaració Institucional de l’Ajuntament de Molins de Rei per expressar la 
condemna i rebuig davant els assassinats de les víctimes de violència masclista.

DECLARACIÓ INSTITUCIONAL

“El consistori Molinenc condemna i manifesta el seu condol i solidaritat amb familiars i 
amics de les dones assassinades, aquest 2023, presumptament a mans de les seves 
parelles.

Refermem el nostre compromís en la lluita contra la xacra de la violència masclista en tots i 
cadascun dels seus àmbits. Cal treballar, amb més força que mai, contra aquesta violència 
masclista estructural que, malauradament, segueix present a la nostra societat. 

Institucions i ciutadania hem de fer front comú per denunciar qualsevol actitud violenta i 
desenvolupar plegats un marc natural d’igualtat. 

Així, i davant dels fets ocorreguts, l’Ajuntament de Molins de Rei manifesta: 

Primer.- La condemna enèrgica d’aquests assassinats i de qualsevol forma de 
violència masclista.

Segon.- Expressar el nostre condol en nom de tota la ciutadania Molinenca. 

Tercer.- Reafirmar el rebuig a les violències masclistes, en totes les seves formes, i  
fer públic el nostre compromís en l’eradicació de la violència masclista.  

*Lectura dels noms de les persones assassinades durant aquest mes de abril  de 2023:

-  04/04/2023. Violeta, P., 34 anys. Palos de la Frontera (Huelva, Andalusia)
- 13/04/2023. Rebecca, cognoms desconeguts, 42 anys. Fuerteventura (Canàries) Xifra no 
oficial.
- 22/04/2023. Nom i cognoms desconeguts, 42 anys. Màlaga (Andalusia) Xifra no oficial.
-  26/04/2023. Maria Encarnación, cognoms desconeguts, 81 anys. Àvila”

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

Molt bé, doncs. Bona tarda a tots i totes. Regidors, regidores, assistents a la sala de plens. 
També a tothom que ens estigui veient pels mitjans de comunicació. Comencem el Ple 
ordinari del mes d'abril i, malauradament, és la paraula amb què sempre comencem, 
malauradament, hem de tornar a llegir una declaració institucional de rebuig als atemptats 
masclistes comesos el darrer mes. I, en aquest cas, doncs, per acord de portaveus, qui 
faria aquesta lectura d'aquesta declaració institucional seria el regidor d'Esquerra 
Republicana, el senyor Joaquim Llort. Endavant.

Sr. Llort:

Hola, bona tarda a tothom. El consistori molinenc condemna i manifesta el seu condol i 
solidaritat amb les famílies i amics de les dones assassinades aquest 2023 presumptament 
a mans de les seves parelles. Refermem el nostre compromís en la lluita contra la xacra de 
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la violència masclista en tots i cadascun dels seus àmbits. Cal treballar amb més força que 
mai contra aquesta violència masclista estructural que, malauradament, segueix present a 
la nostra societat. Institucions i ciutadania hem de fer front comú per denunciar qualsevol 
actitud violenta i desenvolupar plegats un marc natural d'igualtat. Així, i davant dels fets 
ocorreguts, l'Ajuntament de Molins de Rei manifesta:

primer, la condemna energètica d'aquests assassinats i de qualsevol forma de violència 
masclista; segon, expressar el nostre condol en nom de tota la ciutadania molinenca; 
tercer, reafirmar el rebuig a les violències masclistes en totes les seves formes i fer públic 
el nostre compromís en l’erradicació de la violència masclista. 

A continuació passo a la lectura dels noms de les persones assassinades durant aquest 
mes d'abril de 2023. Violeta, 34 anys, Palos de la Frontera, Huelva, Andalusia; Rebeca, 
cognoms desconeguts, 42 anys, Fuerteventura, Canàries; 42 anys, noms desconeguts, 
Màlaga, Andalusia; María Encarnación, 81 anys, Àvila.

ORDRE DEL DIA

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta del Ple ordinari  04/2023 de 30 de març de 
2023.-

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies, senyor Llort. Esperem que aviat puguem deixar de llegir aquestes 
declaracions institucionals. Ara passem a l'ordre del dia dictaminat per la Junta de 
Portaveus. En primer lloc, l'«Aprovació de l'esborrany de l'acta del Ple ordinari 4/2023, de 
data 30 de març de 2023». Alguna observació? Algun comentari? No? Doncs, el donaríem 
per aprovat. 

S’aprova per unanimitat dels membres presents.

A – CONEIXEMENT DE L’ACCIÓ DEL GOVERN MUNICIPAL

2.- Donar compte dels Decrets d’Alcaldia (Expedients 6 i 9/2023/DCADC).-

DONAR COMPTE

“El Sr. Alcalde proposa al Ple l'adopció del següent acord:

Únic.- Donar compte dels decrets d'Alcaldia sobre diversos temes.
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LLIBRE DE DECRETS 2023
FEBRER

Decret Data Concepte
167 2/2/2023 Aprovació Despeses
168 2/2/2023 Aprovació Despeses
169 2/2/2023 Modificacions de pressupost
170 2/2/2023 Disciplina urbanística
171 2/2/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
172 2/2/2023 Situacions del personal
173 2/2/2023 Nomenaments
174 2/2/2023 Modificació PGM
175 2/2/2023 Llicència d'obra menor
176 2/2/2023 Llicència d'obra menor
177 2/2/2023 Disciplina urbanística
178 2/2/2023 Llicència d'obra menor
179 2/2/2023 Devolucio de garanties: fiances en efectiu i avals
180 2/2/2023 Retribucions; nómina i seguretat social

181 2/2/2023
Llicència d'ocupació de la via pública per instal·lacions d'atraccions, 
casetes i circs

182 3/2/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
183 3/2/2023 Nomenaments
184 3/2/2023 Nomenaments
185 3/2/2023 Nomenaments
186 3/2/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
187 3/2/2023 Subvencions i convenis amb entitats
188 6/2/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
189 6/2/2023 Ordre d'execució
190 6/2/2023 Autorització i delegacions
191 6/2/2023 Llicència per la tinença o conducció de animals potencialment perillosos
192 6/2/2023 Llicència per la tinença o conducció de animals potencialment perillosos
193 6/2/2023 Subvencions i convenis amb entitats
194 6/2/2023 Reclamació per responsabilitat patrimonial de l'administració
195 6/2/2023 Devolucio de garanties: fiances en efectiu i avals
196 6/2/2023 Devolució d'ingressos indeguts
197 6/2/2023 Devolució d'ingressos indeguts
198 6/2/2023 Regularització fiscal
199 6/2/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
200 6/2/2023 Bonificacións Fiscals
201 6/2/2023 Devolució d'ingressos indeguts
202 6/2/2023 Devolucio de garanties: fiances en efectiu i avals
203 6/2/2023 Devolució d'ingressos indeguts
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204 6/2/2023 Aprovar conveni de col·laboració
205 6/2/2023 Autorització i delegacions
206 7/2/2023 Llicència d'obra menor
207 7/2/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
208 7/2/2023 Ajuts socials
209 7/2/2023 Autorització i delegacions
210 7/2/2023 Sancionador
211 7/2/2023 Sancionador
212 7/2/2023 Sancionador
213 7/2/2023 Sancionador
214 7/2/2023 Sancionador
215 7/2/2023 Sancionador
216 7/2/2023 Sancionador
217 7/2/2023 Sancionador
218 7/2/2023 Sancionador
219 7/2/2023 Sancionador
220 9/2/2023 Aprovació Despeses
221 9/2/2023 Aprovació Despeses
222 9/2/2023 Sancionador
223 9/2/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
224 9/2/2023 Nomenaments
225 9/2/2023 Situacions del personal
226 9/2/2023 Situacions del personal
227 9/2/2023 Nomenaments
228 9/2/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
229 9/2/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
230 9/2/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
231 9/2/2023 Situacions del personal
232 9/2/2023 Gestió de cementiri
233 9/2/2023 Cessió d'ús de béns
234 9/2/2023 Gestió de cementiri
235 9/2/2023 Gestió de cementiri
236 9/2/2023 Gestió de cementiri
237 9/2/2023 Gestió de cementiri
238 9/2/2023 Gestió de cementiri
239 9/2/2023 Gestió de cementiri
240 9/2/2023 Acord marc per subministrament
241 9/2/2023 Gestió de cementiri
242 9/2/2023 Gestió de cementiri
243 9/2/2023 Devolució d'ingressos indeguts
244 9/2/2023 Situacions del personal
245 9/2/2023 Contractació laboral
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246 9/2/2023 Subvencions i convenis amb entitats
247 9/2/2023 Aprovar conveni de col·laboració
248 9/2/2023 Sancionador
249 9/2/2023 Sancionador
250 9/2/2023 Sancionador
251 10/2/2023 Modificació llicència gual

252 10/2/2023
Llicència d'ocupació de la via pública per obres i serveis (grues, bastides, 
altres elements estructurals)

253 10/2/2023 Contractació laboral
254 10/2/2023 Situacions del personal
255 10/2/2023 Nomenaments
256 10/2/2023 Bases de concursos
257 10/2/2023 Nomenaments
258 10/2/2023 Nomenaments
259 10/2/2023 Nomenaments
260 13/2/2023 Llicència d'ús de béns
261 13/2/2023 Llicència de gual
262 13/2/2023 Contractes de Lloguer
263 13/2/2023 Llicència d'obra menor
264 13/2/2023 Contractes privats
265 13/2/2023 Contractes privats
266 13/2/2023 Llicència d'obra menor
267 13/2/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
268 13/2/2023 Dessigna de lletrat i procurador
269 13/2/2023 Aprovació reintegraments de despeses

270 13/2/2023
Llicència d'ocupació de la via pública per obres i serveis (grues, bastides, 
altres elements estructurals)

271 13/2/2023 Ajuts socials
272 13/2/2023 Contractació laboral
273 13/2/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
274 13/2/2023 Llicència d'obra menor
275 13/2/2023 Llicència d'obra menor
276 13/2/2023 Llicència d'obra menor

277 13/2/2023
Llicència d'ocupació de la via pública per obres i serveis (grues, bastides, 
altres elements estructurals)

278 13/2/2023
Llicència d'ocupació de la via pública per obres i serveis (grues, bastides, 
altres elements estructurals)

279 13/2/2023 Modificacions de pressupost
280 15/2/2023 Recurs de reposició
281 15/2/2023 Disciplina urbanística
282 15/2/2023 Llicència d'obra menor
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283 15/2/2023
Llicència d'ocupació de la via pública per obres i serveis (grues, bastides, 
altres elements estructurals)

284 15/2/2023 Llicència d'obra menor
285 15/2/2023 Ajuts socials
286 15/2/2023 Modificacions de pressupost
287 16/2/2023 Recurs de reposició
288 16/2/2023 Recurs de reposició
289 16/2/2023 Recurs de reposició
290 16/2/2023 Recurs de reposició
291 16/2/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
292 16/2/2023 Llicència d'ús de béns
293 16/2/2023 Contractació laboral
294 16/2/2023 Aprovació document cobratoris
295 16/2/2023 Nomenaments
296 16/2/2023 Contractació laboral
297 16/2/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
298 16/2/2023 Aprovació Despeses i reconeixement d'obligacions
299 16/2/2023 Cessió de béns
300 16/2/2023 Liquidació pressupost
301 16/2/2023 Designació o canvi nom via pública o espai públic
302 16/2/2023 Bonificacións Fiscals
303 16/2/2023 Regularització fiscal
304 16/2/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
305 17/2/2023 Sancionador
306 17/2/2023 Sancionador
307 17/2/2023 Aprovació Despeses
308 17/2/2023 Aprovació Despeses
309 20/2/2023 Contractació laboral
310 20/2/2023 Situacions del personal
311 20/2/2023 Nomenaments
312 20/2/2023 Modificacions de pressupost
313 20/2/2023 Situacions del personal
314 20/2/2023 Modificacions de pressupost
315 20/2/2023 Modificacions de pressupost
316 20/2/2023 Nomenaments
317 20/2/2023 Situacions del personal
318 20/2/2023 Nomenaments
319 20/2/2023 Nomenaments
320 20/2/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
321 20/2/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
322 20/2/2023 Nomenaments
323 20/2/2023 Nomenaments
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324 20/2/2023 Contractació laboral
325 20/2/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
326 20/2/2023 Llicència d'obra menor

327 20/2/2023
Llicència d'ocupació de la via pública per instal·lacions d'atraccions, 
casetes i circs

328 20/2/2023 Contractació laboral
329 20/2/2023 Processos de selecció
330 20/2/2023 Processos de selecció
331 20/2/2023 Processos de selecció
332 20/2/2023 Processos de selecció
333 20/2/2023 Processos de selecció
334 20/2/2023 Processos de selecció
335 20/2/2023 Processos de selecció
336 20/2/2023 Sancionador
337 20/2/2023 Dessigna de lletrat i procurador
338 20/2/2023 Aprovació document cobratoris
339 20/2/2023 Aprovació document cobratoris
340 20/2/2023 Processos de selecció
341 20/2/2023 Disciplina urbanística
342 20/2/2023 Processos de selecció
343 20/2/2023 Aprovació document cobratoris
344 20/2/2023 Processos de selecció
345 20/2/2023 Processos de selecció
346 20/2/2023 Processos de selecció
347 20/2/2023 Contractes privats
348 20/2/2023 Modificacions de pressupost
349 21/2/2023 Autorització i delegacions
350 21/2/2023 Baixa llicència gual

351 21/2/2023
Llicència d'ocupació de la via pública per obres i serveis (grues, bastides, 
altres elements estructurals)

352 21/2/2023 Regularització fiscal
353 21/2/2023 Aprovació document cobratoris
354 21/2/2023 Aprovació document cobratoris
355 21/2/2023 Aprovació document cobratoris
356 21/2/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
357 21/2/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
358 21/2/2023 Devolucio de garanties: fiances en efectiu i avals
359 21/2/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
360 21/2/2023 Devolucio de garanties: fiances en efectiu i avals
361 21/2/2023 Modificacions de pressupost
362 22/2/2023 Aprovació Despeses
363 22/2/2023 Sancionador
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364 22/2/2023 Sancionador
365 22/2/2023 Sancionador
366 22/2/2023 Aprovació Despeses
367 23/2/2023 Processos de selecció
368 23/2/2023 Reclamació per responsabilitat patrimonial de l'administració
369 23/2/2023 Reclamació per responsabilitat patrimonial de l'administració

370 23/2/2023
Relació Sol•licitud única -majors 75 anys - Ajut IBI - Ajut aigua i 
escombraries -  (atorgament propietaris)

371 23/2/2023 Ordre d'execució
372 23/2/2023 Llicència d'obra menor
373 23/2/2023 Llicència d'obra menor
374 23/2/2023 Nomenaments
375 23/2/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
376 23/2/2023 Contractació laboral
377 23/2/2023 Plans i projectes
378 23/2/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
379 23/2/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
380 23/2/2023 Bases de concursos
381 23/2/2023 Liquidació pressupost
382 23/2/2023 Regularització fiscal
383 24/2/2023 Contractació menor de serveis
384 24/2/2023 Contractació laboral
385 24/2/2023 Contractació laboral
386 24/2/2023 Nomenaments
387 24/2/2023 Nomenaments
388 24/2/2023 Nomenaments
389 24/2/2023 Ajuts socials
390 24/2/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
391 24/2/2023 Sancionador
392 24/2/2023 Sancionador
393 24/2/2023 Sancionador
394 24/2/2023 Sancionador
395 24/2/2023 Sancionador
396 24/2/2023 Sancionador
397 24/2/2023 Sancionador
398 24/2/2023 Sancionador
399 24/2/2023 Sancionador
400 24/2/2023 Sancionador
401 27/2/2023 Aprovació Despeses
402 27/2/2023 Aprovació Despeses
403 27/2/2023 Sancionador
404 27/2/2023 Sancionador
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405 27/2/2023 Sancionador
406 27/2/2023 Sancionador
407 27/2/2023 Sancionador
408 27/2/2023 Sancionador
409 27/2/2023 Sancionador
410 27/2/2023 Sancionador
411 27/2/2023 Sancionador
412 27/2/2023 Sancionador
413 27/2/2023 Sancionador
414 27/2/2023 Sancionador
415 27/2/2023 Sancionador
416 27/2/2023 Sancionador
417 27/2/2023 Sancionador
418 27/2/2023 Sancionador
419 28/2/2023 Processos de selecció
420 28/2/2023 Processos de selecció
421 28/2/2023 Processos de selecció
422 28/2/2023 Processos de selecció
423 28/2/2023 Processos de selecció
424 28/2/2023 Processos de selecció
425 28/2/2023 Processos de selecció
426 28/2/2023 Aprovació document cobratoris
427 28/2/2023 Regularització fiscal
428 28/2/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
429 28/2/2023 Contractació laboral
430 28/2/2023 Convenis interadministratius

431 28/2/2023
Relació Sol•licitud única -majors 75 anys - Ajut IBI - Ajut aigua i 
escombraries -  (atorgament propietaris)

432 28/2/2023
Relació Sol•licitud única -majors 75 anys - Ajut IBI - Ajut aigua i 
escombraries -  (atorgament propietaris)

433 28/2/2023 Ordre d'execució
434 28/2/2023 Sancionador
435 28/2/2023 Recurs de reposició
436 28/2/2023 Recurs de reposició
437 28/2/2023 Recurs de reposició
438 28/2/2023 Recurs de reposició
439 28/2/2023 Recurs de reposició
440 28/2/2023 Sancionador

---
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DONAR COMPTE

“El Sr. Alcalde proposa al Ple l'adopció del següent acord:

Únic.- Donar compte dels decrets d'Alcaldia sobre diversos temes.

LLIBRE DE DECRETS 2023
MARÇ

Decret Data Concepte
441 1/3/2023 Ordre d'execució
442 1/3/2023 Modificacions de pressupost
443 1/3/2023 Modificacions de pressupost
444 1/3/2023 Ordre d'execució
445 1/3/2023 Contractació laboral
446 1/3/2023 Disciplina urbanística
447 1/3/2023 Devolució d'ingressos indeguts
448 1/3/2023 Regularització fiscal
449 1/3/2023 Devolució d'ingressos indeguts
450 1/3/2023 Regularització fiscal
451 1/3/2023 Ordre d'execució
452 1/3/2023 Aprovació document cobratoris

453 1/3/2023
Llicència d'ocupació de la via pública per obres i serveis (grues, bastides, 
altres elements estructurals)

454 1/3/2023 Llicència de gual
455 1/3/2023 Llicència d'obra menor
456 1/3/2023 Encàrrec de gestió
457 1/3/2023 Autorització i delegacions
458 2/3/2023 Sancionador
459 2/3/2023 Llicència d'obra menor
460 2/3/2023 Contractes privats

461 2/3/2023
Comunicació prèvia de primera ocupació o utilització d'edificis i 
instal·lacions

462 2/3/2023 Provisió de llocs
463 2/3/2023 Situacions del personal
464 3/3/2023 Devolució d'ingressos indeguts
465 3/3/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
466 3/3/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
467 3/3/2023 Contractes privats
468 6/3/2023 Sancionador
469 6/3/2023 Nomenaments
470 6/3/2023 Situacions del personal
471 6/3/2023 Modificacions de pressupost
472 6/3/2023 Subvencions i convenis amb entitats
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473 6/3/2023 Baixa definitiva de vehicles (cotxe, motocicleta o ciclomotor)
474 6/3/2023 Baixa definitiva de vehicles (cotxe, motocicleta o ciclomotor)
475 6/3/2023 Baixa definitiva de vehicles (cotxe, motocicleta o ciclomotor)
476 7/3/2023 Recurs de reposició
477 7/3/2023 Nomenaments
478 7/3/2023 Nomenaments
479 7/3/2023 Nomenaments
480 7/3/2023 Llicències, permisos i excedències
481 7/3/2023 Situacions del personal
482 7/3/2023 Devolucio de garanties: fiances en efectiu i avals
483 7/3/2023 Modificacions de pressupost
484 7/3/2023 Modificacions de pressupost

485 7/3/2023
Relació Sol•licitud única -majors 75 anys - Ajut IBI - Ajut aigua i 
escombraries -  (atorgament propietaris)

486 7/3/2023 Subvencions i convenis amb entitats
487 8/3/2023 Relacions laborals
488 8/3/2023 Autorització i delegacions
489 8/3/2023 Modificacions de pressupost
490 9/3/2023 Gestió de cementiri
491 9/3/2023 Regularització fiscal
492 9/3/2023 Gestió de cementiri
493 9/3/2023 Gestió de cementiri
494 9/3/2023 Contractació laboral
495 9/3/2023 Gestió de cementiri
496 9/3/2023 Gestió de cementiri
497 9/3/2023 Aprovació document cobratoris
498 9/3/2023 Gestió de cementiri
499 9/3/2023 Gestió de cementiri
500 9/3/2023 Aprovació document cobratoris
501 9/3/2023 Gestió de cementiri
502 9/3/2023 Gestió de cementiri
503 9/3/2023 Dessigna de lletrat i procurador
504 9/3/2023 Aprovació document cobratoris
505 9/3/2023 Aprovació document cobratoris
506 9/3/2023 Concertació operacions de préstec
507 9/3/2023 Nomenaments
508 9/3/2023 Modificacions de pressupost
509 9/3/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
510 9/3/2023 Llicència d'obra menor

511 9/3/2023
Llicència d'ocupació de la via pública per obres i serveis (grues, bastides, 
altres elements estructurals)

512 9/3/2023
Petició de plaça d'aparcament a la via pública per a persones amb mobilitt 
reduïda

513 9/3/2023
Comunicació prèvia de primera ocupació o utilització d'edificis i 
instal·lacions

514 10/3/2023 Sancionador
515 10/3/2023 Sancionador
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516 10/3/2023 Recurs de reposició
517 10/3/2023 Aprovació Despeses
518 10/3/2023 Aprovació Despeses
519 15/3/2023 Sancionador
520 15/3/2023 Sancionador
521 16/3/2023 Devolucio de garanties: fiances en efectiu i avals
522 16/3/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
523 16/3/2023 Nomenaments
524 16/3/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
525 16/3/2023 Subvencions i convenis amb entitats
526 16/3/2023 Contractació menor de serveis

527 16/3/2023
Llicència d'ocupació de la via pública per obres i serveis (grues, bastides, 
altres elements estructurals)

528 16/3/2023 Aprovació document cobratoris
529 16/3/2023 Aprovació document cobratoris
530 16/3/2023 Devolució d'ingressos indeguts
531 16/3/2023 Modificacions de pressupost
532 16/3/2023 Modificacions de pressupost
533 16/3/2023 Llicència d'obra menor
534 16/3/2023 Nomenaments
535 16/3/2023 Contractació laboral
536 16/3/2023 Situacions del personal
537 16/3/2023 Subvencions i convenis amb entitats
538 16/3/2023 Ajuts socials
539 16/3/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
540 16/3/2023 Aprovació Despeses i reconeixement d'obligacions
541 16/3/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
542 16/3/2023 Modificacions de pressupost
543 16/3/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
544 16/3/2023 Contractació laboral
545 16/3/2023 Modificacions de pressupost
546 16/3/2023 Plantilla de l'Ajuntament
547 16/3/2023 Autorització i delegacions
548 16/3/2023 Nomenaments
549 16/3/2023 Situacions del personal
550 16/3/2023 Gestió de cementiri
551 16/3/2023 Gestió de cementiri
552 16/3/2023 Ordre d'execució
553 16/3/2023 Disciplina urbanística
554 16/3/2023 Aprovació Despeses i reconeixement d'obligacions
555 16/3/2023 Llicència d'obra menor
556 16/3/2023 Ordre d'execució
557 16/3/2023 Autorització i delegacions
558 16/3/2023 Convenis interadministratius
559 16/3/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
560 16/3/2023 Llicència d'obra menor
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561 16/3/2023 Autorització i delegacions
562 17/3/2023 Aprovació Despeses
563 17/3/2023 Sancionador
564 20/3/2023 Contractes privats
565 20/3/2023 Ordre d'execució
566 20/3/2023 Processos de selecció
567 20/3/2023 Processos de selecció
568 20/3/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
569 20/3/2023 Processos de selecció
570 20/3/2023 Processos de selecció
571 20/3/2023 Processos de selecció
572 20/3/2023 Processos de selecció
573 20/3/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
574 20/3/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
575 20/3/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
576 20/3/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
577 20/3/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
578 20/3/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
579 20/3/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
580 20/3/2023 Ordre d'execució
581 20/3/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
582 20/3/2023 Preinscripció i matricula
583 20/3/2023 Contractació menor de serveis
584 21/3/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
585 21/3/2023 Situacions del personal
586 21/3/2023 Nomenaments
587 21/3/2023 Nomenaments
588 21/3/2023 Nomenaments
589 21/3/2023 Contractació oberts d'obres
590 21/3/2023 Contractació menor d'obres
591 21/3/2023 Ordre d'execució
592 21/3/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
593 21/3/2023 Aprovar conveni de col·laboració
594 21/3/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
595 21/3/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
596 21/3/2023 Permís d'armes d'aire o gas comprimit
597 21/3/2023 Contractació laboral
598 21/3/2023 Regularització fiscal
599 21/3/2023 Regularització fiscal
600 21/3/2023 Aprovació document cobratoris
601 21/3/2023 Devolució d'ingressos indeguts
602 21/3/2023 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants
603 21/3/2023 Llicència d'obra menor
604 22/3/2023 Sancionador
605 22/3/2023 Sancionador
606 23/3/2023 Sancionador
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607 23/3/2023 Sancionador
608 23/3/2023 Sancionador
609 23/3/2023 Sancionador
610 23/3/2023 Sancionador
611 23/3/2023 Sancionador
612 23/3/2023 Sancionador
613 23/3/2023 Sancionador
614 23/3/2023 Aprovació Despeses
615 23/3/2023 Recurs de reposició
616 23/3/2023 Recurs de reposició
617 23/3/2023 Recurs de reposició
618 24/3/2023 Autorització i delegacions
619 24/3/2023 Contractació laboral
620 24/3/2023 Contractació laboral
621 24/3/2023 Nomenaments
622 24/3/2023 Nomenaments
623 24/3/2023 Nomenaments
624 24/3/2023 Nomenaments
625 24/3/2023 Autorització i delegacions
626 27/3/2023 Règim disciplinari
627 27/3/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda

628 27/3/2023
Relació Sol•licitud única -majors 75 anys - Ajut IBI - Ajut aigua i 
escombraries - (Denegació)

629 27/3/2023 Ajuts socials
630 27/3/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
631 27/3/2023 Modificacions de pressupost
632 27/3/2023 Cessió d'ús de béns
633 27/3/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
634 27/3/2023 Modificacions de pressupost
635 27/3/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
636 27/3/2023 Processos de selecció
637 27/3/2023 Processos de selecció
638 27/3/2023 Processos de selecció
639 27/3/2023 Processos de selecció
640 27/3/2023 Ordre d'execució

641 27/3/2023
Petició de plaça d'aparcament a la via pública per a persones amb mobilitt 
reduïda

642 27/3/2023 Llicència de gual
643 27/3/2023 Reclamació per responsabilitat patrimonial de l'administració
644 27/3/2023 Contractació laboral
645 27/3/2023 Contractació laboral
646 27/3/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
647 27/3/2023 Retribucions; nómina i seguretat social
648 27/3/2023 Llicència d'obra menor
649 27/3/2023 Ordre d'execució
650 27/3/2023 Ajuts aigua i IBI, exempció taxa d'escombraries
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651 27/3/2023 Encàrrec de gestió

652 27/3/2023
Relació Sol•licitud única -majors 75 anys - Ajut IBI - Ajut aigua i 
escombraries -  (atorgament propietaris)

653 27/3/2023 Llicència d'ús de béns
654 27/3/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
655 27/3/2023 Llicència d'obra menor
656 27/3/2023 Llicència d'obra menor
657 27/3/2023 Llicència d'obra menor
658 27/3/2023 Devolució d'ingressos indeguts

659 27/3/2023
Llicència d'ocupació de la via pública per obres i serveis (grues, bastides, 
altres elements estructurals)

660 27/3/2023
Petició de plaça d'aparcament a la via pública per a persones amb mobilitt 
reduïda

661 27/3/2023
Llicència d'ocupació de la via pública per obres i serveis (grues, bastides, 
altres elements estructurals)

662 27/3/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
663 27/3/2023 Llicència d'obra menor
664 27/3/2023 Devolució d'ingressos indeguts
665 27/3/2023 Aprovació document cobratoris
666 27/3/2023 Aprovació document cobratoris
667 27/3/2023 Disciplina urbanística
668 27/3/2023 Disciplina urbanística
669 27/3/2023 Disciplina urbanística
670 28/3/2023 Llicència d'obra menor

671 28/3/2023
Comunicació prèvia de primera ocupació o utilització d'edificis i 
instal·lacions

672 28/3/2023 Contractació laboral
673 28/3/2023 Contractació laboral
674 28/3/2023 Nomenaments
675 28/3/2023 Preparació, gestió i adjudicació del contracte
676 28/3/2023 Processos de selecció
677 28/3/2023 Processos de selecció
678 28/3/2023 Llicència d'obra menor
679 29/3/2023 Sancionador
680 29/3/2023 Sancionador
681 29/3/2023 Sancionador
682 29/3/2023 Sancionador
683 29/3/2023 Sancionador
684 30/3/2023 Aprovació Despeses

685 30/3/2023
Llicència d'ocupació de la via pública per obres i serveis (grues, bastides, 
altres elements estructurals)

686 30/3/2023 Subvencions per a l'Ajuntament
687 30/3/2023 Modificacions de pressupost
688 30/3/2023 Modificacions de pressupost
689 30/3/2023 Llicència d'ús de béns
690 30/3/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
691 30/3/2023 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb mobilitat reduïda
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692 30/3/2023 Acord marc per subministrament
693 30/3/2023 Gestió de cementiri
694 30/3/2023 Gestió de cementiri
695 30/3/2023 Gestió de cementiri
696 30/3/2023 Aprovació document cobratoris
697 30/3/2023 Gestió de cementiri
698 30/3/2023 Gestió de cementiri
699 30/3/2023 Disciplina urbanística
700 31/3/2023 Sancionador
701 31/3/2023 Sancionador
702 31/3/2023 Sancionador

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

En segon lloc, en l'apartat de coneixement de l'acció del govern municipal, el punt 2 de 
l'ordre del dia, que és «Donar compte dels decrets d'Alcaldia, l'expedient 6 i 9/2023». 
Entenc que d'aquesta manera subsanem, a més a més, el fet de no haver donat compte 
dels decrets d'Alcaldia del Ple del mes de març. Per tant, alguna qüestió, algun comentari 
a l'entorn dels decrets d'Alcaldia? No? Doncs, ens donaríem per assabentats. 

El Ple de la Corporació en resta assabentat.

B – ASSUMPTES DICTAMINATS PER LES COMISSIONS INFORMATIVES

COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE SERVEIS CENTRALS I ECONOMIA (ESC) I 
DE L’ÀREA D’ALCALDIA.

3.- Aprovació de la cessió gratuïta de les parcel·les R10 i R13 del sector Pla Parcial 
de les Guardioles a favor de l’Institut Metropolità de promoció del sòl i gestió 
patrimonial (IMPSOL) (Expedient 1/2023/CEBEN).-

DICTAMEN

Legislació aplicable

- Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local.(LRBRL).
- Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que aprova el Text Refós de la Llei 

municipal i de règim local de Catalunya (LMRLC).
- Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que s’aprova el Reglament 

d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals (en endavant 
ROF).

- Reglament de patrimoni de les entitats locals, aprovat pel Decret 336/1988, de 17 
d’octubre.(RPEL).

- Llei 33/2003, de 3 de novembre, del Patrimoni de les Administracions 
Públiques,(LPAP).

- Llei 18/2007, de 28 de desembre, del Dret a l’habitatge de Catalunya (LDH)
- Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes de sector públic (LCSP).
- Llei 39/2015, de 1 d’octubre,6 de novembre, de Procediment Administratiu Comú de 

les Administracions Públiques (LPACAP).
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- Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic (LRJSP)
- Llei de règim jurídic i de procediment de les administracions públiques de 

Catalunya, Llei 26/2010, del 3 d’agost.
- Llei 19/2014, del 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i 

bon govern (LTAIPBG).
- Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, per qual s’aprova el Text refós de la Llei 

d’urbanisme (TRLU)

Antecedents

En data 23 de febrer de 2022 es va aprovar en sessió ordinària del Ple l’aprovació de la 
minuta del conveni de col·laboració per a la cessió de les parcel·les R10 i R13, amb 
referències cadastrals 8642401DF1884D0000QI i 8642404DF1884D0000TI 
respectivament, del Pla Parcial de Les Guardioles de l’Ajuntament de Molins de Rei a favor 
de l’Institut Metropolità de Promoció de Sòl i Gestió Patrimonial (IMPSOL), on s’acorda un 
conveni interadministratiu entre les dos administracions per cedir terrenys de titularitat 
municipal a canvi de la construcció de dues promocions de protecció oficial de lloguer per 
aconseguir un total de 76 habitatges protegits.

En data 18 de juliol de 2022 es formalitza la signatura del conveni per part de les dues 
administracions amb l’acord de formalitzar en escriptura pública la cessió de la titularitat 
per part de l’Ajuntament cap a l’IMPSOL.

En l’expedient del conveni ja hi consta una memòria justificativa de la necessitat i 
oportunitat de la cessió dels terrenys i que continua sent plenament vigent.

En l’expedient d’aprovació de conveni consta un informe del Responsable de Serveis 
Generals ef., de 8 de febrer de 2022 conforme les dues finques són propietat de 
l’Ajuntament i pertanyen al Patrimoni municipal del sòl i habitatge i que encara continua així 
en la actualitat.

Segons els informes de data 17 de gener de 2023 de valoració econòmica de l’arquitecte 
municipal amb la valoració actualitzada de les parcel·les R10 i R13 del barri de les 
Guardioles.

- Parcel·la R10 à inclosa en l’àmbit del Pla parcial Les Guardioles, aprovat 
definitivament en data 11 de març de 2009 i aprovat el projecte de reparcel·lació en 
data 8 de juny de 2011, destinada a habitatges plurifamiliars amb règim  de 
protecció oficial de règim concertat, però que segons conveni es qualificarà com 
règim general, amb els següents paràmetres:

Superfície parcel·la R10: 1250 m2
Sostre màxim edificable adjudicat: 3.625 m2
Preu unitari màxim de venda en habitatges amb protecció oficial règim general zona 
A: 2.459,43 €/m2 st útil
Relació sup. Útil/sup. Construïda: 0’18
Espais comuns: 20% respecte la superfície construïda
La parcel·la no es troba afectada per cap planejament en tràmit

Càlcul del valor residual del sòl parcel·la R10 à 852.743,24 €
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- Parcel·la R13 à inclosa en l’àmbit del Pla parcial Les Guardioles, aprovat 
definitivament en data 11 de març de 2009 i aprovat el projecte de reparcel·lació en 
data 8 de juny de 2011, destinada a habitatges plurifamiliars amb règim  de 
protecció oficial de règim general, i una part del sòl privat amb servitud en 
superfície d’ús públic en planta baixa, amb el següents paràmetres:

Superfície parcel·la R13: 829,66 m2
Sostre màxim edificable adjudicat: 2.916 m2
Preu unitari màxim de venda en habitatges amb protecció oficial règim general zona 
A: 2.459,43 €/m2 st útil
Relació sup. Útil/sup. Construïda: 0’18
Espais comuns: 20% respecte la superfície construïda
La parcel·la no es troba afectada per cap planejament en tràmit

Càlcul del valor residual del sòl parcel·la R10 à 839.315,82 €

Mitjançant Decret d’Alcaldia núm. 299 del dia 16 de febrer de 2023 es va aprovar 
l’expedient de cessió gratuïta per la transmissió de la parcel·la R10 del sector Pla Parcial 
de les Guardioles, amb referència cadastral 8642401DF1884D0000QI i de la parcel·la R13 
del mateix sector de les Guardioles, amb referència cadastral 8642401DF1884D0000TI, en 
l’epígraf 61 corresponent al Patrimoni municipal del Sòl i Habitatge amb els números 61-04 
i 61-05 respectivament de l’Ajuntament de Molins de Rei a favor de l’Institut Metropolità de 
promoció del sòl i gestió patrimonial (IMPSOL).

L’expedient  de cessió de les parcel·les R-10 i R-13 del Pla Parcial de Les Guardioles a 
favor de l’Institut Metropolità de Promoció del Sol i gestió patrimonial (IMPSOL) ha estat 
exposat al públic entre el dia 22 de març i el dia 5 d’abril de 2023, ambdós inclosos sense 
que s’hagi presentat cap reclamació o suggeriment al respecte

Segons justificant incorporat a l’expedient en data 22 de març de 2023 es va donar compte 
d’aquesta cessió gratuïta a la Direcció General d’Administració Local del Departament de 
Presidència.

Vist l’informe favorable del secretari accidental del dia 6 d’abril de 2023.

Vist l’informe proposta signat pel Responsable de Serveis Generals el 13 d’abril de 2023 i 
per l’Interventor accidental el 14 d’abril de 2023.

Procediment de la cessió:

L’article 49 del DECRET 336/1988, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament del 
patrimoni dels ens locals (RPEL) determina el procediment per acordar la cessió gratuïta 
de bens patrimonial a altres administracions públiques.

Segons l’art. 49.2 a i b)  l'acord de cessió correspon al ple de l'ens local, i ha de determinar 
la finalitat concreta a què l’entitat beneficiaria, en aquest cas l’Impsol, ha de destinar els 
béns, amb l’expedient previ en el qual consti la finalitat de la cessió, i que aquesta es fa en 
benefici de la població de l'ens local i constar que la justificació de la finalitat de la cessió 
no es pot assolir mantenint l'ens local el domini o el condomini dels béns cedits.
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El conveni previ a la cessió dels bens, ja determina en la seva memòria, que la finalitat 
d’aquesta cessió és l’obtenció d’habitatge de protecció oficial de lloguer per als vilatans de 
Molins de Rei.

Atès que el mateix art. 49.2 c) del RPEL requereix una certificació de la secretaria de la 
corporació en la qual consti que els béns figuren a l'inventari aprovat per l'ens local amb 
l'esmentada qualificació jurídica. En aquest sentit consta certificat de la secretaria 
municipal de data 30 de gener de 2023 conforme a l’inventari municipal figuren la parcel·la 
R10 del sector les Guardioles, amb referència cadastral 8642401DF1884D0000QI i de la 
parcel·la R13 del sector les Guardioles, amb referència cadastral 
8642401DF1884D0000TI, en l’epígraf 61 corresponent al Patrimoni municipal del Sòl i 
Habitatge amb els números 61-04 i 61-05 respectivament.

Vist l’apartat d) del 49.2 requereix un dictamen subscrit per un tècnic que acrediti que els 
béns no estan compresos en cap pla d'ordenació, reforma o adaptació que els faci 
necessaris a l'ens local; a aquests efectes l’arquitecte municipal en data 17 de gener de 
2023 actualitza la valoració econòmica dels bens i específica que els solars objecte de 
cessió no estan afectats per cap planejament en tràmit.

Vist que l’article 49.3 del RPEL determina que abans de que el ple aprovi la cessió, 
l'expedient s'ha de sotmetre a informació pública per un període mínim de 30 dies, durant 
el qual es poden formular reclamacions o al·legacions, i se n'ha de donar compte a la 
Direcció General d’Administració Local del Departament de Presidència.

Vist que l’acord de cessió gratuïta de bens a altres administracions públiques o institucions 
públiques requereix el vot favorable de la majoria absoluta del número legal de membres 
de l’Ajuntament, segons l’art.47.2.ñ de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases 
de règim local i l’art.114.3.n del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que aprova el Text 
Refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

Instruïdes les actuacions corresponents, se sotmet a  com a òrgan competent, la 
següent  PROPOSTA:

Primer.- Aprovar la cessió gratuïta de la parcel·la R10 del sector Pla Parcial de les 
Guardioles, amb referència cadastral 8642401DF1884D0000QI i de la parcel·la R13 del 
mateix sector de les Guardioles, amb referència cadastral 8642401DF1884D0000TI, a 
favor de l’Institut Metropolità de promoció del sòl i gestió patrimonial (IMPSOL)

Segon.- Modificar l’Inventari de bens i drets de l’Ajuntament de Molins de Rei per recollir la 
baixa de les parcel·les R10 i R13 del sector Pla Parcial de les Guardioles incorporades en 
l’epígraf 61 corresponent al Patrimoni municipal del Sòl i Habitatge amb els números 61-04 
i 61-05 respectivament una vegada es formalitzi la cessió.

Tercer.- Facultar a l’Alcalde de Molins de Rei per a que formalitzi els documents públics i/o 
privats que siguin necessaris pel perfeccionament de les esmentades cessions.

Quart.- Notificar aquest acord a L’IMPSOL i traslladar-ho al Negociat d’Habitatge, 
Intervenció, Serveis Jurídics, Planejament i Gestió Urbanística i Transparència.
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L’òrgan competent esmentat més amunt, al qual es realitza aquesta proposta, resoldrà no 
obstant, amb el seu millor criteri, el que estimi procedent.

En aquest moment s’incorporen a la sessió la regidora Sra. Laia Cassauba-Tircazot 
Rosiña i els regidors Sr. Josep Mª Puiggarí Troyano i  Sr. Marc Vives.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:
I passem als aspectes dictaminats per les comissions informatives. Com és tradició, en 
primer lloc, la Comissió Informativa de l'Àrea de Serveis Centrals i Economia i l'Àrea 
d'Alcaldia amb el punt 3 de l'ordre del dia, que és l'«Aprovació de la cessió gratuïta de les 
parcel·les R10 i R13 del sector Pla parcial de Les Guardioles a favor de l'Institut 
Metropolità de Promoció del Sòl i de la Gestió Patrimonial, IMPSOL». I fa la lectura 
d'aquest punt i l'explicació, per tant, del punt el regidor senyor Jordi Pradell. Endavant.

Sr. Pradell:

Bona tarda. Gràcies, senyor alcalde. Aprofito ja que soc el primer en intervenir, a part del 
senyor alcalde, per saludar tots els que ens escolten. 

Presenta el punt 3

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Obriríem el torn d'intervencions. Senyor Carles Corro, endavant.

Sr. Corro:

Bé, gràcies. Primer de tot, també en nom del grup municipal de la CUP, saludar tothom qui 
ens segueix tant aquí a la sala de plens com de forma telemàtica. Bé, des de la CUP veiem 
positiva aquesta cessió de parcel·les per tal de construir habitatge de protecció oficial de 
lloguer, de la mateixa manera que vam recolzar en el seu moment la col·laboració entre 
l'Ajuntament i l'IMPSOL per augmentar el parc públic d'habitatge del consistori. Una 
col·laboració els fruits de la qual es veuen ara, però que és obra de diversos governs, entre 
ells aquell en què la CUP liderava la regidoria d'Habitatge entre finals de 2017 i mitjans del 
2019. Tot plegat és més necessari que mai i així ho constata l'informe tècnic del 
responsable de Serveis Generals per a aquest tema, cito textualment:

«A Molins de Rei la construcció d'habitatge protegit per al període de 14 anys ha estat 
força escassa i sobretot la construcció d'habitatge protegit de lloguer». I després es 
reafirma més endavant dient que «la construcció d'HPO de lloguer ha sigut escassa i 
residual». 

No només això, sinó que l'informe també constata que en els darrers anys els preus del 
lloguer a Catalunya han augmentat en un 30 %. Com a conseqüència, en part, d'això, 
Molins, com tantes altres viles i ciutats de Catalunya, ha estat declarada com a àrea de 
mercat d'habitatge tens. 

Bé, tot plegat considerem oportú lligar-ho amb unes paraules que ens va dedicar el senyor 
Zaragoza en nom del Govern de Xavi Paz en el darrer Ple de pressupostos al gener sobre 
aspectes d'habitatge. Unes acusacions molt gratuïtes i en un moment molt desafortunat en 
què els regidors de l'oposició no teníem dret a rèplica. Ras i curt, ens va acusar de no 
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haver fet res en el període en què el nostre company Asier Baiona, que ja no és aquí, va 
encapçalar la regidoria d'Habitatge. Deixin-me que els hi digui que vam fer en un any i mig 
que vam ser a govern tot el que va estar a les nostres mans i més –com a totes les 
regidories que vam liderar–, tenint en compte la situació en què ens vam trobar 
l'Ajuntament pel que fa a múscul tècnic. Múscul tècnic que la sociovergència ha debilitat en 
els darrers 12 anys i que impedeix que l'Ajuntament pugui dur a terme polítiques valentes i 
transformadores. 

Com a exemple concret, i amb relació al tema que ens ocupa, l'Oficina Municipal 
d'Habitatge segueix en el dia d'avui amb el mateix personal que quan nosaltres vam sortir 
del govern el 2019. Un personal fix consistent en una cap d'oficina amb jornada reduïda del 
50 %, una auxiliar administrativa i un arquitecte que dedica el 10 % de la seva jornada a 
aquesta àrea. A banda, també ens consta que hi ha personal de reforç consistent en una 
educadora social i una altra auxiliar administrativa. Tot això per abordar qüestions 
d'habitatge en una vila de 26.000 persones. 

Tot i això, els hi recordo que els qui han estat encapçalant la regidoria d'habitatge durant 
gran part del període que s'esmenta a l'informe tècnic, aquests 14 anys, han estat vostès, 
regidors del PSC. I la situació actual és la que és. Tot plegat evidencia la seva inactivitat en 
matèria d'habitatge i el fracàs estrepitós de les seves polítiques de cara a fer que a Molins 
es pugui tenir un habitatge digne sense haver de vendre un ronyó i part de l'altre per 
pagar-lo. 

I per acabar, encara esperem –i aquí, per al·lusions al senyor Puiggari, que encara no ha 
arribat, però ja se li farà saber– la memòria d'activitat de l'Oficina Municipal d'Habitatge de 
l'any 2022, promesa primer per al gener d'aquest any, després per al primer trimestre 
d'aquest any i a finals d'abril encara esperem que ens l'enviïn. No sabem si és que s'està 
dilatant per qüestions tècniques o, com tantes d'altres coses, no interessa que se'n parli a 
un mes de les eleccions. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies. Alguna intervenció més? Senyor Miguel Angel Pozo, endavant.

Sr. Pozo:

Hola, bona tarda a totes i tots, als que estan aquí a la sala de plens i als que ens escolten 
des de casa. Bé, nosaltres també comentar que, evidentment, estem d'acord amb aquesta 
proposta de cessió. I, evidentment, sobretot en l'acció de poder construir o poder tenir dins 
del municipi habitatge de protecció oficial, en aquest cas de lloguer i no de venda que, a la 
fi, és com despendre's, diguéssim, com de patrimoni. Però també és veritat que de 
patrimoni, de fet, ja...  perdem patrimoni. Perquè al final el que fa l'Ajuntament és aquesta 
cessió, que el que fa és, no diré regalar, però pràcticament regalar 1,5 milions d'euros de 
patrimoni que deixa de tenir l'Ajuntament inscrit en el que és el registre de propietats. Que 
sí, que és veritat que l'acció és positiva, però també és veritat que si tenim diners per fer 
altres coses dins del municipi, jo crec que en aquests, tal com ara ha remarcat el regidor 
Corro i que indica puntualment en l'informe tècnic, en aquests últims 14 anys que no s'ha 
fet cap habitatge públic de propietat de l'Ajuntament, jo crec que potser hagués estat de 
rebut que, com a mínim, alguna promoció amb tota la quantitat de solars o alguns solars 
que té l'Ajuntament potser sí que hagués estat bé fer ni que sigui alguna petita, no? I 
intentar, diguéssim, no perdre aquest volum de patrimoni. 
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I també aprofitar l'avinentesa per demanar que de vegades aquest Ple, aquest Govern 
també ha rebutjat aquesta cessió del 20-30 % de promocions privades perquè siguin, 
diguéssim, d'ús públic o promoció pública. Si tant, jo crec que tots aquí, o això imagino, 
ens creiem l'habitatge públic i assequible, doncs, què més o què si no de poder fomentar 
també aquesta part de cessió quan es fan les promocions urbanístiques, les 
reurbanitzacions, les urbanitzacions i, evidentment, la promoció privada. Per ara ja està. 
Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? Senyor Miquel Zaragoza. Endavant.

Sr. Zaragoza:

Bé, jo... Clar, quan se'm diu «afirmacions gratuïtes». Home, com a mínim podria haver 
tingut el detall d'explicar què va fer. Aleshores, si jo li dic que el seu company com a 
regidor quan vostès governaven, si no recordo malament, i això sí que és veritat, que m'ho 
podrà... o alguna vegada ho ha explicat el regidor d'Habitatge, va fer alguna cosa, alguna 
gestió, alguna gestió, la que sigui, expliqui-ho. Jo crec que és fàcil explicar, no? Perquè 
nosaltres hem explicat com han vingut els recursos per poder fer aquest habitatge de 
lloguer, que no vam tenir el mandat passat, perquè això és d'aquest mandat, conjuntament 
treballat amb l'Àrea Metropolitana. Amb la qual cosa, vostè es pot ficar totes les maneres 
que vulgui, però digui exactament quin és l'exemple. Perquè si no hi ha cap exemple de dir 
què és el que va fer, crec que no va ser una afirmació gratuïta. És la realitat, pura i dura. 

Després parlem de l'Oficina d'Habitatge. I és que vostè mateix s'ha contestat. Qui som els 
que hem reforçat durant tot el mandat l'Oficina d'Habitatge? Vostès o nosaltres, que hem 
reforçat dues persones durant tots aquests darrers anys a l'Oficina d'Habitatge? Clar, és 
que al final... És a dir, la realitat és la que és i jo crec que ho hem parlat moltes vegades, al 
final nosaltres no podem fer el que vulguem. Jo no he tirat mai en cara a l'anterior regidor 
els recursos que es destinaven en aquells moments a l'Oficina d'Habitatge. Però és veritat, 
i així ho hem explicat aquí públicament, que nosaltres els darrers dos anys i mig, si no 
recordo malament, tres, hem posat persones de reforç a l'Oficina d'Habitatge, 
constantment. I són les eines que nosaltres hem tingut i ho hem explicat i no ens 
amaguem, val?, per poder reforçar tota la feina que feia l'Oficina d'Habitatge. Amb la qual 
cosa, jo tinc la sensació que gratuït no, és la realitat. I no passa res per reconèixer si 
alguna vegada s'ha fet alguna cosa, jo no tinc cap problema, no tinc cap problema. Però 
crec que fora bo que no només digués que això bé... digui exactament en quina reunió el 
senyor Asier Baiona va tancar amb l'Àrea Metropolitana el fer pisos de lloguer a Les 
Guardioles. 

Li recordo, a més, que va ser aquest Govern qui va, en contra d'una part important de 
l'oposició, entre d'altres vostès, desenvolupar aquest sector on s'està fent en aquests 
moments la major promoció d'habitatge públic de la vila. Hem de tenir una mica de 
memòria, perquè per poder fer determinades coses hem de posar eines damunt de la taula 
i no les teníem. Perquè el projecte d'urbanització que sí que es va aprovar, si no recordo 
malament al final del mandat d'abans del 2011, on es va fer tota l'aprovació d'aquell sector, 
en aquell moment, al 2011, quan nosaltres tirem endavant conjuntament amb l'Àrea 
Metropolitana aquell sector, recolzament de la majoria dels grups que estaven a l'oposició i 
deien que aquí es faria un barri fantasma, encara ho recordo, home, doncs, no. Miri, les 
promocions que s'estan fent, a part de les privades, són bàsicament públiques i d'habitatge 
de lloguer. Amb la qual cosa jo crec que... Home, no sé el que és gratuït exactament, eh?
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Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Ramon Sánchez, endavant.

Sr. Sánchez:

Sí, moltes gràcies. Com que jo vaig formar part dels dos governs, vull dir alguna cosa 
també diré. Jo reconec que l'Asier es va trobar en una situació complicada, i això cal dir-
ho. O sigui, l'Asier es va trobar amb una situació complicada. I complicada, bàsicament 
perquè venia heretada d'uns problemes que ens vam trobar ja abans del 2011, que es van 
signar precisament abans que nosaltres entressin al Govern, que és un dels elements que 
ens va preocupar i ens va ocupar més, i això el Pep em pot parlar extensament, que és 
intentar poder solucionar tota la problemàtica que es va crear amb els habitatges de Sant 
Pere Romaní. I aquí es va generar una tasca ingent d'intentar solucionar tots aquests 
problemes. I aquí el Pep ho podrà explicar perfectament perquè ell ho va treballar molt 
intensament també de l'11 al 15, per veure quines solucions podíem aportar. I per tant, 
molts recursos, en aquest sentit, es van destinar a poder solucionar aquelles famílies que 
estaven en habitatges de lloguer pagat per l'Ajuntament, que ens costaven molts diners a 
tots els molinencs i molinenques i que, malauradament, vam poder començar a solucionar 
quan vam desenvolupar el barri de Les Guardioles. 

Com deia el Miquel, aquest barri, malauradament ja ningú se'n recorda, però aquí només 
el vam defensar nosaltres. I, per tant, a vegades quan tu defenses un projecte i tens 
aquesta mirada a llarg termini i veus que tindràs la capacitat de desenvolupar projectes 
d'habitatge i que aniràs tenint sòl, crec que és el que tocava en el seu moment. I a vegades 
no és només un projecte, sinó que has de tenir aquesta mirada a llarg termini. 

El Miquel Angel deia:

«Bueno, hem perdut 1 milió i mig d'euros en ingressos o no hem pogut ingressar diners». 
Jo crec que el més important d'aquesta cessió és que continua sent terreny públic. I, per 
tant, el traspassem a una altra administració, però continua sent públic. I aquest és un dels 
elements que jo crec que hem de garantir. Perquè tothom ja, jo no hi era, m'han explicat 
que aquell bloc de pisos que hi havia a la plaça de l'U d'octubre de planta baixa més 11 va 
estar a un crist de vendre's al mercat privat. I allò ho hem transformat en polítiques 
d'habitatge també que aniran una part a venta i una part a lloguer a la plaça de la Llibertat. 

Per tant, home, dir que no s'ha fet res o molt poc crec que és faltar a la realitat. 
Problemàtiques hi ha hagut moltes i els entrebancs els hem anat intentant solucionar. Sí, 
amb una problemàtica greu, no tenim la regidoria d'Habitatge dotada d'un personal 
suficient per poder desenvolupar tot el que volem desenvolupar. És veritat. Però hem 
intentat fer en cada moment amb el que teníem. I jo recordo perfectament quan vam entrar 
el 2011 que la cap d'Oficina d'Habitatge no hi era per problemes personals i vam tenir que 
substituir-la per una altra persona. 

I, home, la tècnica que vostè diu, arquitecta, doncs, destina bastant més d'un 10 %, li puc 
assegurar, a temes d'habitatge. Carles, creu-me, més d'un 10 %, evidentment, a polítiques 
d'habitatge. Per tant, la gran sort també que va ser el traspàs d'on estaven a la plaça del 
Mercat, haver-los pujat també a l'àrea de Territori, era precisament perquè la comunicació 
fos molt més fluïda i que poguessin treballar els projectes més adients. I, per tant, en 
aquest sentit continuem treballant perquè es vagi desenvolupant. 
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I, en aquest sentit, jo crec que, més o menys, però hem anat treballant en polítiques 
d'habitatge que són molt difícils de treballar. I jo crec que aquí el Pep podria explicar 
moltes coses que a vegades donem per assentat i que no són tan fàcils. Podem parlar de 
política d'habitatge protegit i de polítiques d'habitatge assequible i a vegades els 
condicionants de cada una d'elles no són els que nosaltres desitjarien i no ens venen 
marcats per polítiques locals, venen marcats per polítiques d'àmbit nacional. 

Per tant, jo crec que anem pel bon camí. Aquestes dues parcel·les el que fan és reforçar la 
política d'habitatge de lloguer en aquest sentit de Molins de Rei adreçada a un tipus de 
gent que ja l'anirem definint. Que crec que això és l'important i que avui aquí no se'n parla, 
que és a quin públic ens destinarem en aquestes parcel·les. Avui no toca. Tocarà en un 
altre debat. Avui toca només aprovar aquesta cessió d'aquestes parcel·les. Per tant, 
espero i desitjo que pel bé de l'habitatge a Molins de Rei tots vostès també es mostrin a 
favor.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Ara si volen sí que obriríem el segon torn d'intervencions. Senyor Carles 
Corro, endavant.

Sr. Corro:

Bé, sobre què va fer la CUP quan va estar a Govern, jo crec que el propi primer tinent 
d'alcalde, el senyor Ramon Sánchez, ens ha donat una mica la raó, no?, quan hem 
exposat ja en el primer torn d'intervenció què ens vam trobar i amb això què vam poder fer. 
I de gestions li asseguro que en vam fer. El que vam poder fer va ser implementar les 
nostres polítiques, les nostres propostes polítiques realment valentes i transformadores, 
com deia. Sobre la qüestió de l'IMPSOL, nosaltres hi vam col·laborar. En cap cas he dit 
que tanquéssim el projecte, en cap cas ho ha dit. He dit que va ser obra de diversos 
governs, no posi a la meva boca paraules que no he dit. Pel que fa després a l'Oficina 
Municipal d'Habitatge, aquest 10 % a què em referia desconec com és a la pràctica, jo em 
basava en les informacions que al gener el regidor Pep Puiggari em va donar sobre el 
personal de l'Oficina Municipal d'Habitatge. I també, això contrastat també amb l'Asier, el 
reforç també el vam posar nosaltres en el seu moment i també ens vam barallar perquè hi 
hagués més personal a l'Oficina Municipal d'Habitatge i poder dur a terme altres polítiques. 

I per acabar el meu segon torn d'intervenció, sí que voldria constatar que si en algun 
moment la CUP s'ha mostrat reàcia al barri de Les Guardioles, segurament ha estat 
perquè s'ha volgut vendre sòl públic, s'ha volgut regalar sòl públic i desprendre-se'n amb 
HPO de venda, que també hi ha hagut. I un HPO a vegades no tan accessible per a totes 
les butxaques. O sigui, això d'habitatge de protecció oficial, bé, queda molt maco, però... I 
per últim, nosaltres, com a organització política, la mirada a llarg termini la tenim també en 
els nostres objectius polítics. I, en aquest sentit, i pel que fa al tema habitatge, doncs, 
pretenem i batallem sempre per parcs públics d'habitatges forts, amb independència que 
d'això se n'aconsegueixi o no rèdit electoral. Perquè l'objectiu al final és una vida digna que 
valgui la pena ser viscuda i també aquí a Molins. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? Doncs, si no hi ha més intervencions... Senyor Gerard 
Corredera, endavant.

Sr. Corredera:
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Bé, bona tarda a tots i a totes, a les persones que estan aquí a la sala de plens i a les que 
ens escolten pels mitjans de comunicació. Jo volia fer uns apunts de les coses que es 
comenten i bàsicament també per centrar el debat, eh? Jo crec que l'important és que hi 
hagi polítiques públiques d'habitatge i, per tant, doncs, la cessió dels terrenys a l'IMPSOL, 
si el que fan és provocar, diguem-ne, una promoció d'habitatge de lloguer públic protegit, 
doncs, ens n'alegrem molt. És cert que el període que comprèn de l'any 2000 al 2008, 
doncs, jo crec que va haver-hi la major creació d'habitatge públic a Molins de Rei, cosa que 
a vegades el Govern no explica, inclús afirmen que ara se n'està fent més que mai. Jo crec 
que això no és cert, eh? En aquella època en va haver-hi molta. Era un model diferent. Les 
coses, per sort, evolucionen i es modifiquen. I, per tant, doncs, aquell va ser pràcticament 
tot de venda. A més a més, alguns amb sindicats, van fer diverses combinacions. Per tant, 
doncs, les coses són com són i en aquell moment se'n van fer moltes. Hem estat uns 
quants anys que no se n'ha fet cap. Per ics motius, eh? Recordem tots que en el 2009 hi 
va haver una crisis econòmica a Espanya que –diguem-ne, forçat pels partits polítics que 
governen a Europa i amb col·laboració dels governs que van dominar aquí a Espanya en 
aquella època– atura completament la disponibilitat pressupostària de les administracions 
públiques per poder fer això. I, per tant, això també s'ha d'explicar. 

Tot i això, jo crec que hem perdut molt de temps. Jo crec que ho haguéssim pogut fer una 
mica més ràpid. Aquesta és la nostra manera de veure-ho, no? I que, com deia el meu 
company, hem tingut oportunitats d'aplicar altres polítiques, no?, com la reserva del 30 % 
que comentava ell de les promocions privades per a habitatge protegit, que aquest Govern 
no va voler aprovar. I, per tant, doncs, vam perdre una altra oportunitat, eh? I ho sabeu 
perquè a la zona de Can Coll era una proposta que vam fer i no van acceptar. 

També a principi d'aquest mandat els hi demanàvem quan parlàvem de la urbanització de 
Les Guardioles... Urbanització, diguem-ne, que el pla urbanístic es va aprovar el 2008 i, 
per tant, doncs, com tot, eh?, les coses que fan avui, és perquè altres han fet altres coses. 
I, per tant, és un sumatori de moltes coses. I després que en el moment que toqui i segons 
qui governi, doncs, s'executa d'una manera o d'una altra, eh? A nosaltres potser el barri de 
Les Guardioles ens hagués agradat més un barri model o un barri similar més a La Granja, 
on hi hagi una mica de tot. I, en aquest cas, al barri de Les Guardioles ara mateix l'únic que 
hi ha és habitatge i un parc, val?, que al meu gust no m'agrada, però és un parc que està 
fet, eh? 

I això, els hi demanàvem una mica que parlessin amb l'AMB, amb l'IMPSOL perquè al 
principi teníem dubtes de si l'IMPSOL podria apostar per habitatge públic, perquè havia de 
recuperar una inversió que s'havia fet, no?, diguem-ne, per compensar després poder 
comprar uns terrenys que es van comprar per poder construir l'institut, també fruit d'un altre 
govern i que van executar amb un govern posterior. I, per tant, doncs, nosaltres sí que vam 
anar a parlar amb ells. A nosaltres ens van afirmar que estaven oberts a tot i, evidentment, 
ens alegrem moltíssim que realment s'hagi replantejat aquesta disposició que hi havia en 
el Govern municipal, al menys el que se'ns va transmetre al principi. I dit això, doncs, crec 
que, com diu el Carles, jo crec que s'ha d'apostar per una Oficina d'Habitatge molt més 
gran. Jo crec que ens mereixem a Molins de Rei tenir un equip tècnic potent i fort perquè 
gestioni més habitatge públic. I, per tant, encoratjo a que així sigui en el proper mandat. 
Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Ara sí que senyor Pep Puiggari, endavant.
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Sr. Puiggari:

Gràcies, alcalde. És simplement per tancar una mica les intervencions. Jo crec que... O 
sigui, en els últims anys hem tingut bastant consens amb cap a on anava l'habitatge a 
Molins de Rei i hem tingut la capacitat de fer realitat coses que anys enrere ens haguessin 
semblat impossibles. Tot i que, òbviament, s'ha fet molta batalla, a vegades no del tot 
qualitativa, d'aquest assumpte. Però, al final, ara fa tres setmanes sortia un article d'un 
portal d'internet molt conegut, Idealista, on feien un estudi de totes les poblacions 
d'Espanya de més de 20.000 habitants, on Molins de Rei també hi formava part, i parlaven 
de les poblacions on més ha crescut el preu de l'habitatge, val? Només en tres a tot 
Espanya havia baixat el preu de l'habitatge, només en tres:

Gavà, Molins de Rei i la tercera població ara no me'n recordaré, em sembla que era basca, 
que també havia baixat. I això és mèrit de totes aquestes polítiques d'habitatge que s'han 
anat fent. És una cosa indirecta, del dia a dia, d'haver complert les promeses electorals 
amb l'HPO, d'haver aconseguit habitatge de lloguer, d'haver fet també habitatge de venda, 
etcètera. I això són dades externes, no subjectives. Ja dic, al final aquí uns podem estar 
més d'acord que si el model, que sí, que no. Parlem de l'Oficina d'Habitatge, ha de créixer, 
ha de créixer, però ha de créixer quan tinguem un parc d'habitatge en conseqüència 
perquè creixi, no abans. 

Llavors, ara que estem tenint un parc, hem creat una línia nova perquè l'Ajuntament pugui 
tenir habitatge seu de lloguer i pugui optar al mercat privat si l'interessa, una línia que no 
existia, que vaig deixar preparadíssima quan la CUP va agafar la regidoria, només s'havia 
d'executar, es va parar durant dos anys aquest projecte. Estava fet, fet. Es va parar. És 
igual, hi ha molta feina segurament, ics coses. Però, al final, hem d'anar pas a pas. Jo 
també crec que s'ha fet una feina de ratolí, podríem dir, dia a dia. I al final, ja dic, jo estic... 
O sigui, deixaré la regidoria després de 8 anys molt orgullós de la feina que s'ha fet i dels 
resultats objectius que s'han obtingut. Que es podrien haver fet millor les coses? Sempre 
es poden fer millor. Però jo crec que inclús hem tingut un consens ampli en aquests anys a 
totes les taules d'habitatge que hem tingut. Òbviament, uns haguessin fet unes coses i 
nosaltres n'haguéssim fet unes altres, només faltaria. Però, ja et dic, celebrem on estem a 
dia d'avui respecte d'on estàvem i celebrem que el nou Govern que entri tindrà moltes més 
eines, una situació molt millor que la que es tenia per fer noves polítiques d'habitatges o 
les mateixes o continuar-les.

Sr. Alcalde:

Senyor Miquel Zaragoza, endavant.

Sr. Zaragoza:

Bé, com al final això es converteix –que jo crec que està bé, no?– en un debat sobre les 
polítiques públiques d'habitatge. I jo crec que el company Gerard Corredera ha fet una 
àmplia explicació. És veritat, i efectivament, abans les polítiques d'habitatge eren unes 
altres. I, de fet, totes aquelles promocions que es van fer en aquell moment es 
desenvolupaven en sectors nous de producció. És a dir, La Granja no és un sector que 
existia en aquell moment, sinó que es desenvolupa aquell sector i es fa la política 
d'habitatge que toca allà. No es pot fer en un altre lloc perquè a Molins els llocs que es van 
produint per poder fer habitatge públic són els nous espais que es van ampliant. La Granja, 
el sector de la Llave de Oro, per entendre'ns, que són les dues darreres grans promocions 
d'habitatge públic que es fan a la vila. I hi ha una cosa que ens oblidem, que les polítiques 
públiques d'habitatge en aquest país són competència de la Generalitat. I que, 
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evidentment, més enllà del sector d'habitatge jove que tenim al sector de Vilanova, doncs, 
evidentment, de cap altre tipus d'habitatge en tenim. 

I jo crec que al final no es tracta de... En això estic d'acord amb vostè en la part final del 
seu debat, no? És a dir, jo crec que tots tenim el mateix objectiu. El que passa és que 
vostè ha fet unes asseveracions que jo creia que havia de respondre, eh? Perquè vostè 
mateix jo crec que s'ha anat responent. És a dir, quan nosaltres fem un reforç és dolent, 
però sembla ser que quan ho feien vostès es podia fer. Miri, al final, com deia el regidor i 
com deia el primer tinent d'alcalde i com dèiem tots, fer polítiques d'habitatge quan no tens 
les competències és molt difícil, és evident. A la casa ens falten moltes mans, mans que 
ens agradaria que n'hi haguessin en molts altres llocs. I anem suplint en funció de com 
podem i quan traiem recursos. I un dels que els darrers anys ha tingut més recursos és 
precisament l'Oficina d'Habitatge. I nosaltres el que diem és, i com els hi explicava abans, 
escolti... Es pot fer més? Sí, però hem fet més. Hem fet molt, hem fet molt. I jo crec que 
això no és ni titulars i de més. I és veritat i entenc que alguns pensen a llarg termini, vostès 
sobretot, tenint en compte algunes de les decisions que han pres en un futur. Però, 
escoltin, nosaltres les planificacions que fem... Efectivament, les polítiques d'habitatge no 
és d'avui per demà, es planifiquen amb temps. I no hi entraré en el cas de Les Guardioles, 
perquè jo crec que l'exemple... És que el senyor Corredera ha explicat per què es produeix 
l'habitatge de venda, perquè hi ha una administració que és la propietària que decideix que 
allò s'ha de fer així per intentar compensar uns ingressos que té d'unes despeses que 
havíem tingut en la compra d'un terreny per poder fer el futur institut de la vila. I aquest és 
el debat. Però és que el debat no era aquest, eh? Era desenvolupar aquell sector perquè 
estava aturat, estava aturat. I els que el vam tirar endavant, com deia el primer tinent 
d'alcalde, vam ser nosaltres. Mirin, al final del que es tracta és tirar endavant polítiques 
públiques d'habitatge, que és el que nosaltres fem amb aquesta proposta que avui portem 
al Ple.

Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies. Doncs, ara sí, tancaríem aquí els dos torns d'intervenció. Passaríem a 
la votació. 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC 7

JxM 4

ERC-AM 4

CUP 3

Molins Camina-Podem 1

MEC 1

C‘s 1

Total 21
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Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

4.- Declarar les obres de l’ Institut Bernat el Ferrer d’especial interès i acordar 
bonificació del 95% ICIO (Expedient 71/2023/BOFIS).-

DICTAMEN

Comunicació dels ST Substitució de fusteries per a la millora energètica a l’Institut 
Bernat el Ferrer (Exp. 71/2023/BOFIS)

ASSUMPTE: SOL·LICITUD DE BONIFICACIÓ DE LIQUIDACIÓ

Aprovació de la bonificació del 95% de la quota de l’Impost sobre construccions, 
instal·lacions i obres, per  les obres de substitució de fusteries per a la millora energètica a 
l’Institut Bernat el Ferrer ubicat al c/Nostra Senyora de Lourdes número 34, per considerar-
se obres d’especial interès o utilitat municipal

ANTECEDENTS

Vista la sol·licitud presentada en data 16 de desembre de 2022 , amb numero de registre 
d’entrada 2022029092, per la Sra. Maria Carmen Esteban en nom i representació del 
Departament d’Urbanisme fent referència al ofici adjuntat i signat per l’Albert Grau Montero, 
director dels Serveis Territorials del Baix Llobregat en la qual demana s’apliqui la 
bonificació del 95% en la quota de l’impost sobre construccions instal·lacions i obres amb 
motiu de les obres de substitució de fusteries per a la millora energètica de l’Institut Bernat 
el Ferrer per ser una obra d’interès social i cultural, i s’estableixi l’exempció de les taxes 
acreditatives per l’atorgament de la llicència i altres tributs que puguin gravar l’activitat 
educativa.

1.1. NORMATIVA D’APLICACIÓ
· Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local.
· Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que aprova el text refós de la llei municipal i 

de règim local de Catalunya (LMRLCat.)
· Reial decret legislatiu 2/2004 que aprova el text refós de la llei reguladora de les 

hisendes locals.

Vist que l’article 103 apartat 2.a) del Real Decret Legislatiu 2/2004 que aprova el text refós 
de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, estableix que “Les ordenances fiscals 
podran regular les següents bonificacions sobre la quota de l’impost sobre construccions, 
instal·lacions i obres.

a) Una bonificació de fins el 95% a favor de les construccions, instal·lacions i obres que 
siguin declarades d’especial interès o utilitat municipals per concórrer circumstàncies 
socials, culturals, històric artístiques o de foment del treball, que justifiquin tal 
declaració.

Que l’esmentada declaració correspondrà al Ple de la Corporació i s’acordarà prèvia 
sol·licitud del subjecte passiu, per vot favorable de la majoria simple dels seus membres”.
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L’apartat 12è de l’article 8è de l’Ordenança Fiscal B-4 que regula l’impost sobre 
construccions, instal·lacions i obres estableix que:

“El Ple de l’Ajuntament, per acord adoptat amb el vot favorable de la majoria simple dels 
seus membres, prèvia sol·licitud del subjecte passiu, podrà acordar una bonificació de fins 
al 95 per cent de la quota de l’impost a favor de les construccions, instal·lacions o obres 
que siguin d’especial interès o utilitat municipal ateses circumstàncies socials, culturals, 
històriques, artístiques o de foment del treball que justifiquin el reconeixement d’aquesta 
bonificació.

El subjecte passiu sol·licitant haurà de ser una entitat sense ànim de lucre. 

Aquestes bonificacions no són acumulables.
El Negociat corresponent a la finalitat de les obres, determinarà si l’obra reuneix els 
requisits exigits per a poder gaudir de les bonificacions esmentades en el paràgraf 
precedent, i en el cas que l’aplicació de la bonificació fos indeguda, informarà al Negociat 
de Rendes per practicar la liquidació definitiva de l’impost, així com la liquidació dels 
interessos de demora que correspongui, sense perjudici de la possible incoació del 
procediment sancionador per gaudir o obtenir indegudament d’un benefici fiscal.”

INFORME

Vist l’informe de la Cap del Negociat d’Educació de data 11 d’abril de 2023 del tenor literal 
següent: 

“Fets

L’Institut Bernat el Ferrer és un centre on s’imparteixen ensenyaments d’ESO; de batxillerat 
de les modalitats humanística i social, científica i tecnològica; i cicles formatius mitjans i 
superiors. L’Institut Bernat el Ferrer va iniciar les seves activitats el curs 1978-79, i va ser 
creat com a institut de Formació Professional. Així a Molins de Rei, es complementava 
l’oferta educativa pública que ja oferia BUP. El curs 1983-84 es va començar a impartir en 
alguns cursos de manera experimental l’ensenyament que llavors s’anomenava Reforma 
Educativa, i que s’ha acabat convertint, amb canvis, en el model que va implantar la 
LOGSE fins al model actual.

Un dels elements que ha quedat molt deteriorat amb el pas del temps són les finestres, 
que necessiten una reposició per elements més moderns, que també permetin una millor 
climatització i per tant, un millor confort per a l’alumnat de Molins de Rei que està 
matriculat en aquest centre.

Aquest any el Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya ha decidit fer una 
inversió elevada per a la reposició de les finestres d’aquest centre educatiu.

Conclusions

El Negociat d’Educació considera que l’obra que el Departament d’Educació realitzarà a 
l’Institut Bernat el Ferrer es pot considerar una obra d’especial interès i d’utilitat municipal 

El que s’informa als efectes que s’apliqui la bonificació del 95% de l’import de l’impost 
sobre construccions instal·lacions i obres. ”
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Vist que l’expedient d’obres corresponent a aquestes liquidacions és el 136-2023-AOB.

Vist que han estat practicades les liquidacions 634928 de l’impost sobre construccions 
instal·lacions i obres i la 635029 per la taxa per llicències urbanístiques per a la substitució 
de fusteries per a la millora energètica a l’Institut Bernat el Ferrer, calculades en base a un 
pressupost de  149.649,27 € i segons es detalla a continuació:

Nº LIQUIDACIÓ CONCEPTE IMPORT

634928 Impost sobre construccions instal·lacions i obres 299,30

635029 Taxa per llicencies urbanístiques 2.768,51

Vist l’informe del Cap del Negociat de Rendes de data 12 d’abril de 2023, amb la signatura 
favorable i sense observacions de l’Interventor accidental signat en data 13 d’abril de 2023.

Per tot el que ha estat exposat, es presenta davant de la Comissió informativa de l’Àrea de 
Serveis Centrals i Economia (ESC), la present PROPOSTA a fi i efectes emeti informe 
previ, perquè sigui remés al Ple de la Corporació:

Primer.- Declarar les obres de substitució de fusteries per a la millora energètica a l’Institut 
Bernat el Ferrer ubicat al c/Nostra Senyora de Lourdes número 34, (expedient 136-2023-
AOB) com a una obra d'especial interès o utilitat municipal ateses circumstàncies socials, 
culturals, històriques, artístiques o de foment de treball contemplades a l’article 8è apartat 
7è de l’ordenança fiscal B-4 reguladora de l’impost sobre construccions, instal·lacions i 
obres.

Segon.- Acordar la bonificació del 95% a la quota de l'impost sobre construccions, 
instal·lacions i obres, les obres de substitució de fusteries per a la millora energètica a 
l’Institut Bernat el Ferrer ubicat al c/Nostra Senyora de Lourdes número 34,  (expedient 
136-2023-AOB) a nom de la Generalitat de Catalunya.

Tercer- Desestimar la petició de bonificació de la taxa per llicencies urbanístiques a nom 
de Generalitat de Catalunya per les obres de substitució de fusteries per a la millora 
energètica a l’Institut Bernat el Ferrer ubicat al c/Nostra Senyora de Lourdes número 34, 
(expedient 136-2023-AOB) per no estar contemplat a les ordenança fiscal C-2 reguladora 
de la mateixa 

Quart.- Traslladar el present acord al Departament d’ Educació de la Generalitat de 
Catalunya, i als Negociats d’Intervenció i Educació.

L’òrgan competent esmentat més amunt, al qual es realitza aquesta proposta, resoldrà no 
obstant, amb el seu millor criteri, el que estimi procedent.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:
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Passem així al punt 4, que és «Declarar les obres de l'Institut Bernat el Ferrer d'especial 
interès i acordar bonificació del 95 % de l'impost de construccions». Fa l'explicació del punt 
el senyor Jordi Enseñat, regidor de Finances. Endavant.

Sr. Enseñat:

Gràcies, alcalde. Bona tarda a tothom.  

Presenta el punt 4

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Obriríem el torn d'intervencions. Doncs, si no hi ha intervencions, passem a 
la votació. 

[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC 7

JxM 4

ERC-AM 4

CUP 3

Molins Camina-Podem 1

MEC 1

C‘s 1

Total 21

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

5.- Modificació OF C-10 Annex 5 Reguladora de la taxa per la prestació de serveis a 
l’Escola Municipal de Música “Julià Canals” (Expedient 4/2023/ORDEN).-

DICTAMEN

Modificació de l’ordenança fiscal C-10 Annex 5 reguladora de la Taxa per la prestació 
de serveis en l’Escola Municipal de Música “Julià Canals”  (Exp. 4/2023/ORDEN)

Normativa aplicable 

· Reial Decret legislatiu 2/2004, de 5 de març
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Proposta 

Vista la proposta presentada per la Cap del Negociat d’Educació de 11 d’abril de 2023 per 
a la modificació de l’ordenança fiscal C-10 annex 5 reguladora de la taxa per la prestació 
de serveis en l’Escola Municipal de Música “Julià Canals”  , en base als següents 
antecedents:

“Assumpte: Modificació de la taxa per la prestació de serveis a L’Escola Municipal de 
Música Julià Canals  (C-10 Annex 5)

Antecedents

El nou projecte pedagògic a l’Escola de Música té uns programes més flexibles i s’ha obert 
a nous col·lectius d’alumnat, com els adults o l’alumnat que ja acabat els estudis però vol 
continuar a l’Escola. Així, doncs, han sorgit noves possibilitats però que no estaven 
recollides a les ordenances, i s’han hagut d’aplicar preus que no s’ajustaven al servei 
prestat, donant-se la necessitat de crear nous programes i noves taxes.

Per altra banda, l’Escola Municipal de Música s’ha trobat, d’un temps ençà, amb un 
increment de baixes per part del professorat que no s’han pogut substituir per diferents 
motius, com la falta d’aules, de disponibilitat horària o per tractar-se d’una especialitat 
concreta. L’esgotament de borses de substituts o la poca disponibilitat per part dels 
professionals a les borses, ha causat els darrers cursos un gran nombre de classes 
perdudes i les consegüents queixes de les famílies que reclamaven el retorn de les taxes 
cobrades. Fins ara, les ordenances impedien aquest retorn o el no cobrament, amb la 
intenció que fossin recuperades, però davant aquesta impossibilitat, s’ha considerat que es 
creava una situació injusta per als usuaris del servei, a la qual havia de donar-li resposta.

També s’ha constatat que els trams de tarifació social feia anys que no s’actualitzaven, 
creant un perjudici per a les famílies més vulnerables i impedint que una part d’aquests 
infants puguin gaudir d’una formació tan beneficiosa a diferents nivells. Així, doncs, la 
proposta del negociat és assimilar els trams als de les taxes de les Escoles Bressol, 
recentment revisats.

Es proposa l’anul·lació de l’antic l’apartat 3 de l’article 4rt ja que correspon a un ajut que no 
s’ha donat mai des de la incorporació de les bonificacions per tarifació social, ja que 
aquestes sempre són més beneficioses i s’entén que ja abracen totes les famílies amb una 
situació econòmica més desafavorida. També es proposa l’anul·lació de l’antic apartat 4rt 
del mateix article que ja es va preveure com una bonificació temporal mentre durés la 
pandèmia. Actualment no es preveuen més confinaments i en tot cas, es preveuen 
reduccions per la no prestació del servei, en cas que el professorat estigui malalt i no es 
pugui substituir.

Conclusions

El negociat d’Educació informa favorablement de modificar els següents articles de la taxa 
C-10 Annex 5 segons el detall:

ANNEX-5

TAXA PER A LA PRESTACIÓ DE SERVEIS A L'ESCOLA MUNICIPAL DE MÚSICA 
“JULIÀ CANALS”
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Article 1r. Tarifes

S’estableix un sistema de tarifació social per a les famílies empadronades a Molins de Rei, 
en funció de la renda mensual disponible per càpita de les famílies usuàries, amb 
reduccions de l’import general. Les famílies sol·licitants de plaça que no estiguin 
empadronades a Molins de Rei abonaran l’import general.

TARIFES CURS 2023-2024 i següents (en €):

IMPORT A PAGAR AMB LA REDUCCIÓ PER 
TARIFACIÓ SOCIAL 

(% de reducció sobre l’import general)

CONCEPTE

IMPORT 
GENERAL

10%
(Renda de 
476,29 € a 
552,72 € 
mensuals)

20%
(Renda de 
403,38 € a 
476,28 € 
mensuals)

40%
(Renda de 
326,94 € a 
403,37 € 
mensuals)

60%
(Renda de 
257,54 € a 
326,93 € 
mensuals)

75%
(Renda

<257,54 € 
mensuals)

ADAGIO 1 I 2 250 225 200 150 100 62,5

ADAGIO 3 370 333 296 222 148 62,5
ALLEGRO 1,2,3 i 4 770 693 616 462 308 192,5
VIVACE 1,2,3 i 4 840 756 672 504 336 210
PRESTO 1,2,3 i 4 840 756 672 504 336 210
ANDANTE 600 540 480 360 240 150
MODERATTO 250 225 200 150 100 62,5
CANTABILE 370 333 296 222 148 62,5

RUBATO 440 396 352 264 176 110

SEGON 
INSTRUMENT 440 396 352 264 176 110

TALLER CURTA
DURADA 1 Sessió  
€/persona

10 9 8 6 4 2,5

TALLER CURTA
DURADA 4 (4

  Sessions €/persona
30 27 24 18 12 7,5

Article 2n. Acreditació de la taxa i pagament

1.- La taxa s'acredita en el moment de la formalització de la matrícula per a alguna de les 
activitats desenvolupades a l'Escola Municipal de Música i serà independent de la 
prestació real del servei, si la falta d'aquest és imputable a qui el sol·licita.

L’import de la taxa es distribuirà en 10 mensualitats, segons calendari fiscal que s’aprovarà

2.- Estaran sotmesos al pagament d'aquesta taxa tots els inscrits, com també els pares, 
tutors o encarregats d'aquells que no hagin complert la majoria d'edat.

3.- Les tarifes es faran efectives des dels moment que es formalitzi la matrícula de la 
manera següent:
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- pagament de l’import de la primera mensualitat al formalitzar la matrícula, que actuarà 
en concepte de reserva de plaça, i no serà retornable . 

- l’import restant pendent d’abonament o cobrament es regularitzarà mensualment 

En casos excepcionals, es podrà demanar hora a Rendes per a l’aplicació de la tarifació 
social en el mateix moment de la matrícula.

Es podrà efectuar la totalitat del pagament de la matrícula en el moment de la formalització 
a voluntat de l'interessat.

L'ingrés material es farà a l’Ajuntament de Molins de Rei o a les entitats col·laboradores 
que determini el mateix Ajuntament.

4.- Els usuaris es podran donar de baixa voluntària del servei, amb efectes econòmics, fins 
el dia 15 del mes anterior a la baixa efectiva . La baixa voluntària s’ha de sol·licitar 
mitjançant instància presentada al registre general de l’Ajuntament. 

Es podrà sol·licitar la devolució dels imports abonats amb posterioritat a la baixa voluntària, 
sempre i quan aquesta s’hagi presentat en temps i forma 

5.- S’estableix una reducció de la tarifa, aplicable d’ofici, i segons el càlcul que es detalla a 
continuació,  per aquelles situacions en les quals es produeixi la no prestació del servei per 
causes alienes a l’alumne, com pot ser ,absència del professorat, per baixa o per retard en 
la seva substitució, i altres.
Aquesta reducció s’aplicarà mentre es mantingui la situació i els rebuts que s’hagin de girar 
es calcularan de forma ponderada entre els dies que s’ha prestat el servei i els dies que 
no.
El sistema de càlcul serà: 

- La reducció s’aplicarà a partir de la segona setmana completa de falta de classes.
- Només es retornarà l’import de les classes de Cant Coral a l’alumnat que hi estigui 

matriculat exclusivament. A la resta de programes s’hi inclou gratuïtament, i per 
tant, no s’inclourà en el còmput.

- S’aplicarà la següent fórmula per a tots els programes:

A= Import a descomptar a la mensualitat afectada
B= Quota mensual
C= Nombre de classes que té l’alumne/a a la setmana
D= Nombre de classes perdudes (per setmanes senceres)

       
        B/4
A = -------- x D

          C

Article 3r. Tarifació social

L’import reduït de la taxa que hauran d’abonar els usuaris del servei s’estableix mitjançant 
un sistema de tarifació social, d’acord amb el nivell de renda mensual disponible per càpita 
de les famílies sol·licitants relatiu al darrer exercici fiscal.
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Trams de renda mensual disponible
per càpita

Import reduït per
Tarifació Social

<257,54 € mensuals 75%
de 257,54 € a 326,93 € mensuals 60%
de 326,94 € a 403,37 € mensuals 40%
de 403,38 € a 476,28 € mensuals 20%
de 476,29 € a 552,72 € mensuals 10%

Les rendes mensuals disponibles per càpita majors a 552,72 € abonaran l’import general.

En cas d’informe amb proposta favorable dels Serveis Socials municipals, es podrà reduir 
l’import fins al 100% del preu general.

L’import que determini l’Ajuntament que ha d’abonar cada família en la resolució de la 
tarifació social, serà definitiu per a tot el curs escolar, llevat d’informe dels Serveis Socials 
municipals en un altre sentit.

Per tal d’acreditar la renda mensual disponible per càpita, s’haurà de presentar, amb la 
sol·licitud normalitzada de matrícula, la documentació següent:

- Declaració de renda de tots els membres de la unitat familiar de convivència, 
inclòs el full de resum final.

- Document d’autorització de consulta a l’AEAT de les dades tributàries de tots 
els membres de la unitat familiar de convivència.

- Declaració jurada de tots els membres de la unitat familiar d’altres ingressos 
que es perceben, tot indicant l’import, o bé de no rebre cap altre ingrés.

- Darrer rebut de la hipoteca o lloguer, en cas de tenir-ne.
- Substitutivament a tota la documentació anterior, i a sol·licitud de la família, 

informe dels Serveis Socials municipals, si la família és coneguda pel servei.

Tota la documentació necessària haurà de ser lliurada dins del període general de 
matrícula. En el cas de formalitzar la matrícula fora del període general establert (llista 
d’espera), la família tindrà 10 dies hàbils per lliurar la documentació, a partir de la data de 
liquidació. La no presentació de la documentació dins de termini suposarà que s’apliqui 
automàticament la tarifa general.

Fórmula de càlcul del nivell de renda:

- Renda Mensual Disponible per Càpita: (A – B ) / C

On A = Ingressos anuals nets de la Unitat Familiar de Convivència (*) (suma dels ingressos 
nets anuals de totes les persones que conviuen en el domicili) / 12. Aquests ingressos fan 
referència al darrer exercici fiscal.
On B = Import mensual de la hipoteca o lloguer, fins al Salari Mínim Interprofessional de 
l’any corresponent. S’acreditarà mitjançant original i fotocòpia del darrer rebut de la 
hipoteca o lloguer de la residència habitual.
On C = Nombre de membres de la Unitat Familiar de Convivència.

Article 4t. Bonificacions 

1.- No són compatibles els preus reduïts per la tarifació social amb les bonificacions, per la 
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qual cosa, s’aplicarà l’import més favorable a l’usuari en cas que sol·liciti ambdós 
conceptes simultàniament.

2. S’estableixen les següents bonificacions per a les famílies nombroses i famílies 
monoparentals amb residència a Molins de Rei. Aquestes bonificacions no són compatibles 
amb altres bonificacions i exempcions regulades en aquesta taxa:

25% de descompte a la família nombrosa general i famílies monoparentals.
50% de descompte a la família especial

Per tenir dret a aquesta bonificació cal que la família que la sol·licita disposi de la condició 
de família nombrosa o família monoparental segons els criteris especificats en la Llei 
40/2003 de 18 de novembre de Protecció a les Famílies Nombroses, o el Decret 151/2009 
de desplegament parcial de la llei 18/2003 de 4 de juliol de suports a les famílies 
respectivament i tinguin la seva residència a Molins de Rei.

Aquestes bonificacions podran augmentar-se en 25 punts percentuals per aquelles unitats 
familiars amb uns ingressos bruts inferiors a 60.000 € i en el cas d’un sol contribuent a 
nivell de renda amb uns ingressos bruts inferiors a 30.000 €
-Situacions especials: Titulars amb nacionalitats no homologables o no conveniades. 
Podran acollir-se sempre que tinguin vigent el permís de residència, i amb domicili a Molins 
de Rei. Aquest s’obté: per raó d’estudis, de feina i per raons familiars”

Vist que les ordenances fiscals són la norma reglamentària mitjançant la qual les entitats 
locals poden exercitar les potestats que en matèria de tributs locals, la llei estatal els 
confereix.

Vist que amb caràcter general, les modificacions de les ordenances fiscals han d’estar 
definitivament aprovades i publicades en el BOP abans de la data d’acreditament del tribut 
que regulen.

Respecte a les taxes, per prestació de serveis ,el Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, aprovat per Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març (TRLRHL)  
concedeix un protagonisme notable a les ordenances, com a instrument per determinar els 
criteris i paràmetres que permetin definir les quanties de les taxes, l’acreditament de les 
mateixes o la possibilitat d’establir convenis de col·laboració amb organitzacions 
representatives del subjectes passius.

Vist l’estudi de costos de data 12 d’abril de 2023 del qual es desprèn un dèficit de 
699.105,43 € 

Vist que l’article 24 del TRLRHL estableix que en general ,l’import de les taxes per la 
prestació d’un servei o la realització d’una activitat no pot excedir, en el seu conjunt, del 
cost real o previsible del servei o l’activitat de què es tracti o si, no, del valor de la prestació 
rebuda.

Per a determinar l’import esmentat, s’han de prendre en consideració els costos directes i 
indirectes, inclòs els de caràcter financer, amortització de l’immobilitzat i ,si s’escau, les 
necessàries per garantir el manteniment i un desenvolupament raonable del servei o 
activitat per la prestació o realització del qual s’exigeix la taxa, tot això amb independència 
del pressupost o organisme que ho satisfaci. El manteniment i desenvolupament raonable 
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del servei o activitat de què es tracti es calcula d’acord amb el pressupost i projecte 
aprovats per l’òrgan competent.

Vist l’informe del Cap del Negociat de Rendes de data 12 d’abril de 2023, amb la signatura 
favorable i sense observacions de l’Interventor accidental signat en data 13 d’abril de 2023.

Per tot el que ha estat exposat, es presenta davant de la Comissió informativa de l’Àrea de 
Serveis Centrals i Economia (ESC), la present PROPOSTA a fi i efectes emeti informe 
previ, perquè sigui remés al Ple de la Corporació:

Primer: APROVAR provisionalment la modificació de l’ ordenança fiscal C-10 Annex 5 
reguladora de la taxa per la prestació de serveis en l’Escola Municipal de Música “Julià 
Canals”, de conformitat al que disposa l’article 15.1 del Real Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de 
març que aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals de 5 de març.

ANNEX-5

TAXA PER A LA PRESTACIÓ DE SERVEIS A L'ESCOLA MUNICIPAL DE MÚSICA 
“JULIÀ CANALS”

Article 1r. Tarifes

S’estableix un sistema de tarifació social per a les famílies empadronades a Molins de Rei, 
en funció de la renda mensual disponible per càpita de les famílies usuàries, amb 
reduccions de l’import general. Les famílies sol·licitants de plaça que no estiguin 
empadronades a Molins de Rei abonaran l’import general.

TARIFES CURS 2023-2024 i següents (en €):

IMPORT A PAGAR AMB LA REDUCCIÓ PER 
TARIFACIÓ SOCIAL 

(% de reducció sobre l’import general)

CONCEPTE

IMPORT 
GENERAL

10%
(Renda de 
476,29 € a 
552,72 € 
mensuals)

20%
(Renda de 
403,38 € a 
476,28 € 
mensuals)

40%
(Renda de 
326,94 € a 
403,37 € 
mensuals)

60%
(Renda de 
257,54 € a 
326,93 € 
mensuals)

75%
(Renda

<257,54 € 
mensuals)

ADAGIO 1 I 2 250 225 200 150 100 62,5

ADAGIO 3 370 333 296 222 148 62,5
ALLEGRO 1,2,3 i 4 770 693 616 462 308 192,5
VIVACE 1,2,3 i 4 840 756 672 504 336 210
PRESTO 1,2,3 i 4 840 756 672 504 336 210
ANDANTE 600 540 480 360 240 150
MODERATTO 250 225 200 150 100 62,5
CANTABILE 370 333 296 222 148 62,5

RUBATO 440 396 352 264 176 110

SEGON 
INSTRUMENT 440 396 352 264 176 110
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TALLER CURTA
DURADA 1 Sessió  
€/persona

10 9 8 6 4 2,5

TALLER CURTA
DURADA 4 (4

  Sessions €/persona
30 27 24 18 12 7,5

Article 2n. Acreditació de la taxa i pagament

1.- La taxa s'acredita en el moment de la formalització de la matrícula per a alguna de les 
activitats desenvolupades a l'Escola Municipal de Música i serà independent de la 
prestació real del servei, si la falta d'aquest és imputable a qui el sol·licita.

L’import de la taxa es distribuirà en 10 mensualitats, segons calendari fiscal que s’aprovarà

2.- Estaran sotmesos al pagament d'aquesta taxa tots els inscrits, com també els pares, 
tutors o encarregats d'aquells que no hagin complert la majoria d'edat.

3.- Les tarifes es faran efectives des dels moment que es formalitzi la matrícula de la 
manera següent:

 - pagament de l’import de la primera mensualitat al formalitzar la matrícula, que actuarà 
en concepte de reserva de plaça, i no serà retornable . 

- l’import restant pendent d’abonament o cobrament es regularitzarà mensualment 

En casos excepcionals, es podrà demanar hora a Rendes per a l’aplicació de la tarifació 
social en el mateix moment de la matrícula.

Es podrà efectuar la totalitat del pagament de la matrícula en el moment de la formalització 
a voluntat de l'interessat.

L'ingrés material es farà a l’Ajuntament de Molins de Rei o a les entitats col·laboradores 
que determini el mateix Ajuntament.

4.- Els usuaris es podran donar de baixa voluntària del servei, amb efectes econòmics, fins 
el dia 15 del mes anterior a la baixa efectiva . La baixa voluntària s’ha de sol·licitar 
mitjançant instància presentada al registre general de l’Ajuntament. 

Es podrà sol·licitar la devolució dels imports abonats amb posterioritat a la baixa voluntària, 
sempre i quan aquesta s’hagi presentat en temps i forma .
 
5.S’estableix una reducció de la tarifa, aplicable d’ofici, i segons el càlcul que es detalla a 
continuació,  per aquelles situacions en les quals es produeixi la no prestació del servei per 
causes alienes a l’alumne, com pot ser ,absència del professorat, per baixa o per retard en 
la seva substitució, i altres.

Aquesta reducció s’aplicarà mentre es mantingui la situació i els rebuts que s’hagin de girar 
es calcularan de forma ponderada entre els dies que s’ha prestat el servei i els dies que 
no.
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El sistema de càlcul serà: 

- La reducció s’aplicarà a partir de la segona setmana completa de falta de classes.
- Només es retornarà l’import de les classes de Cant Coral a l’alumnat que hi estigui 

matriculat exclusivament. A la resta de programes s’hi inclou gratuïtament, i per 
tant, no s’inclourà en el còmput.

- S’aplicarà la següent fórmula per a tots els programes:

 A= Import a descomptar a la mensualitat afectada
B= Quota mensual
C= Nombre de classes que té l’alumne/a a la setmana
D= Nombre de classes perdudes (per setmanes senceres)

       
        B/4
A = -------- x D

         C

Article 3r. Tarifació social

L’import reduït de la taxa que hauran d’abonar els usuaris del servei s’estableix mitjançant 
un sistema de tarifació social, d’acord amb el nivell de renda mensual disponible per càpita 
de les famílies sol·licitants relatiu al darrer exercici fiscal.

Trams de renda mensual disponible
per càpita

Import reduït per
Tarifació Social

<257,54 € mensuals 75%
de 257,54 € a 326,93 € mensuals 60%
de 326,94 € a 403,37 € mensuals 40%
de 403,38 € a 476,28 € mensuals 20%
de 476,29 € a 552,72 € mensuals 10%

Les rendes mensuals disponibles per càpita majors a 552,72 € abonaran l’import general.
En cas d’informe amb proposta favorable dels Serveis Socials municipals, es podrà reduir 
l’import fins al 100% del preu general.

L’import que determini l’Ajuntament que ha d’abonar cada família en la resolució de la 
tarifació social, serà definitiu per a tot el curs escolar, llevat d’informe dels Serveis Socials 
municipals en un altre sentit.

Per tal d’acreditar la renda mensual disponible per càpita, s’haurà de presentar, amb la  
sol·licitud normalitzada de matrícula, la documentació següent:

- Declaració de renda de tots els membres de la unitat familiar de convivència, 
inclòs el full de resum final.

- Document d’autorització de consulta a l’AEAT de les dades tributàries de tots 
els membres de la unitat familiar de convivència.

- Declaració jurada de tots els membres de la unitat familiar d’altres ingressos 
que es perceben, tot indicant l’import, o bé de no rebre cap altre ingrés.

- Darrer rebut de la hipoteca o lloguer, en cas de tenir-ne.
- Substitutivament a tota la documentació anterior, i a sol·licitud de la família, 
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informe dels Serveis Socials municipals, si la família és coneguda pel servei.

Tota la documentació necessària haurà de ser lliurada dins del període general de 
matrícula. En el cas de formalitzar la matrícula fora del període general establert (llista 
d’espera), la família tindrà 10 dies hàbils per lliurar la documentació, a partir de la data de 
liquidació. La no presentació de la documentació dins de termini suposarà que s’apliqui 
automàticament la tarifa general.

Fórmula de càlcul del nivell de renda:

- Renda Mensual Disponible per Càpita: (A – B ) / C

On A = Ingressos anuals nets de la Unitat Familiar de Convivència (*) (suma dels ingressos 
nets anuals de totes les persones que conviuen en el domicili) / 12. Aquests ingressos fan 
referència al darrer exercici fiscal.
On B = Import mensual de la hipoteca o lloguer, fins al Salari Mínim Interprofessional de 
l’any corresponent. S’acreditarà mitjançant original i fotocòpia del darrer rebut de la 
hipoteca o lloguer de la residència habitual.
On C = Nombre de membres de la Unitat Familiar de Convivència.

Article 4t. Bonificacions 

1.- No són compatibles els preus reduïts per la tarifació social amb les bonificacions, per la 
qual cosa, s’aplicarà l’import més favorable a l’usuari en cas que sol·liciti ambdós 
conceptes simultàniament.

2. S’estableixen les següents bonificacions per a les famílies nombroses i famílies 
monoparentals amb residència a Molins de Rei. Aquestes bonificacions no són compatibles 
amb altres bonificacions i exempcions regulades en aquesta taxa:

25% de descompte a la família nombrosa general i famílies monoparentals.
50% de descompte a la família especial
Per tenir dret a aquesta bonificació cal que la família que la sol·licita disposi de la condició 
de família nombrosa o família monoparental segons els criteris especificats en la Llei 
40/2003 de 18 de novembre de Protecció a les Famílies Nombroses, o el Decret 151/2009 
de desplegament parcial de la llei 18/2003 de 4 de juliol de suports a les famílies 
respectivament i tinguin la seva residència a Molins de Rei.

Aquestes bonificacions podran augmentar-se en 25 punts percentuals per aquelles unitats 
familiars amb uns ingressos bruts inferiors a 60.000 € i en el cas d’un sol contribuent a 
nivell de renda amb uns ingressos bruts inferiors a 30.000 €

-Situacions especials: Titulars amb nacionalitats no homologables o no conveniades. 
Podran acollir-se sempre que tinguin vigent el permís de residència, i amb domicili a Molins 
de Rei. Aquest s’obté: per raó d’estudis, de feina i per raons familiars

Segon: APROVAR el text refós de l’ ordenança fiscal modificada.

Tercer: EXPOSAR al públic en el taulell d’anuncis de l’Ajuntament l’acord provisional , així 
com el text complet de l’ Ordenança fiscal modificada, durant el termini de trenta dies 
hàbils, comptats des del dia següent al de publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí 
Oficial de la Província.
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Durant el període d’exposició pública de l’expedient de modificació de l’ordenança, els qui 
tinguin un interès directe, en els termes previstos a l’article 18 del Real decret Legislatiu 
2/2004 de 5 de març que aprova el Text Refós de la llei reguladora de les hisendes Locals 
, podran examinar l’expedient i presentar-hi les reclamacions que estimin oportunes. 

Transcorregut el període d’exposició pública sense haver-se presentat reclamacions, 
l’acord adoptat restarà definitivament aprovat.

Quart: PUBLICAR en el Butlletí Oficial de la Província l’acord definitiu que, un cop 
transcorregut el període d’exposició pública procedeixi adoptar

L’òrgan competent esmentat més amunt, al qual es realitza aquesta proposta, resoldrà no 
obstant, amb el seu millor criteri, el que estimi procedent.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I passem al punt 5 de l'ordre del dia, que és la «Modificació de l'ordenança fiscal C-10 
annex 5 reguladora de la taxa per a la prestació de serveis a l'Escola Municipal de Música 
Julià Canals». I fa la presentació del punt també el regidor de Finances. Endavant, Jordi 
Enseñat.

Sr. Enseñat:

Gràcies, alcalde, de nou. 

Presenta el punt 5

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Obriríem el torn d'intervencions. Senyora Marta Espona, endavant.

Sra. Espona:

Hola, bona tarda a tothom. Bé, en tot cas, em cenyiré a un petit aspecte de la proposta, 
que és pel que fa a la bonificació per a les famílies nombroses. Ja ho havíem demanat en 
altres ocasions, ja es va també tenir en compte quant a l'adaptació cap a les escoles 
bressol. Però, en tot cas, ens satisfà que realment la categoria hagi quedat tal com la 
Generalitat i l'Estat proposen que és distingir entre famílies nombroses de categoria 
general i categoria especial. De tota manera, el que sí que proposaríem és que realment la 
resta de bonificacions que s'han posat, aquestes o en d'altres moments, que es revisi 
també anualment l'aprofitament d'aquestes bonificacions, perquè de vegades hi ha 
propostes que queden molt bé com a proposta, però després resulta que ningú s'hi pot 
acollir, o per renda o, realment, per les condicions que es posen en aquella bonificació. I, 
per tant, una revisió anual de tot plegat estaria bé per realment tenir unes taxes que 
s'acordin a les necessitats reals dels usuaris. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies, senyora Espona. Més intervencions? Senyor Carles Corro, endavant.
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Sr. Corro:

Bé, en primer lloc, des de la CUP volem agrair la tasca feta pel negociat d'Educació de 
cara a elaborar aquesta proposta necessària, segons indiquen, per adequar l'ordenança 
fiscal a la realitat actual de l'Escola de Música. Sí que lamentem, però, que es faci ara en 
lloc d'haver-se fet quan tocava, tenint en compte que hi ha qüestions, tal com s'indica a 
l'informe tècnic, que venen de fa temps. O, si més no, que no es fes en el debat de les 
ordenances fiscals de l'octubre de l'any passat, ordenances fiscals d'aquest any. I, en 
aquest sentit, la resposta donada pel Govern davant d'aquest retràs no ens va semblar 
gens convincent. Dit això, sí que ens agradaria posar el focus en un dels aspectes de 
l'ordenança que es planteja modificar i que ens sembla més greu que s'hagi trigat tant en 
abordar, que és l'actualització de la tarifació social, tenint en compte que aquesta excloïa 
famílies igualment vulnerables. L'informe mateix del Negociat d'Educació afirma que fa 
anys que no es revisaven ni actualitzaven i es constata que s'ha creat un perjudici per a les 
famílies més vulnerables de la vila, impedint que una part dels infants d'aquestes famílies 
puguin gaudir d'una formació tan beneficiosa a diferents nivells. 

De nou, la resposta que ens dona el Govern de perquè no s'ha fet fins ara no ens ha 
semblat convincent, més si tenim en compte que es proposa assimilar els trams de la 
tarifació als de les escoles bressol, actualitzats al Ple del maig de l'any passat, i més 
encara si tenim en compte que la proposta que avui debatem es va incorporar a la 
proposta inicial del Govern de modificació d'ordenances fiscals l'octubre passat, però 
finalment no va tirar endavant per raons que desconeixem. En qualsevol cas, no volem 
desaprofitar l'ocasió per recordar que des de la CUP realment estem en desacord amb 
aquesta forma de tarifar, aquesta forma de bonificar. I no la compartim perquè al final és 
una tarifació social coixa en la mesura en què no és del tot progressiva, en la mesura en 
què oblida una part crucial de l'equació, com és que qui més té més paga pel servei 
prestat. I així poder compensar allò bonificat a les famílies en una situació més vulnerable. 
Contràriament, són les arques públiques, els impostos i demés tributs del gruix de la 
població els que acaben sufragant el que haurien de sufragar els més rics. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? Senyor Corredera, endavant.

Sr. Corredera:

Bé, jo un petit apunt perquè el Carles s'ha emportat part de la meva argumentació, però 
està bé. Vull dir que una mica en aquesta línia, eh?, jo crec que en el moment que fem una 
modificació d'unes taxes, no?, hem de revisar realment el tema de la tarifació social, eh? 
Perquè, vull dir, que la cultura ha de ser accessible per a tothom i creiem que amb aquest 
sistema de tarifació social no incloem tothom. I, per tant, d'alguna manera ens hem de 
plantejar com li podem demanar a algú que té una renda inferior a 257 euros mensuals que 
pagui alguna cosa per l'escola de música, eh? Vull dir que... I sé que és complicat i sé que, 
segurament, tècnicament deu costar molt, però la voluntat política ha de ser que totes les 
famílies puguin accedir a la cultura i, en aquest cas, a la música. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Enseñat, endavant. 

Sr. Enseñat:
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Gràcies, alcalde. Regidors de la CUP, ja els hi vam explicar a la informativa que això es 
tracta de curs escolar. I, per tant, el que fem, com fem tots els anys, és, ho repeteixo, 
recollir les demandes del servei respecte de la modificació futura i, per tant, adequar el 
servei als usuaris –en aquest moment, abans de la preinscripció, perquè això comença al 
setembre– per poder adequar l'ordenança fiscal a les necessitats reals. És una qüestió així 
de simple. D'acord? Respecte del tema de la tarifació social que algun grup municipal més 
també ha comentat. Mirin, no voldria encetar el debat que vam tenir a les ordenances 
fiscals, però l'encetem una mica, si volen. Clar, nosaltres incorporem l'actualització de l'SMI 
cada any. Com saben, en les darreres ordenances fiscals l'SMI es va situar ja als 1.000 
euros. Aquest és l'import que fixa la renda mensual disponible. És a dir, a partir d'aquest 
import és quan tenim accés a reduccions segons la renda mensual disponible. No 
apliquem ni l'IPREM, que està al voltant dels 580 euros, ni l'índex de renda de suficiència, 
que és l'índex que es pot aplicar a Catalunya. 

Per altra banda, si cinc trams de reduccions per renda no són suficients, perquè algun grup 
municipal pensa que ens deixem algú, doncs, proposin. Jo crec que cinc trams són més 
que suficients. Aquí hi ha cinc trams on en funció de la renda mensual disponible... Per 
tant, les famílies molinenques que menys ingressen, major reducció tindran i, per tant, 
menys pagaran d'aquestes taxes. Cinc trams. Som un dels municipis que més avança en 
la tarifació social any a any. L'any passat, per exemple, vam incorporar aquesta tarifació 
social a la taxa de clavegueram, a la taxa del cementiri, a la taxa dels documents 
administratius i al Trencaclosques. L'any passat la vam instaurar a la taxa d'instal·lacions 
esportives, a la taxa de la piscina, a la taxa de la llar d'infants i a Can Santoi. Per tant, que 
no som proactius i que no avancem amb la tarifació social no és cert. I que la tarifació 
social existeix i funciona, ho és també perquè, com deia, cinc trams de renda, cinc trams 
de renda. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies, senyor Enseñat. Obriríem el segon torn d'intervencions. Doncs, si no hi ha 
cap intervenció, ho deixaríem en un torn d'intervenció i passaríem a la votació. 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC 7

JxM 4

ERC-AM 4

CUP 3

Molins Camina-Podem 1

MEC 1

C‘s 1

Total 21
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Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE SOSTENIBILITAT I TERRITORI

6.- Aprovar actualització pla municipal prevenció incendis forestals (PPI) 2023 - 2027. 
(Expedient 4/2023/PLAPR).-

DICTAMEN

Atès que en data 30 de novembre de 1999 el Ple Municipal de Molins de Rei va aprovar el 
Pla Municipal de Prevenció d’Incendis Forestals de Molins de Rei.

Atès que l’actual normativa forestal vigent (Llei 6/1988 de 30 de març, Forestal de 
Catalunya), estableix que les entitats locals situades en zones d’alt risc d’incendi forestal 
han de disposar d’un pla municipal de prevenció d’incendis forestals.    

Atès que el Pla Municipal de Prevenció d’Incendis Forestals és el document bàsic que 
conté el conjunt de previsions i mesures a prendre per a la millora i conservació de les 
infraestructures i elements del territori, necessaris per reduir el nombre, la propagació i les 
conseqüències dels incendis forestals. Aquest pla defineix, fonamentalment, la xarxa viària 
bàsica municipal per a la prevenció i extinció dels incendis forestals, i la xarxa de punts 
d’aigua per abastir els equips d’extinció. Aquest pla també recull informació sobre els 
models de combustible, els equipaments i les infraestructures més vulnerables i els 
elements del territori que poden provocar un incendi, a més de determinar les accions que 
s’han de realitzar per fer operatives les xarxes viàries i de punts d’aigua i per reduir la 
vulnerabilitat i el perill; en defineix el cost i n’estableix un calendari d’execució.

Atès que, després de diverses reunions entre els tècnics de l’Oficina Tècnica de Prevenció 
Municipal d’Incendis Forestals (Diputació de Barcelona), del Parc Natural de la Serra de 
Collserola, de l’Agrupació de Defensa Forestal (ADF) Puigmadrona-Olorda, i de 
l’Ajuntament de Molins de Rei, per a consensuar i coordinar les actuacions més prioritàries 
pel que fa a prevenció d’incendis forestals, el 7 d’abril de 2022 una tècnica a de l’Oficina 
Tècnica de Prevenció Municipal d’Incendis Forestals (Diputació de Barcelona) va fer 
entrega de la documentació física de l’actualització del Pla Municipal de Prevenció 
d’Incendis Forestals de Molins de Rei 2023-2027. Amb posterioritat (registre d’entrada 
municipal núm. 2022008243) l’Ajuntament rep comunicació del responsable directiu del 
Servei de l’Oficina Tècnica de Prevenció Municipal d’Incendis Forestals (Diputació de 
Barcelona).

Atès que el Pla preveu una despesa de 50.003,00 euros, en diverses actuacions, durant 
els 5 anys del pla (del 2023 al 2027), que es preveuen executar mitjançant els ajuts anuals 
de la Diputació de Barcelona i el pressupost propi de l’Ajuntament de Molins de Rei.

Atès que, pel que fa a les actuacions previstes per l’any 2023, amb data 9 de novembre de 
2022, mitjançant Decret d’Alcaldia núm.1.998, es va acceptar el fons de prestació atorgat 
per la Junta de Govern de la Diputació de Barcelona, en sessió de 15 de setembre de 
2022, “Prevenció d’incendis forestals: conservació de la infraestructura estratègica” per 
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l’any 2023, per import de 6.413,60 euros(Codi XGL: 22/Y/330345), que és el 80% del cost 
total (8.017,00 euros) de les actuacions previstes per a l’any 2023.  
   
Atès l’informe de data 16 de març de 2023 pel Cap de Negociat de Custòdia de l’Entorn 
segons el qual, un cop revisat el Pla, s’informa favorablement l’actualització del Pla 
Municipal de Prevenció d’Incendis Forestals al municipi de Molins de Rei.

Vist l’informe-proposta a la Comissió Informativa de SiT signada en data 12 d’abril de 2023 
per la cap de l’Oficina Administrativa de l’àrea de Sostenibilitat i Territori, per assignació 
temporal de funcions.

Vista la proposta a la Comissió Informativa de SIT signada pel seu president en data 13 
d’abril de 2023.

Per tot el que ha estat exposat, se sotmet a dictamen de la Comissió informativa Àrea de 
Sostenibilitat i Territori la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:

Primer.- APROVAR l’actualització del Pla Municipal de Prevenció d’Incendis Forestals al 
municipi de Molins de Rei pel període 2023 – 2027.

Segon.- TRAMETRE una còpia del Pla Municipal de Prevenció d’Incendis Forestals al 
municipi de Molins de Rei pel període 2023 – 2027 al Cap del Servei de Prevenció 
d’Incendis Forestals del Departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural, per tal 
que tramiti la seva aprovació, segons el model de tramesa que adjunta el cap del negociat 
de Medi Ambient.

Tercer.- PUBLICAR al web municipal l’actualització del Pla Municipal de Prevenció 
d’Incendis Forestals al municipi de Molins de Rei pel període 2023 – 2027.

Quart.- NOTIFICAR aquest acord al Cap de l’Oficina Tècnica de Prevenció Municipal 
d’Incendis Forestals de la Diputació de Barcelona, al Consorci del Parc Natural de la Serra 
de Collserola, i al President de l’ADF Puigmadrona – Olorda; i TRASLLADAR-HO a 
Custòdia de l’Entorn, Intervenció i Tresoreria.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I ara, doncs, si no m'equivoco, passem de comissió informativa i anem a la Comissió 
Informativa de l'Àrea de Sostenibilitat i Territori amb el punt sisè de l'ordre del dia, que és 
«Aprovar l'actualització del Pla Municipal de Prevenció d'Incendis Forestals, el PPI, per al 
període 2023-2027». I fa l'explicació d'aquest punt el senyor Àlex Herrero, endavant.

Sr. Herrero:

Gràcies, alcalde. Bona tarda a totes i a tots i, si em permeteu, felicitar totes les 
Montserrats. 

Presenta el punt 6

Sr. Alcalde:
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Moltíssimes gràcies. Obriríem el torn d'intervencions. Senyor Marc Vives, endavant.

Sr. Vives:

Bé, bona tarda a tothom que ens escolta i a tots vosaltres també, evidentment. Bé, 
nosaltres des de la CUP votarem a favor del pla, evidentment, però ens agradaria fer unes 
reflexions que considerem importants de fer i de comunicar. La prevenció dels incendis és 
una qüestió fonamental a casa nostra, tenim un clima mediterrani sec i molt calorós a 
l'estiu. Ja estem veient com cada vegada els estius seran més secs i realment costa 
d'imaginar com seran les properes dècades amb el canvi climàtic que avança sense 
aturador. Els incendis, però, no s'apaguen a l'estiu, sinó que s'apaguen a l'hivern. Una gran 
manera de preveure els incendis seria fer un gir al nostre sistema productiu, reduint 
dràsticament les emissions i frenant l'ascens de la temperatura, el que faria respirar una 
mica Collserola i els boscos catalans. Una línia clau és l'impuls de l'agricultura i la 
ramaderia extensiva per augmentar la resiliència dels boscos als grans incendis forestals, 
també a Collserola. El sector primari és un aliat cabdal per a la prevenció d'incendis i el 
model global de país que s'està construint ara mateix sembla que hi va en contra. El sector 
primari està morint a Catalunya. L'actual Govern d'Esquerra i de Junts aixeca canals 
condemnant la pagesia a la mort, però en canvi no fa res per regular un turisme que 
consumeix quatre vegades més aigua, per no parlar de les dèries dels jocs olímpics 
d'hivern o les macroinfraestructures del PSC. Qüestions com aquestes són en les quals 
s'ha de treballar a escala nacional i aplicar polítiques i legislació transformadora en els 
propers anys. Des de la CUP ho tenim clar i per això, entre d'altres coses, liderem la 
Comissió d'Estudi de la Prevenció i la Gestió dels Incendis Forestals al Parlament, 
proposada fa dos anys amb els comuns. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Més intervencions? Doncs, si vols afegir alguna cosa més? No? Doncs, passaríem a 
votació. 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC 7

JxM 4

ERC-AM 4

CUP 3

Molins Camina-Podem 1

MEC 1

C‘s 1

Total 21
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Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE DESENVOLUPAMENT ESTRATÈGIC DE LA 
VILA

7.- Aprovar  el pla d’acció turístic de Molins de Rei 2023-2026 (Expedient 
3/2023/APPAB).-

DICTAMEN

Al 2021 l’Ajuntament de Molins de Rei va considerar necessària l’actualització del Pla 
Estratègic Turístic de Molins de Rei vigent des del 2007 per tal d’adaptar-lo a les noves 
oportunitats i nous recursos endògens de la vila que ja emanen de les actuacions dels 
darrers anys i que s’han anat consolidant o generant de nou com a principals punts 
d’interès turístic:

- El patrimoni històric-artístic, a partir sobretot de la rehabilitació del Palau 
Requesens i la seva posada en valor com a Centre d’Art i Cultura del 
Renaixement.

- El patrimoni industrial i hidrològic, amb la fàbrica Ferrer i Mora, El Molí, com el 
node més rellevant.

- El patrimoni natural, a partir dels dos grans elements que emmarquen el 
territori de Molins de Rei a est i oest: el riu Llobregat i la serra de Collserola.

- El patrimoni etnològic: les fires i festes, com a element d’identitat del municipi, 
amb la Candelera com a principal esdeveniment, i la restauració i la 
gastronomia com a recurs rellevant a considerar.

Per aquest motiu el Ple de l’Ajuntament de Molins de Rei en sessió plenària del 27 de 
gener de 2022 va aprovar el Pla Director Turístic de Molins de Rei 2021-2025 que recull:

1) L’anàlisi del context turístic del municipi:
- El municipi i l’entorn territorial.
- La identificació i la valoració dels recursos endògens amb potencial turístic.
- L’oferta i la promoció turístiques.
- La Fira de la Candelera.
- L’entorn turístic.

2) Les orientacions estratègiques:
- La identificació dels determinants estratègics i els objectius per al 
posicionament turístic del municipi: posicionar-se i promoure.
- L’aposta turística per Molins de Rei.

3) Els 4 eixos estratègics de l’aposta turística de la vila:
a) Molins de Rei és riu:

- Molins a la Via Blava
- Del Llobregat a Collserola

b) Molins de Rei és força:
- La fàbrica del Molí
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- Una vila d’aigua

c) Molins de Rei és Palau:
- Centre d’art i cultura
- La Ruta i la Xarxa del Renaixement

d) Molins de Rei és vila:
- Història i patrimoni
- Fira de la Candelera, Comerç i dinamització

I, a més l’actuació quant a la comunicació i la promoció de l’aposta turística i el sistema de 
governança.

Per tal de poder desenvolupar aquests 4 eixos estratègics de turisme es necessari 
disposar d’un Pla d’Acció Turístic Sostenible, que és complementari al Pla Director Turístic 
aprovat i que és podrà utilitzar per a diferents candidatures i oportunitats de finançament 
mitjançant fons europeus.

El Pla d’Acció desenvolupat està alineat amb altres plans estratègics transversals i 
específics del municipi, així com amb plans estratègics supramunicipals per tal de 
potenciar el seu impacte, entre els quals el Pla Estratègic de la Fira de la Candelera 
(elaborat el 2018 i actualitzat el 2021) i el Pla d’acció turística 2021 del Baix Llobregat 
(Informe anual del sector turístic 2021. Consell Comarcal del Baix Llobregat, Consorci de 
Turisme del Baix Llobregat i OCBL Turisme).

El desenvolupament del turisme a Molins de Rei mitjançant aquest Pla d'Acció 2023- 2026 
pivota en el desenvolupament d'una activitat turística responsable, sostenible, inclusiva i 
accessible per a tothom, i per tant les accions d'aquest pla estan vinculades al compliment 
de l'Agenda 2030 per al Desenvolupament Sostenible i dels Objectius de 
Desenvolupament Sostenible (ODS).

Per a l’elaboració del Pla d’Acció s’ha fet una anàlisi del territori, dels recursos, dels 
productes, de la oferta i la demanda, dels agents implicats, del posicionament i la 
comunicació, i de la promoció i comercialització. En base als resultats obtinguts a la fase 
d’anàlisi s’ha elaborat un diagnòstic de la situació turística actual de Molins de Rei que està 
classificat per àmbits d’actuació, incloent producte i oferta; posicionament; gestió; 
comunicació, promoció i comercialització; i demanda. La metodologia emprada per realitzar 
el diagnòstic és el sistema DAFO, que identifica les debilitats, amenaces, fortaleses i 
oportunitats de la destinació.

A més, per tal de complementar l’anàlisi i diagnòstic realitzats i identificar quins son els 
reptes rellevants pels agents vinculats, directa o indirectament, amb el sector turístic de 
Molins de Rei s’ha realitzat un procés participatiu. La metodologia emprada ha estat una 
enquesta dirigida als agents del sector realitzada entre el 17 i el 28 de febrer. S’han 
obtingut un total de 39 respostes, corresponents el 92,31% al sector privat i el 7,69% 
restant a representants d’administracions públiques.
A partir de les bases i eixos estratègics definits en el Pla Director Turístic aprovat pel Ple i 
de les prioritats i reptes definits pels agents públics i privats del municipi a través del 
procés participatiu, el present Pla d’Acció Turístic es centra en la posada en valor dels 
principals recursos turístics identificats i en la creació d’esdeveniments de referència 
especialitzats vinculats als principals recursos: naturalesa i esport, gastronomia i cultura. 
Els esdeveniments que es proposa crear tenen com objectiu seguir la mateixa línia que la 
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Fira de La Candelera, a la vegada que apostaran per mercats no només locals sinó també 
nacionals.

El Pla proposa 11 actuacions agrupades en 4 programes: Desenvolupament de producte, 
Comunicació, Promoció i Intel·ligència turística, que es desenvoluparan entre el 2023 i el 
2026. A més, per a cada actuació s’especifiquen els següents aspectes: Descripció de 
l’acció, Tasques a realitzar, Objectius estratègics als que dona resposta, Productes 
associats, Mercats objectiu, Segments objectiu, Responsables de la implementació i 
control de l’acció, Període d’execució, Prioritat d’execució, Pressupost anual i Indicadors 
de seguiment i control. Aquest Pla d’Acció vol ser un pla viu que s’anirà actualitzant 
periòdicament amb els indicadors de seguiment i una revisió de les actuacions.

Els programes i les actuacions estan vinculats al compliment de l’Agenda 2030 per al 
Desenvolupament Sostenible i als Objectius de Desenvolupament Sostenible (ODS), en 
concret estan vinculats als objectius 2 Fam Zero, 3 Salut i Benestar, 4 Educació de 
Qualitat, 9 Indústria Innovació i Infraestructura, 11 Ciutats i Comunitats Sostenibles, 16 Pau 
Justícia i Institucions Sòlides i 17 Aliances per assolir els objectius.

Aquest Pla d’Acció Turístic es va presentar als membres de la Comissió Informativa de 
l’Àrea de Desenvolupament Estratègic de la Vila el passat 27 de març de 2023, i un 
document resum del Pla se’ls va enviar per correu electrònic

Per tot el que ha estat exposat, es sotmet a dictamen de la Comissió Informativa Àrea de 
Desenvolupament Estratègic de la Vila la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels 
acords següents:

ACORDS

Primer.- Aprovar el Pla D’Acció Turístic de Molins de Rei 2023-2026, adjunt en ANNEX 1.

Segon.- Donar difusió d’aquest acord al web municipal i als mitjans de comunicació de la 
vila.

Tercer.- Acordar que aquest Pla serà vigent fins l’aprovació del proper Pla.

Quart.- Notificar aquest acord a la Generalitat de Catalunya, a la Diputació de Barcelona i 
al Consorci de Turisme del Baix Llobregat.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I ara tornem a canviar de punt i passaríem a la Comissió Informativa de l'Àrea de 
Desenvolupament Estratègic de Vila amb el punt setè, que em diuen que hi ha un canvi en 
l'enunciat. El nom anterior seria «Aprovar el Pla Director», que no és ben bé així, ara la 
regidora ho dirà segur millor. Fa l'exposició d'aquest punt... És el «Pla d'Acció Turístic de 
Molins de Rei». Senyora Carme Madorell, endavant.

Sra. Madorell:

Bon vespre a tothom. 
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Presenta el punt 7 

Sr. Alcalde:

Molt bé. Doncs, s'obriria el torn d'intervencions. Senyor Arnau Pedrol, endavant.

Sr. Pedrol:

Sí. Bona tarda. Bé, partim de la base del Pla de turisme que es va aprovar al gener de 
l'any passat, on ja dèiem que no compartíem l'enfocament ni el model turístic que es 
plantejava basant-nos en el que la diagnosi mateixa del pla establia. I aquest pla d'acció 
segueix en la mateixa línia. Aquest pla creiem que té aspectes positius com l'estudi de les 
marques turístiques que, en aquest sentit, creiem que la fira és un bon exemple perquè 
aquesta és una eina que funciona, o la implementació del Big Data com a element de 
recollida de dades, tot i que en alguns punts sí que és veritat que podríem discutir els 
imports. Però no acabem d'entendre certs aspectes clau, com ara la creació d'una cartera 
d'esdeveniments on es fa referència a la creació de nous esdeveniments d'interès turístics 
relacionats amb la gastronomia, l'esport, la cultura, etcètera, amb el cost econòmic que 
això suposa, en comptes de fer un recull o una compilació dels esdeveniments que ja es 
fan a Molins, alguns d'ells cada cop amb més ressò i amb gran potencial. 

Aquesta postura de crear grans esdeveniments segueix en la deriva d'aquest Govern que 
no fa gaire cas a les diagnosis dels plans que encarrega i que aposta per un model turístic 
que no compartim. Ja vam esmentar que a l'anàlisi mateixa del Pla de turisme es diu 
textualment que «Molins de Rei com a municipi turístic no ho ha estat mai i potser no li 
interessa ser-ho». Ja ho vam dir en el Ple on es va aprovar el Pla de turisme. I en comptes, 
i torno a citar:

«fer polítiques a Molins de Rei és valorar el patrimoni, fer un entorn de qualitat també és 
identitat i autoestima i és promoció i posicionament». Aquest Govern sembla que està més 
interessat en impulsar projectes turístics més aviat en la línia del Hard Rock que no pas en 
posar en valor i promocionar el patrimoni, l'entorn o el teixit associatiu. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Perdoni, eh?, però pensava que el Palau Requesens me l'estava anomenant Hard Rock i 
no és això el tema, eh? Hi ha més comentaris? Senyor Marc Vives, endavant.

Sr. Vives:

Bé, primer de tot agrair aquests dies les converses que hem tingut amb la regidora. 
Simplement puntualitzar sobre els aiguamolls, el que anem a dir és que igual que en el pla 
s'inclouen descripcions, com per exemple la plaça de l'U d'Octubre, la plaça del Pont de la 
Cadena, que s'explica que es preveu que sigui un bosc urbà i tot plegat, però que 
actualment està en procés, doncs, podríem fer el mateix amb els aiguamolls i no ja 
descriure'ls d'una manera que no és així. I no és que estigui sec perquè estiguem en 
sequera, està sec per motius que s'han comentat molts cops i que com a CUP estem 
alineats també en el motiu de per què està sec i en buscar solucions. De fet, la solució que 
trobarem rau en gran part també del treball que vam fer quan estàvem nosaltres a la 
regidoria de Medi Ambient. 

Nosaltres no parlàvem de la plaça de les Bruixes, parlàvem del Terral. No sé si ens hem 
confós aquí. Perquè el Terral està descrit.. O sigui, a l'aparcament del Terral i la zona de 
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lleure, diguéssim, que s'indica que és un inici d'excursions, no hi ha cap indicació allà i sí 
que ve ja la pista de Can Castellví, però, en tot cas, per arribar-hi has de trepitjar asfalt. Per 
tant, creiem que això tampoc està acurat. Res, o sigui, revisar-ho, revisar el que surt allà. 

Fora d'aquests comentaris, no?, que al final són puntualitzacions, una mica el nostre sentir 
de la CUP sobre aquest pla, no? La CUP ja vam ser crítics amb el Pla director turístic de 
Molins de Rei que es va aprovar el gener del 2022. El que aquest Govern entén per 
turisme dista molt del que la CUP entenem per turisme. Després d'haver llegit i analitzat en 
detall el pla, ens quedem amb la sensació que és un collage d'idees posades juntes, sense 
una gran connexió entre elles. I us explicaré per què pensem d'aquesta manera. 

Primerament, el pla d'acció planteja la vila en quatre eixos. Un d'aquests eixos gira entorn 
del Palau Requesens i del Renaixement, com ja anticipava el Pla director, que 
pràcticament versava en gran part sobre ell. La realitat, però, és que quan s'ha preguntat 
als agents turístics de la vila en el procés participatiu que inclou el pla d'acció mateix, ha 
quedat clar que aquest eix és al que menys pes se li atorga per part dels agents turístics 
de Molins de Rei. Això, creiem, hauria de ser un toc d'atenció per al Govern per posar una 
mica el fre en aquesta voluntat que entenem una mica desmesurada de centralitat del 
Renaixement a Molins de Rei. Tenim la sensació que ja fa anys que s'està intentant posar 
una mica amb calçador aquesta cultura i interès pel Renaixement, que no diem que no és 
interessant, evidentment, com tantes altres coses en aquesta vila, però no sabem o no 
creiem que tingui la centralitat que se li vol donar amb l'acció política d'aquest Govern. 
Encara hem d'inaugurar un museu i hem de veure si el podem sostenir en el temps. 

En segon lloc, dels 633.500 euros que preveu destinar el pla en quatre anys, més de la 
meitat, 346.000 euros, són per a la creació de quatre esdeveniments nous, un cada any, 
que es pretén que tinguin la mateixa centralitat que esdeveniments consolidats com la Fira 
de la Candelera. Al nostre entendre, i seguint la línia de l'anàlisi que determina el pla 
mateix, el turisme i la regidoria de Turisme haurien d'estar al servei acompanyant i 
promocionant regidories com la de Cultura o la d'Esports, seguint la línia que determina el 
pla mateix, que li dona molt de pes en aquests dos tipus d'accions o de promocions, 
donant recursos econòmics i tècnics a activitats que ja existeixen i que podem potenciar 
per aconseguir el mateix objectiu. Per què en lloc de crear una marxa BTT nova, per 
exemple, no es treballa conjuntament amb el club Sons and Bikes, per nombrar-ne un, que 
va crear fa uns anys la marxa La Molinenca, per potenciar-la? 

Per què no agafem esdeveniments de caminades ja consolidats que organitzen diverses 
entitats i els hi donem aquesta potencialitat i l'encaix amb el riu i el sector tèxtil, que és una 
mica el que es vol fer amb aquestes dues noves caminades i curses? A més, ens demaneu 
que votem a favor de destinar aquests 346.000 euros per quatre activitats de les quals 
únicament a dia d'avui en sabem el títol. La regidoria mateixa creu que són possibles 
aquestes activitats? Crear i consolidar quatre esdeveniments nous, un cada any? 
Finalment, l'única acció que té una repercussió directa i palpable a curt termini amb relació 
a Molins de Rei, al nostre entendre, que és la millora, senyalització i interpretació dels 
principals atractius turístics, té una prioritat d'execució mitjana. Tota la resta és alta. Amb 
aquesta prioritat d'execució ens dona la sensació que és l'aneguet lleig del pla i que només 
es farà si queden diners de tota la resta. Al nostre entendre, aquesta hauria de ser l'acció 
més prioritària, tal com també indiquen els agents turístics al procés participatiu, fent 
accessible, donant valor i potenciant el nostre entorn i patrimoni per gaudir-lo de manera 
segura i acompanyada d'un manteniment dels espais naturals i patrimonials. En resum, 
creiem que tots aquests diners estan mal enfocats i per tots aquests motius que hem 
exposat el nostre vot serà contrari. Gràcies.
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Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Gerard Corredera, endavant.

Sr. Corredera:

Bé, bona tarda. Gràcies. Nosaltres des de Molins en Comú, doncs, des del punt de vista 
tècnic, i tenint en compte que el coneixement és dels que estan formats al respecte, no el 
comentàrem. Però, com vostès saben, els tècnics desenvolupen les voluntats polítiques i, 
per tant, la meva intenció anirà a analitzar les diferents decisions que l'actual Govern ens 
mostra en aquest document. Primer, és un document que parla d'uns plans d'accions amb 
7 ODS. Això dels ODS serveix per a gairebé tot, però ens hem de creure el que realment 
són els ODS, eh? I els ODS és una mica per canviar, diguem-ne, el model que portàvem 
les darreres dècades, no?, per intentar fer realment sostenible el nostre planeta i per 
realment fer sostenible la nostra vida i la nostra activitat econòmica. I ho dic perquè aquí hi 
ha, diguem-ne, 3 accions estratègiques que, segons el que comentàvem, una anava 
enfocada a l'oferta, l'altra a la demanda i l'altra a la governança, no?, i que, diguem-ne, 
establia el document que hi havia com una diferència entre el que seria el turisme i 
l'excursionisme. A mi, després de llegir el document, encara no sé si el pla va cap a l'àmbit 
excursionista o va cap a, com deien els companys de la CUP, intentar posar-nos el Museu 
del Renaixement com a activitat principal de l'atracció turística de Molins de Rei. 

És veritat que quan van presentar vostès el pla turístic, diguem-ne que se'ls hi demanava 
un pla d'acció operatiu concret i amb pressupost, que és més o menys el que ens estan 
presentant, i, diguem-ne, amb un pla habilitat per fons europeus, que això també ens ho 
van explicar i que ara mateix la regidora ha dit que no sabia si el compliria o no el compliria 
en aquests quatre anys perquè ja sabem que els plans... No? I això realment em preocupa, 
eh?, perquè per a mi els plans, doncs, s'executen en temps i forma. Es preparen perquè 
s'executin en temps i forma amb els recursos que es tinguin, perquè si no, quin és l'objectiu 
de planificar? L'objectiu de planificar realment és executar allò que es pot executar. No 
«bé, fem un pla i ja ho veurem», eh? Esperem que realment, doncs, no depenguem de 
subvencions per desenvolupar plans. I, en tot cas, quan arribin les subvencions que siguin 
per ajudar, doncs, a allò que o ja hem avançat o, si ens avancem abans de que s'executi, 
poder-ne minimitzar l'impacte en el pressupost municipal. 

Com deia, les accions enfocades als ODS, doncs, a veure, el producte de proximitat està 
bé, no?, vull dir que hi hagi restauració local, però també hem de garantir que la 
restauració local compri els productes locals, perquè si no, al final el que estem fent és, 
diguem-ne, una mica de trampes al solitari, eh? Deixeu-m'ho dir, eh? I, evidentment, no?, 
la Fira de vins evidentment que es fa amb les vinyes que es conviden i, per tant, són locals. 
Però tot això, vull dir, jo crec que hem de parlar d'una altra manera del tema dels ODS i 
com ho desenvolupem. 

Després, el tema del procés de participació. És un procés de participació que està enfocat 
o que es va fer només únicament per al sector interessat mitjançant un qüestionari online 
on la n poblacional són 96 empreses i que d'aquestes 96 en van respondre 36. És a dir, és 
un pla amb... no sé quin percentatge deu ser 96 sobre els 26.000 habitants, no ho he fet, 
eh?, perdoneu, però deu ser un percentatge molt petit del que representa Molins de Rei i ja 
no tinc les respostes, 36 respostes. Per tant, és un pla, diguem-ne, treballat amb una n 
poblacional molt petita i, a més a més, amb unes respostes molt petites. I d'això el que 
volen és, diguem-ne, fer qüestions identitàries per posar en valor les accions que generen 
impacte en el turisme. Jo crec que Molins de Rei ja té prou qüestions identitàries. Jo crec 
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que els molinencs i molinenques ens estimem molt, molt el poble. Jo crec que tothom està 
orgullós de ser de Molins de Rei i hi ha moltes qüestions identitàries que es poden explotar 
i que no estan reflectides aquí i que, en canvi, d'altres que no són identitàries o no ho han 
estat fins ara, no?, fins que les hem explotat o les han vostès recalçat, doncs, que volen, 
diguem-ne, que siguin identitàries, eh? Intentem d'alguna manera, doncs, no generar 
confusions, eh? Una cosa és que ara vulguin que el renaixement, el Museu del 
Renaixement sigui una cosa identitària de Molins de Rei. Però els molinencs i 
molinenques, el Museu del Renaixement fins fa un any no sabíem ni que existia, perquè 
recordo que s'anava a fer un centre d'interpretació del Renaixement, no un museu. O 
almenys això deien quan aprovàvem els projectes de construcció de l'edifici. 

Per tant, doncs, diners, recursos, esforços, 633.000 euros, sumat a d'altres que ja s'estan 
executant i els que vindran, com els 400.000 d'obrir el Palau de Requesens per al seu 
funcionament, el marxandatge, etcètera. I per cert, respecte al Palau, doncs, val la pena, i 
animo tots els molinencs i molinenques que escoltin l'entrevista que es va fer al Josep 
Monfort com a membre dels Amics del Museu de Molins de Rei, que se li va fer divendres 
passat a la ràdio, que entendran què significa un museu municipal, què signifiquen 
qüestions identitàries i realment què considerem alguns que és la cultura i que hauríem 
d'intentar promoure. Al final, tot plegat és un pla, diguem-ne, executiu del turisme, que no 
tenim clar quin retorn tindrà per a les persones a Molins de Rei, no?, per als que realment 
paguem els impostos i per als que realment s'han de beneficiar dels serveis i prestacions 
que pugui generar aquest Ajuntament, eh? És un pla enfocat a una part molt petita dels 
interessos de Molins de Rei i que, per la nostra part, hauria d'haver tingut, diguem-ne, una 
significació o una exposició o un procés de participació més ampli del que vostès han 
volgut interpretar en aquest document. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? Doncs, senyora Madorell, endavant.

Sra. Madorell:

Sempre que es parla de turisme es genera com una energia negativa i és un tema que jo 
no puc arribar a entendre el perquè. Mira, una cosa està molt clara i és que el turisme 
existeix sense que es vulgui per molt que a algunes persones els hi pesi. Les transaccions 
econòmiques que es fan quan es belluguen les persones, això és turisme. Turisme és 
moltíssimes coses. I a mi em sap greu, i ja ho vaig dir també quan es va aprovar l'altra part 
del pla turístic, que, si us plau, deixin ja de pensar amb el turisme, amb el sol, platja, 
sangria i bikinis. Vull dir, evolucionem d'una vegada. Porto trenta i pico d'anys treballant 
amb turisme i mai, mai he hagut, per exemple, de participar en aquest tipus de turisme, 
que també existeix, aquí hi ha molta gent que els hi agrada i que es pot respectar i no hi ha 
cap problema. Però aquí estem parlant de turisme en termes de pertanyença, d'economia i 
de posa valor al que tenim aquí a Molins de Rei. 

Que el tema de turisme no agrada i se'n vol posar un altre i sembla que sempre s'estigui 
burxant sobre el mateix, mira, jo simplement us vull dir que és un sector molt potent. I és 
un sector molt potent que dona feina a molts tipus diferents de persones, de nivells 
professionals i de formació absolutament diferents, de col·lectius que en altres sectors són 
absolutament discriminats, a moltes dones, a persones de, a partir de 18 anys, totes edats. 
Quina alternativa es dona al turisme per englobar totes aquestes persones, autònoms, gent 
que tenen la seva pròpia empresa i que s'aixequen cada dia? Tot això inclou el turisme. I 
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d'això no se'n vol parlar, només es vol parlat d'una part del turisme que sembla que estigui 
molestant moltíssim. 

Respecte al document, és un document que és un document molt obert. Ens l'ha fet una 
empresa que es diu DNA, que és experta que, per exemple, un dels que ha fet més reeixits 
ha sigut el del Prat de Llobregat, que no és poca cosa lo que representa el Prat en tema 
del turisme, comptant que hi tenen un aeroport al mig. És un pla que nosaltres sempre vam 
dir que estaria obert. És un pla que es revisarà anualment per veure el seu nivell 
d'execució i per anar veient, doncs, les diferents aportacions que, per exemple, ens aneu 
fent, que es puguin anar introduint i que el dia a dia ens vagi donant. Evidentment que no 
tenim el títol d'aquestes actuacions que ens heu dit, perquè també una cosa que es va 
parlar és que sempre s'ha parlat d'idees. Nosaltres el que intentem fer és un compendi, no 
volem fer exactament ni casinos ni un Hard Rock, evidentment, això seria una idea bastant 
desaforada per a Molins de Rei, i realment no ens interessa. Però sí que el que volem és 
que el que hi hagi es pugui treballar millor i que li puguem treure més rèdit, li puguem 
treure més partit i ben pensat. I és el que has dit, estic absolutament d'acord en el que 
deies que el turisme ha de ser un paraigua de Cultura, de totes les altres regidories. I això 
està molt clar. És com el de salut, que també dona paraigua a altres. Això ho teníem molt 
clar i és un tema que evidentment no en defugim. O sigui que realment és un pla, ho 
segueixo dient, ho he dit al principi, que és adequat al que tenim a Molins de Rei, al que 
volem potenciar i dins de les nostres possibilitats. Ja estic.

Sr. Alcalde:

Alguna intervenció més? Doncs, si no, el regidor de Fira matisaria un punt per tancar 
aquest primer torn. Endavant.

Sr. Sánchez:

Gràcies. M'ha fet gràcia Arnau quan has dit lo del Hard Rock. L'altre dia al Consell 
Metropolità crec que va ser l'alcalde de Viladecans que deia que hi havia un grup municipal 
que havia proposat, em sembla, de fer un Jurassic Park a Viladecans, vull dir que idees 
més rares s'han marcat en l'objectiu de l'ideari per crear coses noves, no? Jo crec que 
Molins de Rei, a ningú se li escapa, té alguns elements que ens distingeixen del nostre 
entorn i que, per tant, tenim capacitat de poder dur a terme accions encara més potents 
degudes a la diversitat cultural, esportiva també que hi ha a la vila. I, per tant, en un 
municipi que té el Festival de Cinema de Terror, que és un dels festivals més importants 
que té el país, que té la Fira de la Candelera, que és la fira més important que té el país a 
l'aire lliure, on s'ha iniciat un projecte que jo crec que és de llarg recorregut i que serà 
importantíssim en els propers anys, en sentiran a parlar, com és el festival Persona, que ha 
iniciat cooperació. I aquest serà un element també, amb una persona com és l'Albert 
Galera, que ens projectarà també molt més enllà. Quan jo escolto o sento «i això quin 
retorn tindrà per Molins de Rei?» Doncs, a mi em sobta, no? Jo crec que el retorn cap al 
comerç, precisament, o el retorn cap als ciutadans jo crec que és evident. I, per tant, això 
ens ajuda també a créixer com a municipi. Crec que en aquest sentit s'estan treballant 
projectes importants i el que volem també en aquest pla és, jo crec, marcar-nos objectius 
ambiciosos. Crec que si ens marquéssim objectius de curta volada, doncs, ens quedaríem 
amb poqueta cosa. Per tant, marquem-nos projectes ambiciosos. Crec que quan vam fer el 
pla director, el pla estratègic de fira, en aquest sentit ja vam anar a marcar projectes que 
ens diferenciessin. I, per tant, això és el que jo crec que s'està fent també amb aquest 
projecte. Anem a intentar anar un pas més enllà i veure com podem créixer. Crec que el fet 
que també –i això amb les entitats esportives ho estem treballant– d'intentar generar 
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oportunitats i generar diferents certàmens que es puguin acollir a Molins de Rei, doncs, és 
evident que ha de ser un element prioritari en els propers anys. Ho vam fer amb 
l'halterofília quan vam aconseguir portar el Campionat d'Espanya d'Halterofília. I, per tant, 
aquest ha de ser un objectiu de dinamitzar Molins de Rei també des del punt de vista 
esportiu. 

El turisme esportiu és un element, jo crec, molt important a desenvolupar en els propers 
anys. I més quan tinguem la creació del nou poliesportiu al barri del Canal. Crec que 
llavors també serà un moment fonamental a l'hora de créixer encara més en aquest àmbit. 
Però, com dèiem, en cultura podem avançar molt més. Tenim una oferta gastronòmica 
importantíssima a Molins de Rei que crec que també ens ha de diferenciar i ens diferencia. 
Per tant, som capaços de generar tracció i oportunitats. I aquest és el marc en què jo crec 
que la Candelera també s'ha de desenvolupar. La Candelera com una marca de prestigi ha 
d'aixoplugar diferents esdeveniments que puguin donar oportunitat i creixement a la nostra 
vila. Aquest és un element que jo crec que s'ha volgut diferenciar, que s'ha volgut posar 
sobre la taula per tal de continuar-ho treballant. Ho vam comentar en el seu dia, ho marca 
també així el pla estratègic, que també s'ha volgut incorporar. I aquest, per tant, és un dels 
elements més importants. 

Per tant, jo diria que és un projecte, un pla que és ambiciós, que ha de servir de marc en 
què moure’ns i continuar desenvolupant oportunitats sent conscients de la realitat de 
Molins de Rei, sent conscients de les grans oportunitats que pot transmetre als diferents 
àmbits de la nostra vila i que treballar-los conjuntament crec que farà que la vila encara 
sigui més gran. 

Aquí veiem que quan hi ha un esdeveniment muntat al carrer, la gent s'hi bolca. Per tant, si 
la gent s'hi bolca, vol dir que la gent és capaç de sortir al carrer. Si això sabem traspassar 
aquestes fronteres del nostre municipi i de la nostra comarca, crec que tenim molt de 
potencial. Crec que hi ha elements que ens diferencien, per molt que es critiqui jo crec que 
el Palau de Requesens i el Museu del Renaixement seran un element d'atracció molt 
important. Per tant, hem de veure com aixopluguem també la resta de l'any perquè Molins 
de Rei sigui protagonista. Aquest és un objectiu que jo crec que aquest Govern s'ha marcat 
des del primer dia i que hem de continuar treballant en aquest sentit.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Doncs, si no hi ha cap intervenció més? Sí, senyor Marc Vives? Endavant. 
Sí, sí, el segon torn. Endavant.

Sr. Vives:

Bé, començaré pel final, ja que ho ha nombrat el senyor regidor d'Esports també. El 
turisme esportiu és molt important, cent per cent d'acord. I així també ho diu el pla. Tenim 
l'Esportissim. On queda l'Esportissim en aquest pla? Un esdeveniment consolidat de 
referència per a les famílies de la vila, per a les entitats de la vila, amb una marca pròpia? 
No? Quan parlàvem de crear coses noves i no incloure en aquest pla la visió de potenciar 
dins de marques o esdeveniments que ja tenim o que entitats organitzen, parlem d'això. I si 
realment s'hi està treballant, no queda mostrat en el pla o en cap informació que tinguem 
nosaltres que puguem valorar. En la nostra intervenció d'abans no hem parlat de defugir 
del turisme en cap moment. Hem parlat de models de turisme i, en tot cas, hem contrastat 
un model de turisme que tenim com a CUP i hem posat exemples i alternatives en la nostra 
intervenció anterior. I anàvem al concret de l'acció a.2, on hi va més de la meitat del 
pressupost, i hi tornem perquè llençàvem una pregunta que no ha sigut resposta. És a dir, 
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la regidora ha dit que és normal que ara només sapiguem els títols d'aquest esdeveniment 
anual que es vol crear, perquè ara mateix són idees. Ostres, doncs, que el pla és 2023-
2026, si en volem fer un cada any, el 23 ja en va un i el 24 un altre. Si només és una idea 
ara mateix, ostres, ja anem tard per complir el que estem dient al pla. Llavors, repeteixo les 
preguntes. La regidoria creu que és possible crear aquests quatre esdeveniments en 
aquests quatre anys i consolidar-los? Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Gerard Corredera, endavant.

Sr. Corredera:

Jo seré molt breu, eh? És veritat que, com deia la regidora, doncs, el turisme es pot 
considerar com un tot, no? I certament, doncs, dintre d'aquest tot, com tot, eh?, alguns 
aposten per un model i uns altres per uns altres, eh? Quan el regidor d'Esports parla del 
futur poliesportiu, entenc que parla en clau electoral perquè em sembla... Hi és en el pla? 
No l'he vist el futur poliesportiu. En tot cas, evidentment, esdeveniments esportius, com 
deia el Marc... I jo diria que en general tots els equipaments que tenim infravalorats. I quan 
dic infravalorats vol dir que hi ha equipaments que s'utilitzen molt pel matí i per la tarda 
tenen zero ús i al revés, eh?, molts que s'utilitzen per la tarda i pel matí tenen zero o poc 
ús, no? I que, evidentment, doncs... Els camps de futbol, no?, precisament, podrien ser uns 
elements que pel matí deuen estar menys utilitzats i que podrien aportar –no sé si dir-li 
turisme, no?, bé, li direm turisme perquè el turisme és un tot–, en tot cas, diguem-ne, ús, 
no? Equipaments que, diguem-ne, bé, a l'entorn del Baix Llobregat puguin ser utilitzats. 

També els tenen la resta de municipis, no som especials, eh? Vull dir que sapigueu que la 
resta de municipis també tenen poliesportius i també tenen camps de futbol i també tenen 
piscines i també tenen tot el que pot tenir Molins de Rei en aquest àmbit, eh? Vull dir que 
tampoc ens pensem que farem aquí el torneig internacional de no sé què, perquè, bé, ja 
els hi costa bastant als de Palamós i tenen, diguem-ne, camps de futbol de categories 
superiors. 

Llavors, diguem que sí, que necessitem aquestes transaccions, però també li diré que per 
a mi el millor turista de Molins, entenent turista com aquest tot, són els molinencs i les 
molinenques. I, per tant, per a mi al que hauríem d'anar és a centrar-nos –el que deia una 
mica el Marc– a explotar tot allò que ja tenim i realment crear més valor afegit per als 
molinencs i molinenques. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? Doncs, no sé si vol tancar alguna part la regidora? O si 
no passaríem a la votació. Com vulguin, eh?

Sra. Madorell:

Bé, jo l'únic que puc dir és que no és de rebut entrar en cap polèmica. Vull dir que totes les 
aportacions són benvingudes. Segueixo dient que fins fa uns quants dies l'única aportació 
que se'ns va fer a aquest pla va ser el correu de la CUP, que ja he agraït públicament. O 
sigui que tota la resta d'aportacions que s'estan fent benvingudes que hagin sortit avui, les 
apuntarem, les tenim en compte i aleshores intentarem en aquest període d'un any que 
ens hem marcat, doncs, tot això que ens esteu comentant realment sigui positiu per 
incorporar-ho. O sigui que és el que puc dir. 
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I després, respecte al que m’estàveu comentant de les actuacions aquestes, els 
esdeveniments, val? Mira, bàsicament quan vam començar a fer el pressupost, realment 
per no fer un pressupost que fos desmesurat, per a l'any, per exemple, 2023 el que es va 
tenir en compte eren els esdeveniments que ja teníem, val? Que és, per exemple, la 
mostra gastronòmica que es fa la setmana que ve i els Falcons, val? I després el que 
s'havia parlat era que de cara a l'any 2024, no és exactament fer esdeveniments nous, sinó 
que aquesta cartera d'esdeveniments seria com redibuixar els esdeveniments que tenim. 
Que una mica és el que deia el Ramon. És a dir, a dintre de la Candelera, doncs, s'ha anat 
desgranant la Candelera, hi ha més actuacions durant l'any, que es diu desestacionalitzar 
La Candelera, perdoneu, que no surt mai a la primera, per exemple. I aleshores és un pla 
de treball que ens hem d'anar fent per anar millorant, per anar mirant quines actuacions 
realment –una mica el que dieu vosaltres– valen la pena, les que no valen la pena, les que 
s'han de potenciar i idees noves. Bàsicament això és la idea i això era la progressió que 
anava seguint aquest pressupost.

Sr. Sánchez:

Bé, jo crec que l'Esportissim, respondré com a regidor d'Esports. L'Esportissim crec que 
marca una línia en què les entitats posen en valor precisament un dels seus equips i, per 
tant, potencien el que és el fet de poder donar-li més volada, no? Dintre d'això, organitzem 
diferents activitats, dintre d'aquest Esportissim, que també ens funcionen molt i molt bé. 
Però nosaltres volem anar més enllà. Nosaltres volem anar més enllà i ho hem dit, i les 
entitats esportives ho saben, i jo els he fet coneixedors de quina és la política que jo crec 
que hem de continuar avançant des del punt de vista esportiu en aquest municipi. Hi ha 
demandes, hi ha demandes. I, per tant, aquestes demandes venen, precisament, 
juntament amb altres demandes de l'àmbit esportiu, en treballar en un projecte, no en clau 
electoral, sinó en clau de realitat, de necessitat esportiva amb la construcció d'un nou 
pavelló. Que això ens ha de permetre donar sortida a moltes més oportunitats en aquest 
municipi. Perquè, malauradament, no ho tenim. Estàvem treballant ahir juntament amb una 
entitat de Molins com és el judo per poder organitzar el Campionat d'Espanya de Judo, 
perdó, el Campionat de Catalunya de Judo, en categories inferiors. Això, per tant, és el que 
nosaltres volem continuar treballant. Com les nostres entitats se senten recolzades per les 
seves federacions i com som capaços de donar-li més volada. Això jo crec que és 
important per a Molins de Rei. Al mes de novembre a Molins de Rei vindran més de 500 
nens de tot el país, vindran més de 1.500 persones a Molins de Rei per veure un 
esdeveniment com és el Campionat de Catalunya de Judo, en categories inferiors. 

Crec que això és el model que nosaltres tenim de treballar des d'aquest punt de vista 
turisme i coneixement del municipi. I aquí és on hem de posar en valor altres 
esdeveniments i altres actes i altres edificis on Molins de Rei pot ser protagonista. Per tant, 
quan vinguin aquestes 1.500 persones, hem de ser capaços d'intentar explicar-los què és 
Molins de Rei i què té i quin és el seu valor afegit. I això jo crec que marca molt la línia que 
s'està treballant en aquest pla. Per tant, en aquest sentit, nosaltres creiem que l'esport ha 
de continuar evolucionant, és una eina fonamental i hi estem posant, jo crec, tots els 
recursos per tal de poder-lo desenvolupar. 

Els instituts. Parlàvem també d'intentar utilitzar instal·lacions que no s'utilitzen pel matí. 
Miri, el pavelló esportiu li puc garantir, l'actual, que al matí té una utilització d'una cosa que 
a mi m'omple molt d'orgull, que és que tenim moltíssima gent gran, moltíssima, que fa 
esport. I aquesta és una de les coses que el Pla de Salut diu que gràcies a que la gent 
gran fa esport va menys al CAP i que hi ha una gran diferenciació entre la gent que fa 
esport i la gent que no en fa dins de la gent gran. I això, per tant, és un dels elements que 
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jo crec que cal posar en valor. I el pavelló esportiu està molt utilitzat. I l'utilitzen, doncs, 
altres entitats o altres llocs de la vila. Per exemple, els instituts cada dos per tres estan 
també al pavelló municipal fent esdeveniments. O el pavelló de la Sínia, que també és 
ocupat per l'escola per poder fer gimnàstica. O el Josep Raich, que també l'utilitzen els 
instituts de la part de dalt, com ara el Bernat el Ferrer, també per poder fer la seva 
gimnàstica esportiva. O el Ricard Ginebreda, on el Lluís de Requesens també van a fer 
esport al pavelló. 

Per tant, intentem arribar a tothom. Per tant, tenim, jo crec, un índex de saturació de les 
nostres instal·lacions important, important. Llavors, hem d'intentar veure com evolucionem 
perquè Molins de Rei continuï sent protagonista en aquest sentit. I no arribarem 
possiblement a un esdeveniment tan important com el que fa Palamós o com és la Donosti 
Cup a Sant Sebastià, on venen equips de tot el món, i és un esdeveniment importantíssim. 
Però amb el nostre granet de sorra que podem intentar donar-li una volada més al nostre 
esport, posant en relleu la realitat i la virtut que té l'esport a Molins de Rei, crec que és 
importantíssim. I aquest és un aspecte que hem de continuar potenciant. Les entitats 
esportives tenen un altíssim nivell, hi ha molts esportistes de Molins de Rei que estan 
situats a altres equips de fora del municipi de nivell top i, per tant, això vol dir que alguna 
cosa bé estarem fent. Si alguna cosa bé estem fent, hem d'intentar que això es continuï 
potenciant. I aquest pla jo crec que ens ha d'ajudar també a definir aquests projectes.

Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies. Passem ara sí a la votació. 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC 7

JxM 4

ERC-AM 4

CUP 3

Molins Camina-Podem 1

MEC 1

C‘s 1

Total 11 3 7

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova  el present dictamen per 11 vots a 
favor del PSC (7), JxM (4), 3 vots en contra de la CUP (3) i 7 abstencions d’ ERC (4), 
MEC (1) de Molins Camina-Podem (1) i C’s (1).

COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE SERVEI A LES PERSONES
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8.- Aprovar el conveni de col·laboració per al desenvolupament del projecte 
d'assessoria de mobilitat internacional per a joves amb el Consell Comarcal 2023-
2026 ((Expedient 8/2023/CONIN).-

DICTAMEN

1.- Vista la memòria justificativa del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Molins 
de Rei i el Consell Comarcal del Baix Llobregat, signada pel cap del negociat d’Infància i 
Joventut, en data 11 d’abril de 2023 i que fa constar: 

El conveni que es proposa subscriure té per objecte la col·laboració entre el Consell 
Comarcal del Baix Llobregat i l’Ajuntament de Molins de Rei per al 
desenvolupament del servei del Projecte d’Assessoria de Mobilitat Internacional per 
a joves de l’1 de maig de 2023 fins el 30 d’abril de 2026.

El Consell Comarcal del Baix Llobregat, mitjançant el Servei Comarcal del Joventut, 
dóna suport als ajuntament de la comarca en matèria de polítiques de joventut. [...]
El Consell Comarcal, com a entitat coordinadora del projecte, es compromet a 
posar a disposició dels ajuntaments participants un/a professional especialitzat/da 
en orientació i assessorament en mobilitat internacional, que serà l’encarregat de 
realitzar els serveis amb una durada de 4 hores cada dues setmanes, on 3 hores 
són d’atenció directa a les persones joves i 1 hora de treball intern.

El servei es prestarà amb una periodicitat quinzenal a l’Ajuntament de Molins de 
Rei, on rebrà un total de 66 serveis pel període comprés entre l’1de maig de 2023 i 
30 d’abril de 2026.

El compromís que l’Ajuntament de Molins de Rei adquireix amb la signatura 
d’aquest conveni es facilitar al/la professional especialitzat/da en orientació i 
assessorament en mobilitat internacional els recursos espacials i tècnics necessaris 
per al desenvolupament del servei. Concretament, un espai d’atenció, i un equip 
informàtic amb ordinador, impressora i connexió a internet. Aquest espai estarà 
ubicat a les instal·lacions que l’ajuntament de Molins de Rei té al Punt Jove, ubicat 
al carrer Verdaguer 48.

2.- Vist que s’ha elaborat la minuta del conveni, validada per l’Assessoria Jurídica. 

3.- Vist que les clàusules vuitena i desena de la minuta del conveni disposa que 
l’Ajuntament de Molins de Rei es compromet a aportar com a participació en la 
contractació del servei la quantitat total de 7.824,72€. 

4.- Vist l’art. 6.1 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic (LCSP), 
en virtut del qual resten exclosos d’aquesta llei els convenis subscrits per les Administracions 
Públiques. 

5.- Vist l’art. 25.2 lletra h) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de bases del règim local 
(LRBRL) i l’art. 66.3 lletra n) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC), on s’estableix que 
els municipis són competents sobre la matèria del present conveni. 
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6.- Atès el que disposen els arts. 47 a 53 de la Llei 40/2015 d’1 d’octubre, de règim jurídic del 
sector públic (LRJSP) i els arts. 108 a 112 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i 
de procediment de les administracions públiques de Catalunya (LRJPAPC), on es detalla el 
règim jurídic aplicable als convenis. 

7.- Atès el que disposa l’article 110.3 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, on s’exigeix la 
publicació dels convenis interadministratius en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya (DOGC). En aquest sentit, les parts han acordat que l’administració encarregada 
de la seva publicació sigui el Consell Comarcal del Baix Llobregat 

Així mateix, d’acord amb l’art. 14.3 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de 
transparència, accés a la informació pública i bon govern (LTAIPBG), les obligacions de 
publicitat activa que la normativa exigeix a les Administracions Públiques en matèria de 
convenis s’han de fer efectives per mitjà del Registre de convenis de col·laboració i 
cooperació de la Generalitat, que s’ha d’integrar en el Portal de Transparència. En aquest 
sentit, les parts han acordat que l’administració encarregada de remetre el conveni al 
Registre de convenis de col·laboració i cooperació de la Generalitat sigui el Consell 
Comarcal del Baix Llobregat

8.- Vist l’art. 308 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Regalament 
d’obres, activitats i serveis dels ens locals (ROAS) i l’art. 112.1 de la LRJPAPC, on 
s’exigeix la formalització del conveni. 

9.- Vist que, en relació al control pressupostari, exclusivament a efectes d’aprovació de la 
despesa, consta a les actuacions un document RC amb núm. 12023000013159, de data 31 
de març de 2023, amb càrrec de l’aplicació pressupostària 3070/233003/46501 Conveni 
Assessoria Mobilitat Internacional per Joves, on s’acredita l’existència de crèdit suficient i 
idoni.

10.- Vist l’art. 174, compromís de despeses de caràcter plurianual del Reial Decret 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
que atribueix al Ple de la Corporació la competència per a l’aprovació dels compromisos de 
despeses de caràcter plurianual.

Atès l’informe proposta a la Comissió Informativa del Cap de negociat d’Infància i Joventut, 
de data 19 d’abril de 2023.

Atès l’informe jurídic favorable sense observacions de l’assessora jurídica, de data 19 d’abril 
de 2023

Atès l’informe amb observacions de l’Interventor accidental, de data 19 d’abril de 2023, les 
quals s’han tingut en compte i es transcriuen literalment: ”El punt tercer de l’acord ha de 
dir: TERCER. – Autoritzar, i disposar la despesa plurianual que es deriva del conveni, amb 
càrrec a les següents aplicacions pressupostàries. Exercici 2023 aplicació pressupostària 
3070/233003/46501, import 1.658,88€. Exercici 2024: la que correspongui, import 
2.608,24€. Exercici 2025: la que correspongui, import 2.608,24€. Exercici 2026: la que 
correspongui, import 949,36€ ".

Per tot el que ha estat exposat, es sotmet a dictamen de la Comissió Informativa Àrea de 
Serveis a les Persones la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:
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ACORDS

PRIMER.- Aprovar la minuta del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Molins de 
Rei i el Consell Comarcal del Baix Llobregat, per al desenvolupament del projecte 
d’assessoria de mobilitat internacional per a joves 2023-2026, que s’adjunta com a Annex.  

SEGON.- Formalitzar la signatura del conveni. 

TERCER.- Autoritzar, i disposar la despesa plurianual que es deriva del conveni, amb 
càrrec a les següents aplicacions pressupostàries: 

Aplicació pressupostària Import anual Exercici comptable
3070/233003/46501 1.658,88€ € 2023
La que correspongui 2.608,24€ 2024
La que correspongui 2.608,24€ 2025
La que correspongui 949,36€ 2026

QUART.- Adoptar les següents mesures en matèria de publicitat: Publicació del conveni en 
el web municipal de l’Ajuntament de Molins de Rei (portal de transparència). 

CINQUÈ.- Notificar aquest acord al Consell Comarcal del Baix Llobregat i traslladar-ho al 
Negociat d’Infància i Joventut, Intervenció, Tresoreria Serveis Jurídics i Transparència. 

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I passaríem ara a la darrera comissió informativa, la Comissió Informativa de l'Àrea de 
Servei a les Persones, amb el punt vuitè de l'ordre del dia, que és «Aprovar el conveni de 
col·laboració per al desenvolupament del projecte d'assessoria de mobilitat internacional 
per a joves amb el Consell Comarcal per al període 2023-2026». I fa l'explicació d'aquest 
punt, entenc que la regidora de Joventut. Senyora Ainoa García, endavant.

Sra. García:

Bé, bona tarda. 

Presenta el punt 8

Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies. S'obriria el torn d'intervencions. Senyora Marta Espona, endavant.

Sra. Espona:

Gràcies. Bona tarda de nou. Vagi per endavant que votarem que sí, eh? Però a mi 
m'agradaria que féssim també una mica l'exercici, una mica en la línia del que deia abans 
quan parlàvem de bonificacions i d'avaluar si les coses que fem realment són rendibles o 
no. Deia que votarem que sí, perquè, en tot cas, qualsevol iniciativa que vagi en la línia 
d'assessorar els joves, de donar-los oportunitats del tipus que sigui, doncs, hi estarem a 
favor. Però hem de reconèixer també, segons les memòries que se'ns han facilitat avui 
respecte del 2022, que és molt poca la repercussió que estan tenint aquestes actuacions 
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en els joves, hi ha molt pocs joves que hi accedeixen, i hi ha alguns tallers en què no hi ha 
anat ningú. Aleshores, això no vol dir que s'hagi de deixar de fer, eh? Ni molt menys. Però 
que, en tot cas, crec que s'ha de tenir en compte. I tal com dèiem, doncs, les valoracions o 
les diagnosis que fan, doncs, les memòries mateixes, si ja indiquen que cal replantejar el 
tipus d'activitat, doncs, replantegem-la i no ensopeguem sempre amb el mateix tipus de 
format d'activitat que potser els joves no és això el que busquen, malgrat que vulguin la 
informació, però potser la volen adquirir d'una altra manera. No ho sé. Però, en tot cas, 
tenint en compte que estem parlant, doncs, d'un conveni fins al 2026, no?, i hi ha uns 
diners pressupostats, però no tan sols per això, sinó pel fet que realment aconseguim que 
sigui una activitat rendible des del punt de vista que arribi a molts més joves del que està 
arribant fins ara. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies. Més intervencions? No? No sé si vol tancar senyora García. 
Endavant.

Sra. García:

Sí. De fet, el conveni no marca que s'hagin de fer xerrades. És cert que si mireu les 
memòries, les assessories individualitzades funcionen millor que no pas les xerrades. Com 
bé deies, hi va haver una xerrada on no hi va anar ningú. En canvi, a les dos xerrades que 
es van fer a principis d'any sí que hi van participar molt més joves. El que hem de fer és, 
doncs, mirar ben bé si les xerrades que vam fer a principis d'any la temàtica potser sí que 
era més motivadora i sí que els joves van assistir. I potser la temàtica d'aquesta xerrada, 
de la que no va anar ningú, que era la del programa Erasmus Plus, potser els dubtes 
d'aquestes es resolien en les assessories més individualitzades, no? I aleshores... Per això 
mateix, el conveni no tanca que s'hagin de fer ics xerrades, sinó que nosaltres tenim aquí 
el professional quatre hores cada quinze dies i, en coordinació amb l'equip de joventut, es 
decideix si es fa una xerrada, si es fa només assessoria. I aleshores així es va planificant 
també davant de les necessitats i els neguits que mostren els joves.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Doncs, ho donem... Sí? Endavant.

Sra. Espona:

Sí. Només per puntualitzar. A veure, és evident que una persona que ve cada quinze dies 
només quatre hores no pot fer moltes coses, eh? Però tot i així, doncs, sí que cal donar-li 
la volta aquesta. És a dir, en tot cas, la intervenció no anava en la línia de pretendre que es 
fessin moltíssimes coses, perquè òbviament els recursos o tal com està plantejada aquesta 
col·laboració, doncs, dona fins on dona, no?, arriba fins on arriba. Però sí que a vegades 
tendim a reproduir un format de formació pensant que ja està bé i tampoc són tants els 
joves assessorats. És a dir, senzillament era el toc d'atenció de dir ja que existeix aquest 
conveni, donem-li realment la volta fins al punt que sigui molt més satisfactori del que pugui 
haver estat fins ara.

Sr. Alcalde:

Molt bé. Moltes gràcies. Doncs, entenc jo que... Sí, senyora García? Endavant.

Sra. García:
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Aquest de si són suficients o no són suficients és un debat que la Marta i jo tenim molt 
sovint, no? Durant l'any 2022 van tenir aquesta assessoria individualitzada 34 joves. 34 
joves per a vostè no són gaires, doncs, per a mi són 34 joves a qui em pogut ajudar a 
l'hora de fer les seves experiències fora del nostre territori. És veritat que una persona que 
està quatre hores cada quinze dies no pot incidir i no pot fer les valoracions, però per sort 
tenim una persona que està al Punt Jove, que està als instituts cada setmana, que escolta 
els joves, que escolta els mestres i escolta els seus neguits. I amb coordinació amb 
aquesta persona, sí que podem veure cap on hem d'anar, cap a on hem de guiar tant 
aquestes xerrades com aquestes assessories. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Doncs, ara sí que passaríem a la votació d'aquest punt. 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC 7

JxM 4

ERC-AM 4

CUP 3

Molins Camina-Podem 1

MEC 1

C‘s 1

Total 21

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

C – QÜESTIONS SOBREVINGUDES

9.- Qüestions sobrevingudes.-

9.-a) Qüestió Sobrevinguda. Declaració Institucional per reconeixer la il·legitimitat i 
la il·legalitat dels tribunals franquistes i el caràcter nul de totes les condemmes i 
sancions. 
 
Es procedeix de la votació sobre la ratificació de la inclusió d’aquest punt, en virtut 
de l’article 82.3 ROF:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions
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PSC 7

JxM 4

ERC-AM 4

CUP 3

Molins Camina-Podem 1

MEC 1

C‘s 1

Total 21

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació acorda per unanimitat dels membres 
presents la ratificació de la inclusió d’aquest punt.  

DECLARACIÓ INSTITUCIONAL

“L’any 2017, la Llei 11/2017 va declarar il·legals els tribunals i els consells de guerra que 
van actuar a Catalunya, des del 1938 fins al 1978. D’acord amb els principis d’aquesta llei, 
EL CONSELL COMARCAL DEL BAIX LLOBREGAT I LA XARXA DE MEMORIA 
DEMOCRÀTICA DEL BAIX LLOBREGAT insten als ajuntaments per a aprovar aquesta 
moció.

Les entitats de memòria democràtica, Associació Catalana d’Ex-presos Polítics del 
Franquisme, Fundació Cipriano García de CCOO de Catalunya, Amical Antics Guerrillers 
de Catalunya, Amical de les Brigades Internacionals, Amical de Mauthausen i altres camps 
i de totes les víctimes del nazisme, Ateneu Memòria Popular, Associació Pro-Memòria als 
Immolats per la Llibertat a Catalunya, proposen perquè sigui aprovada la resolució de 
condemna dels consells de guerra i les sentències del Tribunal de Orden Público, de la 
dictadura franquista, i donen suport als familiars de les persones represaliades, a fi de 
sol·licitar la nul·litat de les sentències imposades.

L’ocupació militar feixista a Catalunya i a Espanya va provocar una intensificació de la 
brutal repressió exercida per Franco i els seus partidaris, que havia començat amb el cop 
d’estat, el 18 de juliol del 1936, amb el suport de Hitler i Mussolini, preludi de la Segona 
Guerra Mundial. Van exercir una repressió planificada i sistemàtica contra tots els 
republicans a través de lleis fetes exprés: Ley de Responsabilidades Políticas i Ley de 
Represión de la Masonería y el Comunismo.

Més de 500.000 persones van ser represaliades a tot Espanya. A Catalunya, va haver-hi 
66.643 procediments militars, dels quals es van derivar 4.000 condemnes a mort. Segons 
el nou règim es tractava de fer una depuració massiva de republicans: “calia desinfectar el 
solar patri”.

Les investigacions històriques assenyalen que la repressió franquista va produir una 
perversa paradoxa històrica: totes les persones van ser acusades de rebel·lió militar pel 
règim militar triomfant, quan en realitat els que s’havien rebel·lat eren els militars colpistes 
contra el legítim Govern democràtic de la República.
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Aquesta repressió va empresonar molta gent, des dels primers dies de l’ocupació militar, 
cosa que va sobresaturar les presons, les condicions infrahumanes de les quals van 
provocar la mort per maltractaments, fam i malalties de nombrosos presoners i presoneres.

Els afusellaments van ser continuats, la major part d’ells al Camp de la Bota, indret on, des 
del 2019, hi ha un mural en record a les víctimes. 

Els consells de guerra es van fer a partir de la Ley de Responsabilidades Políticas, la qual 
penalitzava qui hagués intervingut en els fets d’octubre del 1934 o hagués donat suport al 
Front Popular. 

La dictadura franquista va elaborar un expedient general contra tots els acusats, conegut 
com la Causa general. Basaven les acusacions en els informes dels nous alcaldes 
franquistes, la Falange, la Guàrdia Civil, alguns capellans i les denúncies de particulars. 
Aquests expedients es van fer sense proves contrastades ni garanties jurídiques i van ser 
executades per un règim dictatorial amb la tortura i les vexacions com a mètode habitual 
d’interrogatori.

Les acusacions es van basar en el Codi de justícia militar, concretament en l’article 237: 
rebel·lió militar, que comportava una condemna de 12 anys i 1 dia a20 anys; l’article 283: 
adhesió a la rebel·lió militar, que comportava una condemna de 20 a 30 anys o pena de 
mort, i l’article 240: auxili a la rebel·lió militar, que comportava una condemna de 6 a 12 
anys. 

A més d’aquests consells de guerra, amb les acusacions de la Causa general, la dictadura 
en va fer molts altres a opositors demòcrates que van ser detinguts, a militants sindicals o 
polítics, a guerrillers republicans…

A partir de l’any 1963, la repressió política es va exercir també per mitjà del Tribunal de 
Orden Público contra totes les persones detingudes per accions d’oposició democràtica.

La gran majoria de les persones represaliades, quan van sortir de la presó, van tenir una 
vida plena de dificultats: eren vigilades per les forces de repressió, van patir inhabilitacions 
per fer feines públiques, van tenir problemes per aconseguir feina, etc. En alguns casos es 
van veure obligades a canviar de residència o a exiliar-se.

Un cop recuperada la democràcia, més tard del que hauria calgut, es van donar algunes 
passes tímides per recuperar la memòria democràtica.

El Congrés dels Diputats, l’any 2004, va aprovar una primera llei de memòria històrica, 
encara força insuficient, que va significar el primer pas de recuperació de la memòria. 

El Parlament de Catalunya va aprovar, l’any 2007, la Llei 13/2007 del Memorial Democràtic 
i l’any 2009 la Llei 10/2009, sobre la localització i la identificació de les persones 
desaparegudes durant la Guerra Civil i la dictadura franquista, i la dignificació de les fosses 
comunes —llei de fosses. L’any 2017, la Llei 11/2017 va declarar il·legals els tribunals i els 
consells de guerra que van actuar a Catalunya, des del 1938 fins al 1978.

Entre moltes altres actuacions, es va publicar la llista de tots els represaliats catalans, que 
és consultable al banc de la memòria del Memorial Democràtic de la Generalitat. Es van 
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promoure també les indemnitzacions econòmiques per a les víctimes que van patir 
represàlies.

Amb l’aprovació de la Llei 20/2022, de memòria democràtica, tot i que arriba tard, 44 anys 
després de l’aprovació de la Constitució, s’obre un ventall de possibilitats que cal aprofitar 
per desenvolupar-la i aplicar-la de manera conseqüent. 

Aquesta llei es fonamenta en els principis de veritat, justícia, reparació i garantia de no 
repetició. I la seva implementació pretén desenvolupar, avui, la defensa dels valors 
democràtics, la convivència, el pluralisme polític, la preeminència dels drets humans, i 
promoure la cultura de la pau i la igualtat. 

ACORDA:

Primer
L’ajuntament reconeix la il·legitimitat i la il·legalitat dels tribunals franquistes, i el caràcter 
il·legal i radicalment nul de totes les condemnes i sancions. Per la qual cosa proclama la 
condemna institucional dels consells de guerra, així com de les sentències del Tribunal de 
Orden Público.

Segon
L’ajuntament es compromet a informar la ciutadania i difondre els drets de les víctimes, 
creant els instruments d’assessorament i acompanyament oportuns per facilitar, a les 
famílies de les víctimes i les persones represaliades per la dictadura franquista que ho 
sol·licitin, el suport necessari per obtenir les certificacions de nul·litat i reparació.

Tercer
L’ajuntament, d’acord amb l’article 35 de l’esmentada llei, es compromet a revisar els 
“elements contraris a la memòria democràtica, les edificacions, les construccions, els 
escuts, les insígnies, les plaques i altres elements adossats a edificis públics o situats a la 
via pública, d’exaltació del cop militar i de la dictadura i/o de les potències que van 
col·laborar amb el règim franquista”. La mateixa consideració tenen els topònims del 
nomenclàtor i la denominació de centres públics. 

Quart
L’ajuntament, d’acord amb l’article 40, adoptarà “les mesures oportunes per revisar d’ofici i 
retirar la concessió de reconeixements, honors i distincions que resultin manifestament 
incompatibles amb els valors democràtics”, i que comportin exaltació o enaltiment del cop 
militar, la guerra o la dictadura. 

Cinquè
L’ajuntament, d’acord amb l’article 53 de difusió, interpretació i promoció ciutadana, ha de 
fer esment dels “llocs de memòria democràtica que tenen una funció commemorativa, 
d’homenatge, didàctica i reparadora”. 

Sisè
L’ajuntament ha de promoure activament polítiques integrals de memòria democràtica, 
destacant la que fa referència a la memòria de les dones i també el que fa referència a la 
matèria educativa: formació del professorat, material didàctic i foment de les polítiques de 
memòria a les aules. 
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Setè
L’ajuntament ha de fer pública i ha de donar compte d’aquesta resolució a les entitats de 
memòria democràtica promotores: Associació Catalana d’Ex-presos Polítics del 
Franquisme, Fundació Cipriano García de CCOO de Catalunya, Amical Antics Guerrillers 
de Catalunya, Amical de les Brigades Internacionals, Amical de Mauthausen i altres camps 
i de totes les víctimes del nazisme, Ateneu Memòria Popular, Associació Pro-Memòria als 
Immolats per la Llibertat a Catalunya, així com a les entitats de memòria que siguin 
presents en el municipi.

Vuitè.
El Centre d’Estudis Comarcals del Baix Llobregat, entitat adherida a la Xarxa de Memòria 
Democràtica del Baix Llobregat, podrà proporcionar eines per cercar els repressaliats dels 
municipis de la comarca,  mitjançant la base de dades d’empresonats.

Baix Llobregat, març de 2023”

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I ara, en el fons, ja estarien debatuts i aprovats tots els punts de l'ordre del dia. Passaríem 
al punt de qüestions sobrevingudes i, en aquest cas, hi va haver una proposta que una 
moció que ens havia fet arribar el Consell Comarcal, de la qual no en tenim constància, val 
a dir, no hi havia cap mena d'intenció, diguem-ne, de no portar-la a terme. Però, com 
saben, per acord de portaveus, tant el mes d'abril com el mes de maig, doncs, no podien 
portar-se mocions dels diferents grups municipals. La proposta d'un grup municipal va ser 
que aquest punt es portés a terme avui en tant que declaració institucional, que era una 
manera de poder debatre-la si hi havia acord unànime del conjunt de portaveus dels grups 
municipals. Així ha estat. Per tant, si els sembla, primer de tot votaríem la incorporació en 
l'ordre del dia d'aquesta declaració institucional. 

Per tant, vots en contra? Entenc que no n'hi ha cap per coherència. Abstencions? Tampoc. 
I, per tant, s'aprovaria per unanimitat la incorporació d'aquest aspecte. I si els sembla, jo 
faria una lectura dels acords i després obriríem un torn d'intervenció per a tothom. 

Presenta el punt 9

I ara, si els sembla, faríem un torn d'intervencions que, al ser declaració, els hi proposo, 
per no entrar per la meva part en un partit de tenis, de menor a major grup municipal. Per 
tant, vostès mateixos, si volgués dir alguna cosa, senyora Laia? Si no, Gerard Corredera, 
endavant.

Sr. Corredera:

Bé, en primer lloc, agrair a totes les forces polítiques del Ple que l'haguem incorporat. Jo 
crec que és bastant necessària. Si s'ha traspaperat o s'ha perdut pel camí, bé, doncs, la 
idea és que es porti aquí i que es portin a terme els acords i les accions que s'han de fer. 
Aquesta moció té com a objectiu reconèixer i dignificar la memòria d'aquelles persones de 
Molins de Rei que foren silenciades i represaliades per defensar la democràcia. Estem 
parlant de 248 processats del Tribunal Militar Territorial 3 de Barcelona, 17 afusellats al 
Camp de la Bota i moltes amb condemnes. Caldria afegir-hi d'altres moviments que foren 
processats en altres regions militars, com és el cas del regidor Lluís Corberà Martínez, 
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afusellat a Paterna el 1945. Els tribunals militars van estar en funcionament fins al 1963 per 
als afers politicosocials de repressió contra la masonería i el comunismo, per utilitzar l'argot 
del règim. L'any 1963, la mobilització internacional contra l'execució/assassinat de Julián 
Grimau per un tribunal militar, com si la guerra no hagués acabat, va forçar que la 
dictadura creés un tribunal per jutjar els casos civils i mantenir la repressió amb el 
muntatge del Tribunal de Orden Público. Així i tot, els tribunals militars seguiren 
condemnant 332 civils l'any 1966 per qüestions polítiques o sindicals. És difícil saber 
exactament els moviments que foren condemnats pel TOP, però entre ells hi podem trobar 
en Jaume Garriga Pujol, mort l'any passat i que fou regidor del PSUC amb el primer 
ajuntament democràtic després de la dictadura. 

Actualment, el Centre d'Estudis Comarcals del Baix Llobregat està fent una recerca sobre 
exili i deportació a la comarca. En aquest grup, per Molins de Rei hi estan treballant l'Anna 
Simón, en Jordi Castellví i el Carles Martínez com a coordinador. A la part dels deportats 
als camps nazis hi està treballant Xavier Martí. A nivell comarcal, la recerca està dirigida 
per Maribel Ollé. I en les qüestions de memòria i base de la repressió, la persona de 
referència és la Neus Riba. Des de Molins en Comú volem expressar a totes les persones 
que hi estan treballant el nostre agraïment per no fer-nos oblidar el que va significar la 
dictadura i per mantenir viva a la memòria la valentia d'aquelles persones que es van 
sacrificar per defensar la democràcia. Moltes gràcies.

Sr. Alcalde:

No, senyor Miguel Angel Pozo? No sé si...No? Senyor Carles Corro, endavant.

Sr. Corro:

Bé, des de la CUP senzillament constatar com de tard arriben mocions i declaracions com 
aquestes, no?, i lleis com la de memòria democràtica. El text mateix i les associacions de 
memòria democràtica mateixes així ho reconeixen i ho evidencien. El que també 
s'evidencia amb això és el tarannà de la mal anomenada transició espanyola i el règim que 
se n'ha derivat i que encara impera a l'Estat espanyol, que ni tan sols ha estat capaç de fer 
justícia amb els crims comesos durant la dictadura.

Sr. Alcalde:

Senyora Marta Espona, endavant.

Sra. Espona:

Gràcies. Bé, jo en tot cas agrairia al company de Molins en Comú que ens possibilités 
entrar aquesta moció i que es convertís en la declaració institucional. Crec que és prou 
clara, per tant, no entraré en els detalls. Però sí que, en tot cas, ressaltaria que hi ha un 
dels punts que proposa treballar per la memòria i, per tant, des de les localitats reivindicar 
aquesta part de la història també i les persones que la van patir més directament. I 
recordar, doncs, que tenim aquí també un edifici de memòria històrica com és la Federació 
Obrera, del qual tampoc, crec, li traiem el suc suficient en aquesta línia. Per tant, apliquem-
nos la moció/declaració per anar també en aquesta línia. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Senyor Ramon Sánchez.

Sr. Sánchez:
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Gràcies. Sí. Jo crec que la moció/declaració institucional crec que ja marca molt clarament 
l'objectiu final. Jo sí, agrair al Centre d'Estudis Comarcals tota la feinada que fan. Jo crec 
que són part indissoluble d'aquesta memòria històrica i d'aquesta voluntat de restaurar una 
anomalia de la nostra història com a país. I, per tant, que puguem reivindicar tota aquella 
gent que va lluitar pel que som avui, que els tinguem sempre presents, que no oblidem mai 
què va passar perquè no torni a passar. És el millor aprenentatge, no oblidar el que va 
passar perquè no torni a passar. Crec que hauria de ser el que, en definitiva, amb aquesta 
declaració intentarem promoure. I ara, com deia també la Marta, crec que hem d'intentar 
com això també ho transmetem a les nostres generacions, no?, a les futures generacions, 
perquè no oblidin d'on venim i cap a on hauríem d'anar. 

I, per tant, en una societat actual on cada vegada es tendeix més cap a l'individualisme, 
intentar tenir aquesta mirada més col·lectiva crec que també és molt important. Per tant, 
gràcies per la feina feta. Gràcies per presentar aquesta moció i gràcies als amics dels 
estudis dels centres comarcals perquè han fet una feina important, com porten molt de 
temps fent-la.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Miquel Zaragoza, endavant.

Sr. Zaragoza:

Molt ràpidament i molt breu, perquè jo crec que la intervenció del company Gerard 
Corredera ho reflecteix molt bé i explica molt bé l'esperit d'aquesta declaració institucional 
que avui aprovem amb el consens de tots, no? És veritat que aquests debats en altres 
àmbits a nivell estatal és bastant més difícil, no? Veiem com constantment hi ha gent que 
hi posa traves i hem hagut d'esperar molts anys, per exemple, a que els famosos Papers 
de Salamanca vinguessin a Catalunya. I això només ho vam aconseguir quan les forces 
d'esquerres vam governar. I aquesta és la desgràcia que tenim, no?, i que hi ha gent que 
encara, evidentment, considera que això té un altre circuit. i quan volen els interessa 
remenar i quan no volen no els interessa remenar. Però jo crec que aquesta moció i 
aquestes paraules del company, nosaltres les compartim al cent per cent, les recolzem i 
per això creiem que és molt bona proposta que el Ple municipal de l'Ajuntament de Molins 
de Rei ho aprovi, en aquest cas, com una declaració institucional.

Sr. Alcalde:

Molt bé, doncs, moltes gràcies. Jo, si em permeteu, només un apunt històric, perquè quan 
a vegades des de... es pretén... I, si em permeten, en el torn d'intervenció que ara jo tindré 
ocasió de tancar també, però només una data històrica. Ahir feia 86 anys del bombardeig 
de Gernika, ahir. I no tots són iguals. Ahir va ser la primera vegada que un ministre del 
Govern de l'Estat central va poder retre homenatge a les víctimes del bombardeig de 
Gernika, va ser ahir. Vull dir, hi ha qui treballen per la memòria democràtica i la memòria 
històrica i hi ha qui no. Ho dic perquè quan barregen en el mateix sac un règim i les 
diferents forces com una confrontació Catalunya-Espanya no sempre és així, no sempre és 
així. 

Passem a la votació d'aquesta proposta. Vots en contra? Bé, és declaració institucional, 
tenen raó. Per tant, ja hem fet les qüestions sobrevingudes.

10.- Precs i preguntes.
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PREGUNTES FORMULADES PELS GRUPS MUNICIPALS 

Reviu Molins - En Comú Guanyarem (RM- ECG):   

Pregunta 1:

A l'última comissió informativa es va explicar que hi havia uns actes plantejats al Palau de 
Requesens, i que no sabien si tenien l'acta de recepció o no. 

Pregunta:

En quina situació es troben les obres del Palau de Requesens? Hi ha acta de 
recepció? Quina és la situació envers la seguretat de les persones que accedeixin al 
Palau?

Resposta: 

Aquesta pregunta va ser contestada pel  mateix Sr. Alcalde en el marc del mateix Ple 
S’adjunten els documents requerits.

Candidatura d'Unitat Popular -Alternativa Municipalista (Cup-Amunt):

Pregunta 2:

Les obres de l'estació, pot ser que estiguin aturades ara mateix?

Resposta: 

Aquesta pregunta va ser contestada pel  mateix Sr. Alcalde en el marc del mateix Ple. 

PREC DEL GRUP MUNICIPAL LA CUP-AMUNT SOBRE LA FACULTAT DE 
MODERACIÓ PER REPLICAR EL QUE HA DIT UN ALTRE GRUP POLÍTIC

Sr. Alcalde

Sí que passaríem al torn obert de paraules. Per tant, si qualsevol persona que hi ha a la 
sala de plens... Senyor Valverde no se [riu] No, no... No és obligat, eh? Endavant.

Sr. Valverde (Públic):

Ha sido muy tentador. Y la verdad es que no podía desaprovechar este momento. Bueno, 
por no provocar un conflicto no vamos a hablar de la última moción.

Sr. Alcalde:

Perdó, perdó, Antonio. És que primer hi hauria el torn de precs i preguntes, que m'he saltat 
el punt. Tindrà el seu moment.

Sr. Valverde (Públic):

Esto es como Molins TV.
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Sr. Alcalde:

Tindrà el seu moment. Repartiríem les preguntes ara. I sí que és veritat que obriríem el 
torn de preguntes per als diferents... Regidors, regidores, si tenen alguna pregunta a fer, 
endavant. Endavant, senyor Carles Corro.

Sr. Corro:

Nosaltres volem fer dos precs. El primer, molt breu. Senyor alcalde, ens sembla molt bé 
que tingui vostè la facultat de moderació i que vulgui dir la seva, però entenem que utilitzar 
la facultat de moderació per replicar el que ha dit un altre grup polític quan aquest després 
no té torn de rèplica, potser és una mica una falta de respecte, no només cap a nosaltres, 
sinó cap al conjunt de regidors i regidores que, en teoria, seguim les regles del debat, no? 
Això com a prec.

Sr. Alcalde:

Un segon. Li responc perquè... El que respecto és el Reglament Orgànic Municipal, que 
atorga la potestat que l'alcalde en qualsevol moment pot intervenir.

PREC DEL GRUP MUNICIPAL LA CUP-AMUNT SOBRE MEMÒRIA D'ACTIVITAT DE 
L'OFICINA MUNICIPAL D'HABITATGE DE L'ANY 2022.

Sr. Corro:

Vale, queda dita la nostra consideració. El segon prec que volíem fer guarda relació amb la 
memòria d'activitat de l'Oficina Municipal d'Habitatge de l'any 2022. Abans ja ho hem 
apuntat en la nostra intervenció en el punt de la cessió de les parcel·les de Les Guardioles. 
Bàsicament la vam demanar al desembre, se'ns diu que la tindrem al gener perquè això es 
té un cop es tanca l'any. La demanem al gener, se'ns diu que la tindrem durant el primer 
trimestre, que no és una qüestió matemàtica. Al febrer se'ns diu que és una qüestió de dies 
que la tinguem. A finals de març la reclamem i se'ns diu que no arriba a temps per al Ple 
de març. I, pel que veiem, tampoc ha arribat al Ple d'abril. Preguem, doncs, que se'ns faci 
arribar al més aviat possible aquesta memòria d'activitat per conèixer totes les accions 
dutes a terme per l'Oficina durant l'any 2022. I, si us plau, que sigui abans del 28 de maig. 
Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies. Doncs, si no hi ha...

Sr. Puiggari:

Puc contestar?

Sr. Alcalde:

Senyor Puiggari, endavant.

Sr. Puiggari:

Té tota la raó. És cert que hem anat tenint coses i no l'hem pogut enviar. Però hi posem 
solució.
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11.-Torn obert de paraules.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Doncs, ara sí, passaríem al torn obert d'intervencions del públic. Senyor 
Valverde, endavant.

Sr. Valverde (Públic):

Muchas gracias. Yo me iba a poner de sentimental e iba a decidir que quería agradecer a 
tota la gente, regidores y concejales de esta legislatura todo el trabajo que han estado 
realizado estos cuatro años. Evidentemente, es un trabajo mucho más complicado y 
mucho más difícil de lo que la gente piensa, es un gran sacrificio familiar y, por tanto, hay 
mucha gente de la que empezó aquí, que no ha seguido por cuestiones diversas, 
personales, familiares, por cuestiones de trabajo. Por tanto, supongo que es momento de 
recordarlos también a ellos y, bueno, todo el trabajo que han realizado en favor de Molins 
de Rei. Dicho eso, que no hace falta que lloremos ni nada. Ya está.

Hoy sí que se han comentado dos cosas que me interesa preguntar al regidor de Esports. 
Y, en todo caso, si me permitís decir, yo estas declaraciones institucionales que no tienen 
nada que ver con la competencia municipal tengo muchas dudas de que sirvan para nada. 
Pero si a algunos les sirve para hacer un poquito de populismo o de hacer ver que están 
haciendo política municipal, pues, bueno, pues está bien. Pero todos sabéis que esta 
declaración institucional no tiene ningún efecto. Por tanto, a mí me parecería que sería 
mejor trabajar por el municipio y por su gente, más que hacer cosas que se pueden hacer 
en otros ámbitos como es el Parlament, la Generalitat y lo que sea. 

Xavi, tú has dicho que un ministro ha dicho… Bueno, oye, que el PSOE ha gobernado 
muchos años, ¿eh? El PSOE no acaba de gobernar desde hace cuatro años. Pero dicho 
eso, que era un apunte político, lo que me interesaba decir al regidor de Esports es que 
esta semana ha habido dos acontecimientos importantes a nivel de deporte en Molins de 
Rei. Uno me parece, no estoy muy ducho en la materia, que desde hacía 42 años no 
pasaba, que es que el club femenino de balonmano ha sido segundo campeón de 
Cataluña y puede competir, digamos, en la competición española.

Está muy bien lo del polideportivo, pero ¿cómo se ayuda desde la regidoría de Esports a 
los clubs pequeños que necesitan micro ayuda? No grandes ayudas, no grandes 
instalaciones, que también las necesitan, por supuesto, ¿eh? No digo que tener un nuevo 
polideportivo no sea buena cosa. Pero, ¿cómo se ayuda a los clubs para poder vivir el día 
a día? Yo que formo parte de un club deportivo en el Baix Llobregat, sabemos lo difícil que 
es el día a día y poder organizar un viaje a Madrid o un viaje a otro sitio. Por lo tanto, sí 
que le preguntaría si la regidoría de Esports tiene alguna solución a ese respecto o cómo 
ayuda a los clubs pequeños.

La otra cosa era a nivel particular. Otra deportista de Molins de Rei, que es Victoria 
Valverde, tengo alguna relación con ella, de vez en cuando, ayer me comunicaron que va a 
ser seleccionada para jugar en la selección española absoluta y hará un partido 
internacional en Finlandia. No sé si también el Ayuntamiento y la regidoría de Esports sabe 
si promociona suficientemente los deportes minoritarios, como el que juega Victoria, que 
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es futbol americano. ¿Cuál es el plan de la regidoría de Esports a ese respecto? Nada 
más.

Sr. Sánchez:

Doncs, molt bé. Moltes gràcies, Antonio. Començaré pel final. Precisament, el que hem fet 
des de la regidoria d'Esports és crear una nova web, una pàgina web nova, que és 
esportsmolins, bàsicament també per atendre totes les necessitats de totes les entitats. 
Aquesta web el que pretén ser és el paraigües perquè totes les entitats sentin la seva veu. 
Cada entitat jo crec que treballa molt bé les xarxes socials, però és veritat que des de 
l'Ajuntament moltes vegades no ens arriba tota la potencialitat que tenen les entitats.

Llavors, hem fet aquest paraigües, aquesta nova web, per tal que elles introdueixin 
precisament tots els seus potencials i com tots els seus esportistes o els seus equips tenen 
triomfs o resultats positius molt bons. Per tant, intenta ser aquest paraigües on tot allò que 
ens arriba ho incorporem. El cas que ara comentaves de la teva filla, doncs, entenc que 
d'alguna manera ens arribarà. Si no, a vegades, ens és pràcticament impossible saber si 
està amb altres clubs d'altres municipis realment com aquesta gent arriba a altres 
situacions. Per tant, això sí que t'agrairia que ens fessis arribar la informació i nosaltres sí 
que la publicarem al nostre web per, bàsicament, intentar que... És això, l'objectiu final és 
que tota la gent de Molins de Rei conegui l'enorme potencial que té l'esport molinenc. I això 
jo crec que és una cosa de la qual ens hem de sentir enormement orgullosos.

I fruit d'aquest potencial ens passa això que tu has dit. Doncs, que equips aconsegueixen 
arribar a fases finals. Això és importantíssim. Això no passa només en l'handbol, això ha 
passat a molts equips. I aquí, històricament, des de sempre, és cert que no hi ha hagut una 
partida pressupostària per poder solucionar aquestes necessitats. Què hem fet sempre? 
Doncs, intentar ajudar-los amb el que podem. I jo crec que l'Ajuntament, com a institució 
que garanteix que totes les entitats puguin tenir un espai, intenta donar-los sempre el 
màxim de prestacions. Llavors, cada vegada que una entitat té una necessitat, intentem 
solucionar-la. Hi ha hagut molts casos. Darrerament hem acabat posant seients a la pista 2 
del poliesportiu municipal, que era una reivindicació que realment venia de fa molts i molts 
anys. Hem posat una línia més que permet tenir una línia més de persones que s’assenten 
còmodament. Per tant, guanyem com 2 línies de persones a l'aforament. Perquè és veritat 
que hi ha esports que cada vegada més hi ha moltíssima gent veient aquests partits.

Per tant, amb un nivell tan alt com està tenim precisament l'handbol, que és el segon club 
de Catalunya que més equips té, crec que només el Granollers té més equips. Per tant, 
crec que estem en un nivell molt molt alt, doncs, tenim aquest fruit. I, en aquest sentit, el 
pavelló ve perquè moltes de les queixes és que no som capaços de donar hores 
d'entrenament de qualitat. I d’això al Marc Vives crec que en podria parlar molt i molt. Val? 
No som capaços de donar hores d'entrenament de qualitat a totes les entitats. Per tant, 
hem de buscar solucions. Podem quedar-nos creuats de braços, eh? Però, al final, cada 
mes de maig-juny, al final, totes les entitats piquen a la porta i diuen «Jo he crescut, com 
tindré més hores?» I això és un debat des de fa molts i molts anys. I, per tant, l'única 
solució venia amb aquest nou compromís per poder desenvolupar aquest nou poliesportiu 
municipal. 

Per tant, nosaltres intentarem ajudar-los amb allò que puguem. Però no hi ha hagut mai 
una línia de subvencions directa només per anar a grans esdeveniments. Això ens ha 
passat quan, per exemple, parlava jo abans del judo. El judo aquest cap de setmana se'n 
van a Madrid perquè tenen el campionat d'Espanya. El waterpolo quan ha de fer també 
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finals ho subvenciona l'entitat. Per tant, tot això sempre ha anat a càrrec de l'entitat. 
Nosaltres el que sí donem són les subvencions a totes les entitats. Per això destinem molts 
i molts diners. I en l'anterior pressupost ja vam pujar un 5 per cent també la subvenció que 
se li donava a diferents entitats. Però és que és veritat, és que no arribem a tothom. I 
afortunadament tenim molts nens i nenes no només en clubs, sinó també a títol individual, 
que realment fan una feina brutal. Hi ha una campiona de Catalunya de pàdel, hi ha un 
campió de Catalunya d'escacs. O sigui, hi ha molta gent que va a molts campionats arreu 
de l'Estat i no som capaços d'arribar a tot. Per tant, aquí sí que intentarem donar-los 
solucions imaginatives perquè ells siguin capaços de generar, doncs, ingressos.

Però t'agraeixo molt que m'hagis fet avui aquesta pregunta, perquè això ha estat publicat a 
les xarxes i algú s'ha sumat a aquesta reivindicació sense conèixer quina és la realitat de 
la situació. I això és que històricament no hi ha hagut una partida pressupostària 
assignada. Sí que hi ha les partides de subvencions a totes les entitats, siguin culturals o 
esportives, de la nostra vila. I, per tant, treballem per donar-los el que és més important 
també per a elles, solucions en el dia a dia. Aquí és el que les entitats valoren més, 
sobretot, la feina que es fa des de la regidoria, atendre les seves necessitats diàries, 
perquè en tenim moltíssimes. I en un moment en què molts equips han anat creixent i cada 
vegada tenim més equips que juguen a pista llarga, això ens genera moltes necessitats i 
moltes dificultats a l'hora de gestionar els caps de setmana.

Per tant, t'agraeixo molt la pregunta perquè en certa manera he pogut explicar una cosa 
que realment se n'ha fet massa publicitat gratuïta.

Sr. Valverde (Públic):

Me subvencionas entonces un...

Sr. Alcalde:

No, no, no. La cordialitat no treu les formes. No és un debat. Ha fet la pregunta. 

Sr. Pedrol:

Em permets?

Sr. Alcalde:

Bé, és que estàvem en el torn obert de paraules del públic. És que...

Sr. Pedrol:

Voldria fer un comentari...

Sr. Alcalde:

No, no, no. El torn obert de paraules és cap al Govern, se li fa la resposta i...

Sr. Pedrol:

S'ha dirigit al conjunt de regidors.

Sr. Alcalde:
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Senyor Arnau, tindrem temps de fer-ho. Ara és la resposta com s'ha fet. I el torn de precs i 
preguntes dels regidors ja estava passat. Per tant, si els sembla...

Sr. Pedrol:

No és de cara al Govern, és de cara a ell.

Sr. Alcalde:

Sí, però que això no és un debat constant entre tots els regidors i el públic. Després 
s'acaba, es finalitza el Ple i després hi ha ocasió de parlar el que sigui. [Veus de fons]. Em 
sembla molt bé. Vull dir, que... Després, ara acabem el Ple i després tothom tindrà ocasió 
de parlar.

Sr. Pedrol:

[Inaudible, 02.00.11] el que m'agradaria saber és establir les regles i fer un bon ús.

Sr. Alcalde:

Però quina apel·lació hi ha hagut per a que ara hàgim d'obrir un torn? Pregunto, senyor 
Arnau Pedrol. Senyor Arnau Pedrol, em deixa preguntar primer? Quina apel·lació hi ha 
hagut per al fet que ara haguem d'obrir un torn d'intervenció de tots i cada un dels grups 
municipals?

Sr. Pedrol:

No, hi ha hagut una referència a tots els grups.

Sr. Alcalde:

Sí, però no ha estat una pregunta, ha fet una reflexió. No ha estat una apel·lació ni una 
interpel·lació directa a tots els grups. No ens ha fet una pregunta a tots els grups 
municipals. Ha fet una intervenció, com moltes altres que es fan des del públic.

Sr. Pedrol:

Això és el que jo li estava demanant.

Sr. Alcalde:

Si em deixa acabar... Senyor Arnau Pedrol, em deixa acabar? I després, si vol, li dono la 
paraula. És que té aquesta mania de tallar els qui estan parlant. No ha fet una interpel·lació 
als grups municipals, ha fet una reflexió. Aquest és el criteri que aplico. Com en alguna 
ocasió que sí que s'hi fa referència. Quan va venir la Plataforma per a la Residència per a 
la Gent Gran, sí que va fer una interpel·lació a tots els grups municipals, perquè llavors sí 
que va preguntar a tots i a cada un dels grups municipals quin posicionament tenien. I 
aquest va ser el criteri establert. Avui ha fet una reflexió i després ha fet una pregunta 
sobre esports. Per això ha respost el regidor d'Esports. Aquest ha estat el criteri, senyor 
Arnau. No hi ha voluntat de treure opinions en cap moment, però tampoc d'allargar el debat 
quan no s'està produint ni s'està demanant aquest debat. 

Per tant, si els hi sembla, deixaríem aquí el Ple. Gràcies a tots i a totes. Gràcies a tots els 
que ens han seguit i molt bon 1 de maig per al conjunt de treballadors i treballadores 
d'aquest país. Moltes gràcies.
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I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a indicació de la Presidència, 
quan son les vint hores i cinc  minuts, de la qual s’estén la present acta.



L'Alcalde e.f

01/06/2023  13:53:04

Xavi Paz Penche

El secretari accidental 

S/DA 1139 de 25/05/2023

01/06/2023 19:27:46

Joan Montserrat Olivella
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